
نماینده کاشمر در مجلس خبر داد:

دیدار با ناطق نوری در راستای 
گفت وگوی ملی

معاون وزیر علوم خبر داد:

 مشکلات دانشجویان بازداشتی 

به حداقل رسیده است

42

پنجشنبه   5     بهمن ماه 1396 0 7  جمادی الاول  1439 
سال اول شماره 131 0 8 صفحه 0 قیمت 500 تومان
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عضو شورای شهر مشهد در آیین قدرشناسی از چهره های 
فاخر و ارزش آفرین:

»زنجیره ارزش« راز موفقیت 
مجموعه های اقتصادی است

بازیکن پدیده از حال و روز این روزهایش می گوید:

خلعتبری: بدشانسی آوردیم
محمد رضا خلعتبری بازیکنی که برای گذران دوران 
از آن در  بعد  و  یافت  ابومسلم مشهد حضور  خدمت در 
سال 85 به ذوب آهن اصفهان پیوست. 5 فصل برای این 
تیم بازی کرد و پس از آن راهی لیگ های حوزه خلیج 
فارس شد و پس از جابجایی بین چند تیم در نهایت به 
دلیل استفاده از نام خلیج عرب قرار داد خود را فسخ و 
به پرسپولیس تهران رفت. بعد از پرسپولیس نیز برای 
بازی  سایپا  و  فولاد  گسترش  اصفهان،  مثل  هایی  تیم 
با  بازیکنی  اکنون در پدیده مشهد توپ می زند.  و  کرد 
اما کمی حاشیه دار و جنجالی.  بالا  کیفیت فنی نسبتا 
در بازی آخر پدیده مقابل استقلال این بازیکن فرصت 
باعث  حالا  که  داد  دست  از  گلزنی  برای  را  خوبی  بسیار 

حسرت و افسوس خلعتبری شده  است.

ورزش

گزارش ویژه

فرهنگ

کتاب  خواندن در فرهنگ ما 
ایرانی  ها نیست

نماینده نیشابور در مجلس:

سهم ایران از بازار منطقه 
یک درصد است

کارگردانی  به  بیقرار«  پای  »سندروم  نمایش 
جشنواره  ششمین  و  سی  در  حالی  در  عبدا... 
هر  در  نمایش  این  که  رفت  صحنه  روی  به  فجر 
استقبال کم نظیری مخاطبان  با  دو سانس خود 

همراه شد. 
بین المللی  جشنواره  توس؛  صبح  گزارش  به 
تئاتر فجر امسال با حضور پررنگ خراسان رضوی 
۱۰ اثر( همراه بود حضور این تعداد اثر  )با ارسال 
در جشنواره تئاتر فجر در نوع خود بی سابقه بود 
استان  تئاتر  شکوفایی  و  رشد  از  نشان  این  که 
تئاترهای  به  می توان  اثر   ۱۰ این  جمله  از  است. 
رضا  کارگردانی  و  نویسندگی  به  آتش«  در  »شنا 
صابری در بخش مهمان و تئاتر »پیانیستولوژی« 
در  نیازی  محمد  کارگردانی  و  نویسندگی  به 
این  از تولیدات هنرمندان جوان  بخش منتخبی 
به  بیقرار«  پای  نمایش »سندروم  و سه  جشنواره 
به  ورونیکا«  »اتاق  برجسته،  عبدا...  کارگردانی 
کارگردانی حسین اکبرپور و »نسخه آزمایشی« به 

کارگردانی علی حاتمی نژاد، نام برد. 
نویسندگی  به  »حذفیات«  نمایش  عللاوه  به 
بخش  در  چمنی  ضیاء  مهدی  کللارگللردانللی  و 
نمایش  و  فجر  جشنواره  استانی  برگزیده های 
و  استانی  فجر  تئاتر  جشنواره  در  »سللورنللا« 
نمایش های »مرگ« به کارگردانی عرفان شیرنگی 
و »نادیدنی« به کارگردانی جعفر حجازی از مشهد 
در بخش مرور خارج از صحنه و نمایش »بوکس« 
برگزیده  مشهد  از  فاحی  محمود  کارگردانی  به 
ده  ازجمله  خیابانی(،  مریوان)تئاتر  جشنواره 
در  که  هستند  رضللوی  خللراسللان  استان  اثللری 
خواهند  هنرنمایی  امسال  فجر  تئاتر  جشنواره 

کرد. 
کارگردانی  به  بیقرار«  پای  »سندروم  نمایش 
به  جشنواره  روز  دومین  در  برجسته  عبدا... 

روری صحنه رفت که در هر دو سانس خود...

هنرنمایی مشهدی ها در 
جشنواره تئاتر فجر

استقبال از نمایش  تئاترهای مشهدی در سی و ششمین 

جشنواره بین المللی تئاتر فجر

کمبود تکنسین های ماهر در صنعت مسکن؛

هنرستان ها استعمار شده اند

گزارش »صبح امروز« از قصه دو تابعیتی ها؛

انتشار اسامی مشکلی 
را حل می کند؟

رئیس خانه احزاب خراسان رضوی: بهتر نیست به جای جنجال و دعوا به فکر مردم باشیم؟
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این  وجود  با  ما  کشور  در  اتفاقات  بعضی  پرونده 
که جنجال زیادی به پا می کند اما مشخص نیست 
کهنه  زخم  یک  مانند  و  نمی رسد  سرانجام  به  چرا 
سرگردانی  دچار  را  عمومی  افکار  هم  تا  می ماند  باز 
کند و هم امیدها برای پیگیری اتفاقات مشابه را کم 
رنگ کند. از این نمونه موضوعات زییاد وجود دارد 
مجلس  تفحص های  و  تحقیق  برخی  سرانجام  مثل 
پیرامون  پرونده مدیران دوتابعیتی که مدت زیادی 
از  هم  مردم  و  شده  رها  تکلیف  تعیین  بدون  است 
مدیران  موضوع  در  شده اند.  خسته  آن  پی گیری 
دوتابعیتی هر روز یک مسئول حرفی زده است. یک 
روز موضوع افشا شد، بعد تکذیب شد. دوباره توسط 
شد،  طرح  مساله  قضایی  دستگاه  مسئولان  از  یکی 
وزارت اطاعات آن را تکذیب کرد. برخی نمایندگان 
آن را تایید کردند و بعد در آبانماه سال گذشته، طرح 
تحقیق و تفحص از مدیران دو تابعیتی تصویب شد.

مورد  دوتابعیتی  افراد  معتقدند  طرح  طراحان   
هستند  دشمن  اطاعاتی  دستگاه های  جدی  توجه 
و در پروژه »نفوذ« به کار گرفته می شوند. در مواردی 
دارای  حتی  شده  گرفته  کار  به  مختلف  نمونه های 

تابعیت مضاعف هستند.
نگرانی شدید بین مردم

معتقدند:  طللرح  ایللن  امضاکننده  نمایندگان 
کانادا،  براساس تعریف حقوقی دولت های آمریکا و 
گرین کارت به مجوزی گفته می شود که نشان دهنده 
است.  کللانللادا  و  متحده  ایللالات  در  دائللم  اقامت 
کار،  دائم  اجازه  واقع  در  کانادا  و  آمریکا  گرین کارت 
و  کانادا  و  آمریکا  به  مسافرت  و  زندگی  تحصیل، 

استفاده از مزیت های شهروندی این کشور است.
دارنللدگللان  از  حقوقی  امتیاز  و  تعریف  ایللن  با   
و  مردم  بین  در  شدیدی  نگرانی  ایجاد  گرین کارت، 

نمایندگان به وجود آمده و سوال این است که...
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گزارش»صبحامروز«ازقصهدوتابعیتیها؛

انتشار اسامی مشکلی را حل می کند؟
رئیس خانه احزاب خراسان رضوی: بهتر نیست به جای جنجال و دعوا به فکر مردم باشیم؟

نمایندهکاشمردرمجلسخبرداد:

دیدار با ناطق نوری در راستای گفت وگوی ملی

استاندارخراسانرضوی:

سیاه نمایی، یکی از عوامل نا آرامی های اخیر بود

 علیروغنگران
این  وجود  با  ما  کشور  در  اتفاقات  بعضی  پرونده 
نیست  اما مشخص  پا می کند  به  که جنجال زیادی 
چرا به سرانجام نمی رسد و مانند یک زخم کهنه باز 
می ماند تا هم افکار عمومی را دچار سرگردانی کند و 
هم امیدها برای پیگیری اتفاقات مشابه را کم رنگ 

کند.
مثل  دارد  وجود  زییاد  موضوعات  نمونه  این  از 
مجلس  تفحص های  و  تحقیق  برخی  سرانجام 
پیرامون  پرونده مدیران دوتابعیتی که مدت زیادی 
از  هم  مردم  و  شده  رها  تکلیف  تعیین  بدون  است 

پی گیری آن خسته شده اند.
در موضوع مدیران دوتابعیتی هر روز یک مسئول 
بعد  شد،  افشا  موضوع  روز  یک  است.  زده  حرفی 
تکذیب شد. دوباره توسط یکی از مسئولان دستگاه 
را  آن  اطاعات  وزارت  شد،  طرح  مساله  قضایی 
و  کردند  تایید  را  آن  نمایندگان  برخی  کرد.  تکذیب 
بعد در آبانماه سال گذشته، طرح تحقیق و تفحص از 

مدیران دو تابعیتی تصویب شد.
مورد  دوتابعیتی  افراد  معتقدند  طرح  طراحان   
توجه جدی دستگاه های اطاعاتی دشمن هستند و 
گرفته می شوند. در مواردی  کار  به  »نفوذ«  پروژه  در 
دارای  حتی  شده  گرفته  کار  به  مختلف  نمونه های 

تابعیت مضاعف هستند.
نگرانی شدید بین مردم

نمایندگان امضاکننده این طرح معتقدند: براساس 
تعریف حقوقی دولت های آمریکا و کانادا، گرین کارت 
به مجوزی گفته می شود که نشان دهنده اقامت دائم 
آمریکا  گرین کارت  است.  کانادا  و  متحده  ایالات  در 
و  زندگی  تحصیل،  کار،  دائم  اجازه  واقع  در  کانادا  و 
مزیت های  از  استفاده  و  کانادا  و  آمریکا  به  مسافرت 

شهروندی این کشور است.
دارنللدگللان  از  حقوقی  امتیاز  و  تعریف  ایللن  با   
و  مردم  بین  در  شدیدی  نگرانی  ایجاد  گرین کارت، 
چه  که  است  این  سوال  و  آمده  وجود  به  نمایندگان 
ضرورتی دارد این افراد در جایگاه هایی مهم دارای 
افراد  این  باشند؟  متخاصم  کشورهای  از  گرین کارت 

می توانند مانند بقیه مردم ویزا بگیرند و سفر کنند.
دلیگانی،  حاجی  حسینعلی  پیش  روز  چند 
اسامی  شللورای  مجلس  در  شهر  شاهین  نماینده 
بعد از گذشت حدود یکسال از تصویب طرح از وجود 
100مدیر دوتابعیتی و دارای گرین کارت کشورهای 
دیگر خبر داد و با بیان اینکه گزارش تدوین شده در 
صفحه   40 و  اصلی  33صفحه  دارای  خصوص  این 
 100 لیست  یک  گفت:  است،  مستندات  و  ضمایم 
نفره افراد اعم از دارندگان گرین کارت و دو تابعیتی 

هستند که  در جریان تحقیق و تفحص به دست آمده 
و در گزارش اسامی آن ها ذکر شده است.

از دولت انکار
جالب اینجاست که در اسفندماه سال گذشته وزیر 
ما  گفت:  تلویزیونی  برنامه  یک  در  رسماً  اطاعات 

هیچ مدیر دو تابعیتی در کشور نمی شناسیم.
محمود علوی افزود: پیش تر خواسته بودیم که اگر 
کسی مدیر دوتابعیتی می شناسد به ما معرفی کند، 
حتی یک مورد هم به ما معرفی نشد. تنها یک فرد را 
می شناختیم که بسیار مومن و متدین و فرهیخته و 
داماد یکی از شخصیت های ارزشمند کشور بود ولی 
استعفا  مسئولیتش  از  ناگزیر  بود  دوتابعیتی  چون 
و  نمی شناختیم  دیگری  مورد  ایشان  غیر  به  اما  داد 

نمی دانم چرا دوباره این موضوع مطرح می شود.
آن  از  پیش  که  شد  بیان  درحالی  علوی  اظهارات 
اسامی  از  نفره   16 فهرست  یک  کشور  کل  دادستان 

مدیران دو تابعیتی را به وزارت اطاعات داده بود. 
اما وزیر گفت: 5 نفر  از این ها تابعیت مضاعف دارند 
دولتی  دستگاه های  و  سازمان ها  از  یک  هیچ  در  اما 
که  فعالند  خصوصی  بخش  در  و  ندارند  مسئولیتی 
این هم منعی ندارد. حتی خارجی ها هم می توانند 
در بخش خصوصی تا 49 درصد سرمایه گذاری کنند.

آگاهی  با  هم  افراد  این  از  نفر   4 کرد:  اضافه  وی 
هیچ  ولی  دارند  مضاعف  تابعیت  اطاعات،  وزارت 
به  و  ندارند  دولتی  مدیریت  در  مسئولیتی  گونه 
اساس  بر  می دادند.  مشاوره  دولتی  دستگاه های 
در  آورده انللد،  عمل  به  ما  کارشناسان  که  تحقیقاتی 
و  نداریم  را  دوتابعیتی  دولتی  مدیر  هیچ  کشورمان 

نمی شناسیم.
اسامی  گذارید  نمی  چرا  نیست  مشکلی  اگر 

اعلام شود؟
این موضوع در سخنان حسینعلی حاجی دلیگانی 
تاکید  شهر  شاهین  نماینده  است.  شده  اشاره  هم 
امور  وزارت  در  که  رسیدیم  نتیجه  این  به  دارد: 
خارجه هیچ نظارتی برای شناسایی افراد دو تابعیتی 
وجود ندارد و اطاعاتی درباره ورود و خروج افراد در 

وزارتخانه موجود نیست.
وی با تأکید براینکه در سفرهای خارجی مسئولان 
گفت:  است،  اطاع  بی  گاه  امورخارجه  وزارت  نیز، 
وزارت کشور نیز در شناسایی افراد دو تابعیتی موفق 
عمل  وظایفش  به  شاید  و  باید  که  طور  آن  و  نبوده 
نکرده است. البته فقدان یک بانک جامع اطاعاتی 

را نیز در روند تحقیق و تفحص شاهد بودیم.
نماینده مردم شاهین شهر در حالی از کشف 100 
گفته  سخن  کارت  گرین  دارای  یا  دوتابعیتی  مدیر 
امور  سازمان  رئیس  انصاری  جمشید  حتی  قباً  که 
را  مدیران  گونه  این  وجود  هم  استخدامی  و  اداری 
منکر شده بود. وی در خصوص اینکه خود سازمان 
استخدام،  ابتدای  در  استخدامی  و  اداری  امللور 

شناختی از افراد با تابعیت دوگانه ندارد
  گفته بود: استخدام بر اساس اظهارات متقاضیان 
است. از آنجایی که قانون دست ما را باز گذاشته،  اگر 
مواردی مشاهده گردید که مشکوک به نظر می رسند 

، می شود برخورد قانونی لازم را انجام داد.
از سوی دیگر مقامات دولتی اصرار دارند که مدیر 
موضوعات  این  و  ندارد  وجود  کشور  در  دوتابعیتی 

ساخته و پرداخته ذهن جناح رقیب است. موضوعی 
رد  دولللت  منتقدان  برخی  ازسللوی  شللدت  به  که 

می شود. 
کریمی قدوسی: جنجال یعنی موفقیت 

کریمی قدوسی دراین باره با اشاره به جنجال های 
افشاگری های  و  طللرح  ایللن  دربللاره  گرفته  صللورت 
پیرامون آن، گفت: این جنجال ها و بلواهایی که پس 
ایجاد شده، همگی نشان  و تفحص  از طرح تحقیق 
بنده  برای  اما  است  طرح  این  اهمیت  و  موفقیت  از 
سوال است که اگر مشکلی وجود ندارد چرا برخی از 
پاسخگویی و مطرح شدن اسامی مدیران دو تابعیتی 

واهمه دارند؟
مسائلی که مردم را بدبین می کند نباید مطرح شود

رئیس خانه احزاب خراسان رضوی معتقد است که 
این موضوع به یک جنجال آفرینی بدل شده است و 
اگر مجلس به دنبال رفع مشکات است از ابزارهای 

لازم برخوردار است.
ضمن  امروز  صبح  با  درگفت وگو  آرین منش  جواد 
نسبت  را  مردم  که  مسائلی  کردن  مطرح  از  انتقاد 
حال  در   : گفت  می کند  بدبین  مجلس  یا  و  دولت 
در  قانون  اعمال  برای  را  لازم  ابللزار  مجلس  حاضر 

اختیار دارد .
ابزاری  کرد:  اضافه  رضوی  خراسان  موتلفه  دبیر 
استیضاح  و حق  نمایندگان  توسط  مثل طرح سوال 
ایجاد  جنجال  همه  این  می بایست  چرا  پس  وزرا. 
تمامی  در  تقریبا  کنون  تا  انقاب  ابتدای  از  کرد. 
دولت ها افراد دو تابعیتی با مشاغل مختلف به مردم 

خدمت کرده اند.
شورای  مجلس  در  کات  و  مشهد  اسبق  نماینده 
اسامی اضافه کرد: بسیاری از افرادی که از آن ها به 
عنوان دو تابعیتی یاد میشود درگذشته در کشورهای 
خارجی تحصیل می کرده اند و برای اقامت خود در 
حال  عین  در  و  دارنللد  مناسب  دلیل  کشورها  آن 
از کسانی که طرح این موضوعات را به جنجال  باید 
تبدیل می کنند پرسید که خود شما به عنوان کسی 
که تابعیت دوگانه ندارید چقدر در خدمت رسانی به 
کشور و مردم موفق بوده اید که حالا مشکل شما دو 

تابعیتی ها است. 
قدوسی  آقای  از  باید  کرد:  تاکید  درپایان  وی 
انجام  در  چقدر  مشهد  نماینده  عنوان  به  پرسید 
وظایفشان موفق بوده اند؟ چقدر از مشکات مشهد 
و... بیکاری  و  آبی  بی  تا  گرفته  نشینی  حاشیه  از 
شب شان  نان  مردم  دغدغه  امروز  است؟  شده  حل 
و  دولت  علیه  دعوا  طرح  جای  به  بهترنیست  است. 
محکوم کردن یکدیگر به دنبال حل  مشکات مردم 

باشیم؟

مجلس  در  بردسکن  و  خلیل آباد  کاشمر،  نماینده 
ناطق  حجت الاسام  با  دیدار  گفت:  اسامی  شورای 
بیشتر  اخوت  و  ملی  گفت وگوی  راستای  در  نوری 

صورت گرفته است.
اشللاره  با  بنیادی  بهروز  ملت،  خانه  گللزارش  به 
با  امید  فراکسیون  اعللضللای  از  جمعی  دیلللدار  بلله 
نوری  ناطق  اکبر  علی  والمسلمین  حجت الاسام 
اسامی  شورای  مجلس  نمایندگان  از  جمعی  گفت: 
آقای  با  که  بودیم  گرفته  تصمیم  پیش  چندی  از 
برخی  دلیل  به  اما  باشیم  داشته  دیدار  نوری  ناطق 

از مشکات، تعدادی از آنها نتوانستند در این جلسه 
حضور پیدا کنند.

دیدار با ناطق نوری در راستای گفت وگوی ملی
ناطق  حجت الاسام  با  دیللدار  اینکه  بیان  با  وی 
بیشتر  اخوت  و  ملی  گفت وگوی  راستای  در  نوری 
صورت گرفته است،  اظهار داشت: ما به صورت جدی 
درصدد آن هستیم که از نظرات بزرگان استفاه کنیم 
و در دیدار با ایشان هم در رابطه با مشکات داخلی، 

منطقه ای و بین المللی صحبت شد.
همه  ظرفیت های  و  نظرات  از  استفاده  دنبال  به 

بزرگان نظام هستیم
مجلس  در  کاشمر  مللردم  اصاح طلب  نماینده 
استفاده  دنبال  به  ما  داد:  اداملله  اسامی  شللورای 
چه  نظام  بزرگان  همه  ظرفیت های  و  نظرات  از 
طریق  این  از  تا  هستیم  اصولگرا  چه  و  اصاح طلب 
مشکات،  حل  بللرای  آنها  ظرفیت های  از  بتوان 

پیشبرد امور و گفت وگوی ملی استفاده کرد.
با  مکررا  که  هستند  بزرگانی  اینکه  بیان  با  بنیادی 
کرده ایم،  دریافت  را  آنها  نظرات  و  شده  دیدار  آنها 
تداوم  را  رویه  این  بتوانیم  امیدواریم  کرد:  تصریح 
بخشیم و دلسوزان نظام گفتمان واحد امیدبخشی را 
این  بکار گیرند چراکه متاسفانه در  به جامعه  نسبت 
مدت کوتاهی هایی صورت گرفته و دانسته یا ندانسته 
جامعه  در  را  امید  که  شده  بیان  سخنانی  و  حرف ها 

کمرنگ کرده است.

درباره حصر صحبت مستقیمی نشد
وی در پاسخ به این سوال که آیا در این دیدار در 
شد؟  صحبت  نیز  حصر  رفع  و  محدودیت ها  با  رابطه 
خاطرنشان کرد: دراین باره صحبت مستقیمی نشد 
ظرفیت های  همه  از  استفاده  سخنان  تمرکز  بلکه 

نظام بود.
در  نوری  ناطق  با  دیدار  در  مطرح  مباحث  عمده 

رابطه با بودجه بود
عضو کمیسیون بهداشت و درمان مجلس شورای 
دیدار  این  در  آیا  سللوال  این  به  پاسخ  در  اسامی 
 1400 سال  جمهوری  ریاست  انتخابات  درخصوص 
صحبت کرد؟ ابراز داشت: عمده مباحثی که در جلسه 
با آقای ناطق نوری بحث شد، در رابطه با بودجه بود. 
بر  نوری  ناطق  آقای  ساله  هشت  ریاست  به  توجه  با 
که  مسئولیت هایی  سایر  و  اسامی  شورای  مجلس 
از  پرداختیم  بودجه  آسیب شناسی  به  داشته اند، 
ایشان  و  کردیم  استمداد  همفکری  و  راه حل  ایشان 
نیز درخصوص چرایی و راهکارهای پیشرو سخنانی 

را بیان کردند.
میان  فاصله  را  اخیر  اعتراضات  دلیل  نوری  ناطق 

مسئولان و مردم دانست
با  رابطه  در  آیا  که  سوال  این  به  پاسخ  در  بنیادی 
اعتراضات اخیر نیز صحبت شد؟ بیان کرد: همانطور 
کشور  روز  مسائل  درخصوص  دیدار  این  در  گفتم  که 
تاکید  باره  این  در  نوری  ناطق  آقای  شد.  صحبت 

بین  فاصله  ایجاد  خاطر  به  اعتراضات  این  کردند 
مسئولان و مردم خصوصا نسل جوان است.

وی افزود: ایشان یادآور شدند که مردم تاش های 
مسئولان در مبارزه با فساد را کمتر می بینند و نتیجه 
در  نمی شود.  احساس  جامعه  در  آنان  تاش های 
و اطاعاتی  باره لازم است دستگاه های قضایی  این 
و  کنند  پافشاری  فساد  با  مبارزه  در  و  باشند  محکم 
هیچ تعارفی با متخلفان در هر پست و مقامی نداشته 

باشند.
با رئیس جمهور اسبق و تعدادی از دولتمردان هم 

دیدار داشته ایم
که  سوال  این  به  پاسخ  در  امید  فراکسیون  عضو 
چه  نوری  ناطق  حجت الاسام  با  دیدار  از  پیش  تا 
شد:  یادآور  است؟  گرفته  صورت  دیگری  دیدارهای 
اعضای فراکسیون امید قبا دیدارهایی با آقای آملی 
لاریجانی ریاست قوه قضاییه نیز داشته اند. عاوه بر 
جهانگیری  و  خاتمی  سیدمحمد  با  ما  دیدارها،  این 
می خواهیم  و  کرده ایم  دیدار  نیز  وزرا  از  تعدادی  و 
رایزنی هایی  دیگر  تاثیرگذاران  و  دلسوزان  سایر  با 

داشته باشیم.
دیدار  در  شرکت کننده  افراد  درخصوص  بنیادی 
پروانه سلحشوری،  کرد: خانم  نوری عنوان  ناطق  با 
قاسم  کریمی،  رضللا  مللوسللوی،  سیدفرید  آقللایللان 
دیدار  این  در  هاشم زایی  عبدالرضا  و  نکو  میرزایی 

حضور داشتند.

عوامل  از  یکی  گفت:  رضوی   خراسان  استاندار 
دشمن  استفاده  سو  باعث  که  اخیر  های  آرامی  نا 
باوری،  خود  فقدان  ها،  نمایی  سیاه  بعضی  شد 
که  اسللت  هایی  رسللانلله  مرجعیت  و  تعهد  نبود 
بیان نمی  بینند و  ایران را نمی  دستاوردهای ملت 

کنند.
روسای  عمومی  همایش  در  رشیدیان  رضا  علی 
انتظامی  های  پاسگاه  فرماندهان  و  ها  کانتری 
استان افزود: فتنه ای که اوایل دی ماه گذشته رخ 
با تدابیر مقتدرانه کلی نظام جمهوری اسامی  داد 
از  اغتشاشگران  جداسازی  در  انتظامی  نیروی  و 

صف مردم در مدت کوتاهی جمع شد.
تدبیر  با  داد:  اداملله  رضوی  خراسان  استاندار 
خراسان  در  که  ای  صحنه  مدیریت  و  مناسب 
کسی  دماغ  از  خون  شد  دستگیرشدگان  با  رضوی 
با استقبال  نیامد بطوری که رفتار و عملکرد پلیس 
از  بنر  نصب  و  گل  با  و  شد  روبللرو  مللردم  و  کسبه 

کردند. ماموران تشکر  زحمات 
با  استان  این  مرزهای  به  اداملله  در  رشیدیان 
نوع  کرد:  بیان  و  اشاره  ترکمنستان  و  افغانستان 

و  مخدر  مللواد  کشت  و  تروریستی  هللای  حرکت 
و  تاش  شود  می  انجام  افغانستان  در  که  قاچاق 

امنیت در  ایجاد  برای  را  انتظامی  ماموران  کوشش 
این استان بهتر نشان می دهد.

در  ایللران  اسامی  جمهوری  اقتدار  گفت:  وی 
حمله  مانع  عامل  همین  و  است  نظیر  بی  منطقه 
حمله  همانند  دشمن  وگرنه  شده  کشور  به  دشمن 
ای  لحظه  هم  ایران  مورد  در  عراق  و  افغانستان  به 
افزود:   رضوی  خراسان  استاندار  کرد.  نمی  تردید 
این استان، 28 شهرستان، 73 شهر، 2 هزار و 592 
سه  از  بیش  و  جمعیت  خانوار   20 بالای  روستای 
هزار آبادی دارد. مشهد هم سه میلیون و 500 هزار 
میلیون   30 به  نزدیک  سال  هر  و  دارد  جمعیت  نفر 
شوند.  می  وارد  شهر  این  به  خارجی  و  داخلی  زائر 
توسعه  نیازمند  عظیم  جمعیت  و  پراکندگی  این 
باید  که  است  انسانی  نیروی  و  تجهیزات  و  ساختار 

مورد توجه فرماندهان نیروی انتظامی قرار گیرد.
که  نیست  چیزی  امنیت  داد:  ادامه  رشیدیان 
انتظار داشته باشیم نیرو انتظامی به تنهایی ایجاد 
کند بلکه همه دستگاهها در همه بخشها می توانند 

نارضایتی نقش آفرینی کنند. یا  امنیت  ایجاد  در 
اسامی  انقاب  فجر  مبارک  دهه  نزدیکی  به  وی 
بیان  بیان کرد: دهه فجر فرصتی برای  نیز اشاره و 

است. دستاوردها 

مجلس بان

پیشنهاد نماینده تربت جام در مجلس:

رئیس جمهور با اساتید و نمایندگان به 
گفت وگو بنشیند

مجلس  در  باخرز  و  تایباد  تربت جام،  نماینده 
هزاران  و  صدها  کشور  در  ما  گفت:  اسامی  شورای 
فرهنگ،  اقتصاد،  حوزه های  در  دانشگاه  استاد 
سیاست، امنیت و جامعه شناسی اریم. چه اشکالی 
استاد   10 مقابل  جمهور  رییس  جلسه  یک  در  دارد 
دانشگاه و نماینده مجلس بنشیند و به دغدغه های 

واقعی جامعه پاسخ دهد.
به گزارش ایسنا، جلیل رحیمی جهان آبادی رکود 
اساسی  دغدغه  دو  عنوان  به  را  اشتغال  و  اقتصادی 
طور  به  باید  جمهور  رییس  افزود:  و  کرد  یاد  مردم 
را  رکود  از  خروج  برای  خود  دولت  برنامه  مشخص 
وجود  مانعی  هیچ  منظور  این  برای  و  دهد  توضیح 
ندارد، نه فردی مانع رییس جمهور است و نه سنگ 

اندازی در این رابطه انجام می شود.
نماینده مردم تربت جام، تایباد و باخرز در مجلس 
دغدغه  همچنین  کرد:  خاطرنشان  اسامی  شورای 
دیگر مردم، رهبر معظم انقاب و نمایندگان مسئله 
برنامه  بایست  می  جمهور  رییس  اسللت.  اشتغال 
مدون، شفاف و قابل اجرا داشته باشد و همه بدانند 
کشاورزی،  مسکن،  مانند  مختلف  های  حوزه  در 
تجارت، آی تی، گردشگری و ... به چه نحو و میزانی 

دولت قصد دارد اشتغال ایجاد کند.
است  لازم  کرد:  عنوان  امید  فراکسیون  عضو  این 
پاسخ  جمهور  رییس  تلویزیونی،  گفتگوی  یک  در  تا 
روزمره  مشکات  با  رابطه  در  روشن  و  واضح  های 
باتکلیفی  و  اعتباری  مالی  موسسات  همانند  مردم 

خانه های مسکن مهر بدهد.
رئیس  گفت وگوی  در  متاسفانه  کللرد:  بیان  وی 
مردم  اساسی  مطالب  که  این  بجای  مردم  با  جمهور 
ای  حاشیه  مسائل  بیشتر  شود،  داده  پاسخ  تا  بیان 
مطرح شد و این حاشیه ها خیلی نمی تواند گره ای از 

کار مردم و کشور باز کند.
گفتگوی  که  این  بیان  با  امید  فراکسیون  این عضو 
با مردم چالشی نبود، تاکید  تلویزیونی دکترروحانی 
می  باشد،  چالشی  گفتگو  است  قرار  چنانچه  کرد: 
و  دانشگاه  اساتید  مقابل  جمهور  رییس  بایست 

نمایندگان مجلس قرار بگیرد و پاسخگو  باشد.
در  تایباد  و  باخرز  جللام،  تربت  مللردم  نماینده 
رشیدپور  آقای  داد:  ادامه  اسامی  شورای  مجلس 
در  ما  اسللت؛  تلویزیونی  کارشناس  و  مجری  یک 
حوزه های  در  دانشگاه  استاد  هزاران  و  صدها  کشور 
امنیت، جامعه شناسی  اقتصاد، فرهنگ، سیاست، 
و ... داریم، چه اشکالی دارد در یک جلسه رییس 
مجلس  نماینده  و  دانشگاه  استاد   10 مقابل  جمهور 
بنشیند و به دغدغه های واقعی جامعه پاسخ دهد. 
و  مردم  برای  می تواند  که  است  ای  مصاحبه  چنین 

کشور ارزشمند باشد.

نماینده مشهد  در مجلس:

حذف بودجه نهادهای خاص، از پیش 
برنامه ریزی شده بود

بیان  با  مجلس  فرهنگی  کمیسیون  رئیس  نایب 
اینکه حذف بودجه نهادهای خاص امر عادی نبود، 
گفت: سناریویی برای حذف اعتبار نهادهای خاص، 

پیش از آغاز کمیسیون تلفیق طراحی شده بود.
با  پژمانفر  نصرا...  المسلمین  و  حجت الاسام 
انتقاد از حذف بودجه نهادهای خاص در کمیسیون 
بلکه  نبود  عللادی  امللر  اتفاق  ایللن  افلللزود:  تلفیق 
نهادهای  اعتبار  و  برای حذف جدول 17  سناریویی 
شده  طراحی  تلفیق  کمیسیون  آغاز  از  پیش  خاص 

بود.
شورای  مجلس  در  کات  و  مشهد  مردم  نماینده 
روانی  فضای  قبل  مدت ها  از  کرد:  تصریح  اسامی 
شد؛  ایجاد  آن  ذیل  نهادهای  و  جللدول  این  علیه 
نهادها  این  تخریب  برای  شده  انجام  ریزی  برنامه 

کاما روشن بود.
این  ناپذیربودن  نظارت  برخی  کللرد:  بیان  وی 
نهادها را دلیلی برای حذف بودجه آن می دانند این 
چرا  است  اشتباه  کاما  تفکر  این  که  است  درحالی 
مورد  در  باشد  مطلع  قوانین  الفبای  از  فردی  اگر  که 

نظارت ناپذیر بودن این نهادها ادعایی نمی کند.
طریق  از  نظارتی  اگرچه  کللرد:  اظهار  پژمانفر 
دیوان محاسبات بر این نهادها صورت نمی گیرد اما 
لازم  نظارت های  نظارتی  دستگاه  عنوان  به  مجلس 
را انجام می دهد؛ ضمن آنکه برخی از این موسسات 

گزارشات مالی خود را سالیانه منتشر می کنند.
شورای  مجلس  ولایی  نمایندگان  فراکسیون  عضو 
نظارت  فرهنگی  کمیسیون  آنکه  بیان  با  اسامی 
محاسبات  دیوان  توسط  فرهنگی  مسائل  حوزه  در 
در  نظارت  جنس  کللرد:  تاکید  نمی داند،  کافی  را 
بررسی  با  و  اسللت  کیفی  فرهنگی  دستگاه های 
فاکتورها نمی توان درباره عملکرد نهادهایی فرهنگ 

نظری داد.
فرهنگی  حوزه  به  که  افللرادی  اینکه  بیان  با  وی 
نامناسب را  و  این رفتارهای سخیف  ندارند  آشنایی 
به دنبال  و  انجام می دهند، گفت: حذف جدول 17 
نه  آینده ای  در  خاص  نهادهای  بودجه  حذف  آن 
چندان دور کشور را با چالش ها و معضات بسیاری 

در زمینه فرهنگی روبه رو می کند.
شورای  مجلس  ولایی  نمایندگان  فراکسیون  عضو 
به  که  درصللدی   0.6 کللرد:  بیان  اداملله  در  اسامی 
مناسبی  رقمی  است  یافته  اختصاص  فرهنگ  حوزه 
اگر  نیست؛  کشور  فرهنگی  اهللداف  پیشبرد  بللرای 
منفی  افکار  انتشار  و  ترویج  در  دولتی  جریان های 
درباره جدول 17 و نهادهای خاص نقش داشتند در 
روبه  روبه  چالش هایی  با  فرهنگ  حوزه  در   97 سال 

می شوند که چیزی جز پشیمانی به دنبال ندارد.
ادامه  در  مجلس  فرهنگی  کمیسیون  رئیس  نایب 
مرحله  در  فرهنگی  کمیسیون  اعضای  کرد:  تاکید 
نهادهای  به  اعتبار  این  بازگشت  دنبال  به  نخست 
صورتی  در  هستند  مجلس  علنی  صحن  در  خاص 
از بودجه  تلفیق  این رقم طبق مصوبه کمیسیون  که 
جایگزینی  برنامه های  شود  حذف  خاص  نهادهای 
فرهنگ  حللوزه  در  اعتبار  ایللن  ماندن  باقی  بللرای 

پیش بینی شده است.

معاون استاندار خراسان رضوی:

شورای فضای مجازی استان به زودی 
راه اندازی می شود

استانداری  اجتماعی  و  امنیتی  سیاسی،  معاون 
خراسان رضوی گفت: متناظر با شورای عالی فضای 
به  مجازی  فضای  استانی  شورای  تشکیل  مجازی، 

تصویب رسیده و به زودی راه اندازی خواهد شد.
جمع  در  حسینی  جللواد  سید  ایسنا،  گللزارش  به 
با جامعه دیگری در  اینکه امروزه  بیان  با  خبرنگاران 
کنار جامعه رئال و ایده آل یعنی جامعه مجازی مواجه 
کشور  بزرگترین  مجازی  دنیای  کرد:  اظهار  هستیم، 

دنیاست و اثر گذاری این دنیا بی بدیل است.
وی گفت: انتشار اخبار در این دنیا به سرعت صورت 
می گیرد و برخی افراد غیر حرفه ای نیز از این فضا در 

راستای تولید اخبار و شایعات بهره می گیرند.
معاون استاندار خراسان رضوی تصریح کرد: امروزه 
در جامعه با کاهش سرمایه و سامت اجتماعی مواجه 
هستیم . رسانه ها و فضای مجازی می توانند معلمان 
ارتقای  به  و  باشند  جامعه  در  عمومی  افکار  ساخت 

سرمایه و سامت اجتماعی کمک کنند.
و  صحیح  دقیق،  انتشار  اینکه  بر  تاکید  با  حسینی 
فراگیر اخبار در فضای مجازی نیاز به مدیریت دارد، 
اظهار کرد: هر چند این فضا آسیب هایی هم دارد اما 
موجب ایجاد دیوار شیشه ای در جامعه شده و امروز 
این پدیده در حال تبدیل شدن به فرصت است و باید 

از آن بهره گرفت.
و  مدیریت  سازی،  فرهنگ  دراستای  افللزود:  وی 
با  متناظر  مجازی  فضای  احتمالی  آسیب های  کاش 
شورای عالی فضای مجازی، تشکیل شورای استانی 
فضای مجازی در استان به تصویب رسیده و به زودی 

این شورا راه اندازی خواهد شد.

نماینده قوچان در مجلس:

نابودی داعش  از  حامیان تروریست 
احساس خطر کرده اند

نماینده قوچان و فاروج در مجلس شورای اسامی 
حضور نیروهای آمریکایی به بهانه مبارزه با تروریسم 
منطقه  کردن  ناامن  جهت  در  توطئه ای  را  سوریه  در 
عنوان کرد و گفت: حامیان گروه های تروریستی در پی 
نابودی پایگاه های داعش در عراق و سوریه احساس 
خطر کرده اند و همچنان تاش می کنند قدرت نظامی 
و  تهدید  برای  پایگاهی  به عنوان  سوریه  در  را  خود 

مقابله با ایران حفظ و تقویت کنند.
هادی شوشتری اقدامات اخیر تروریست ها مبنی بر 
حمات انتحاری و بمب گذاری در افغانستان و مصر را 
به دلیل شکست جریان تکفیری در منطقه دانست و 
افزود: خروج داعش از عراق و سوریه و پراکنده شدن 
تروریست ها در افغانستان، مصر، لیبی و پاکستان در 
و فروپاشی ساختار قدرت  از ضعف  اول نشان  درجه 
آن ها در پی فرصتی  از طرفی دیگر  و  دارد  گروه  این 
خود  فعالیت های  دوباره  تا  هستند  قوا  تجدید  برای 

علیه کشورهای اسامی را شروع کنند.
 عضو کمیسیون امنیت ملی اضافه کرد: داعش برای 
اینکه میان مردم و کشورها ترس و وحشت ایجاد کند، 
اقدامات  به  دست  خودنمایی  منظور  به  گاهی  از  هر 

جنایت آمیز می زند.
با اشاره به حمایت های گسترده آمریکا، رژیم  وی 
صهیونیستی و همچنین آل سعود از جریان تکفیری 
بسیار  اسام  دشمنان  برای  داعش  شکست  افزود: 
گران تمام شد و در حال حاضر هم در صدد هستند 

تا این گروه را در خاورمیانه احیا کنند.
شوشتری حضور نیروهای آمریکایی به بهانه مبارزه 
ناامن  جهت  در  توطئه ای  را  سوریه  در  تروریسم  با 
گروه های  حامیان  گفت:  و  کرد  عنوان  منطقه  کردن 
تروریستی که خودشان در تروریست پروری ید بیضا 
پایگاه های داعش در عراق و سوریه  نابودی  با  دارند 
می کنند  تاش  همچنان  و  کرده اند  خطر  احساس 
پایگاهی  عنوان  به  سوریه  در  را  خود  نظامی  قدرت 

برای تهدید و مقابله با ایران حفظ و تقویت کنند.

سامانه
 پیامک مردمی
100080888
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نماینده نیشابور در مجلس:

سهم ایران از بازار منطقه یک درصد 
است

شورای  مجلس  در  فیروزه  و  نیشابور  نماینده 
 ۳۵۰ حدود  منطقه  کشورهای  در  گفت:  اسامی 
به  بازار وجود دارد که متاسفانه موفق  میلیارد دلار 
کسب تنها یک درصد از آن شده ایم، باید به سهم ۱۰ 

درصدی از این بازار دست پیدا کنیم.
در  موفقیت  عللدم  خصوص  در  گرمابی  حمید 
زمینه  در  افزود:  همسایه  کشورهای  بازار  تصاحب 
واحدهای  که  اسللت  ایللن  مشکل  اولین  صللادرات 
تولید  و  نمی گیرد  شکل  صادرات  برمبنای  صنعتی 

نمی کنند بلکه به بازار داخلی چشم دارند.
شورای  مجلس  معادن  و  صنایع  کمیسیون  عضو 
اسامی با بیان اینکه تولید برای بازار داخلی و تولید 
برای صادرات تفاوت دارد، گفت: سفارتخانه های ما 
این  نیستند،  فعال  اقتصادی  مباحث  زمینه  در 
برای  بللازاریللاب  یک  به عنوان  باید  سفارتخانه ها 

تولیدکنندگان داخلی فعالیت داشته باشند.
نماینده مردم نیشابور و فیروزه در مجلس شورای 
اسامی، ادامه داد: تولیدکنندگان کوچک و متوسط 
توان لازم را برای بازاریابی و صادرات ندارند که باید 
کنسرسیوم های برای آنها تشکیل شود تا تعداد قابل 
را  صادرات  و  بازاریابی  مالی،  توان  آنها  از  توجهی 
پیدا کنند و در این زمینه تولیداتی را داشته باشند.

با  اسامی  شورای  مجلس  در  مردم  نماینده  این 
اشاره به اینکه عاوه بر موارد مطرح شده، صادرات 
قیمت  به موقع،  تحویل   ، مناسب  کیفیت  نیازمند 
مناسب و رقابتی است، اضافه کرد: ساختار صنعت 
کشور ما متاسفانه بیشتر بر مبنای بازار داخلی شکل 
و  ساختارها  در  تحول  یک  نیازمند  که  است  گرفته 
صنایع هستیم تا از بازارهای منطقه استفاده کنیم.

شورای  مجلس  معادن  و  صنایع  کمیسیون  عضو 
کشورهای  در  اینکه  بر  تاکید  با  پایان  در  اسامی 
دارد  وجود  بازار  دلار  میلیارد   350 حدود  منطقه 
آن  از  درصد  یک  تنها  کسب  به  موفق  متاسفانه  که 
شده ایم، خاطرنشان کرد: باید بتوانیم 10 درصد از 
بازار منطقه را ازآن خود کنیم، این مسئله نیازمند 
کار و برنامه ریزی است تا حداقل سهم مناسبی را از 

این بازار موجود را داشته باشیم.

در مجلس اعلام وصول شد؛

سوال کریمی قدوسی از وزیر صنعت
عضو هیئت رئیسه مجلس شورای اسامی سوال 
ملی کریمی قدوسی از وزیر صنعت، معدن و تجارت 

را اعام وصول کرد.
مجلس  علنی  نشست  در  وکیلی  محمدعلی 
قدوسی  کریمی  جواد  ملی  سوال  اسامی  شورای 
در  تجارت  و  معدن  صنعت،  وزیر  شریعتمداری  از 
در  که  کالاهایی  واردات  از  جلوگیری  عدم  خصوص 
داخل کشور به میزان کافی تولید می شود، را اعام 

وصول کرد.

نماینده چناران در مجلس تحلیل کرد:

رهاشدن مبارزه با قاچاق کالا و گرانی 
ارز 

عضو کمیسیون قضایی و حقوقی مجلس شورای 
با  جدی  مبارزه  همزمان  شدن  رها  گفت:  اسامی 
قاچاق کالا و مدیریت بازار ارز به صعودی شدن نرخ 

ارز در بازار منجر شده است.
محمد دهقانی نقندر  درباره وضعیت بازار ارز در 
با  اخیر  های  ماه  در  دلار  قیمت  گفت:  اخیر  مدت 
افزایش روبرو شده و علت موضوع روشن است چرا 
 30 شود  می  داده  اجازه  چیان  قاچاق  به  وقتی  که؛ 
میلیارد دلار از بازار، ارز تامین کنند و کالای قاچاق  
وارد کشور کنند بازار عرضه و تقاضای ارز از تعادل 

خارج می شود.
رشد  در  موثر  عوامل  از  یکی  رویلله  بی  واردات 

تقاضای ارز
عضو کمیسیون قضایی و حقوقی مجلس شورای 
از دلایلی  ادامه داد: واردات بی رویه یکی  اسامی 
شود  روبرو  رشد  با  ارز  تقاضا  شده  باعث  که  است 
این در حالی است که ضرورت ندارد برخی کالاهای 

غیراساسی وارد کشور شود.
نماینده مردم طرقبه و چناران در مجلس شورای 
و  لباس  واردات  صرف  ارز  از  افزود:بخشی  اسامی 
در  این  می شود  غیرضروری  لوزام  و  آرایشی  لوازم 
حالی است که نباید اجازه داد تا کالاهایی وارد کشور 

شود که در داخل تولید می شود.
بررسی نقش قاچاقیان و دلالان در رشد قیمت ارز
ساماندهی  حل  راه  اینکه  بیان  با  نقندر  دهقانی 
بازار ارز، اجرای صحیح قانون مبارزه با قاچاق کالا 
با  جدی  مبارزه  همزمان  گفت:وقتی  است،  ارز  و 
قاچاق کالا و مدیریت بازار ارز رها شده است نرخ ارز 

صعودی می شود.
با  مبارزه  قانون  کللرد:در  تصریح  نقندر  دهقانی 
قاچاق کالا و ارز آمده است هر زمانی که دولت برای 
ارز ضوابطی مشخص کند و اگر غیر از ضوابط مذکور، 

اقدامی صورت گیرد به منزله قاچاق ارز است.
انتقاد از معامله ارز در سر چهار راه ها

صرف  ارز  بللازار  از  بخشی  که  افزود:زمانی  وی 
واردات بی رویه مانند چوب و صندلی و قاچاق کالا 
موضوع  از  ابتدا  دولت  باید  شود  می  مخدر  مواد  و 

قاچاق و واردات بی رویه جلوگیری کند.   
عضو کمیسیون قضایی و حقوقی مجلس شورای 
اینکه عملکرد دولت در ساماندهی  بیان  با  اسامی 
شد:ضرورت  است،یادآور  نبوده  مناسب  ها  صرافی 
لزومی  بنابراین  شود  ساماندهی  ارز  بللازار  دارد 
ندارد سر چهار راه ها ارز معامله بشود.هرج و مرج 
و  دلالان  دست  گذاشتن  باز  و  اقتصادی  مدیریت 
جدی  مشکل  با  ارز  بللازار  شده  باعث  قاچاقچیان 

روبرو شود.
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آیین  در  مشهد  شهر  ش���ورای  عضو 
قدرشناسی از چهره های فاخر و ارزش آفرین:

موفقیت  راز  ارزش«  »زنجیره 
مجموعه های اقتصادی است

 انسیهعلویون
عضو شورای اسامی شهر مشهد گفت: »زنجبره 
ارزش« باعث می شود تا با سرمایه کمتر به تولید و 

موفقیت بیشتر برسیم.
مراسم  در  شب  سه شنبه  ودیعی  حسین  محمد 
مشهد  ارزش آفرین  و  فاخر  چهره های  از  تقدیر 
کسانی  افللزود:  شد،  برگزار  پردیسان  هتل  در  که 
افرادی  شدند  منتخب  مراسم  این  در  امشب  که 
شناسایی  را  اقتصاد  مفقود  حلقه های  که  هستند 
با  که  کردند  ثابت  خود  پشتکار  و  باتاش  و  کردند 
زیاد رسید  تولید  و  بازده  به  نیز می توان  کم  منابع 

و منبع ارتزاق افراد زیادی بشوند.
مطرح  ارزش  زنجیره  وقتی  کللرد:  اضافه  وی 
و  اقتصادی  فعالیت های  جریان  در  یعنی  می شود 
اجتماعی ما بتوانیم حلقه های مفقوده را شناسایی 
و به مجموعه خود اضافه کنیم و برعکس حلقه های 
از مجموعه خارج می کنیم. این گونه عمل  زائد را 
تولید  به  کمتر  منابع  با  ما  می شود  باعث  کردن 

بیشتر، کارآفرینی و موفقیت دست پیدا کنیم.
با  که  کسانی  تمام  به  من  که  این  بیان  با  ودیعی 
به  موفق  و دررشته های مختلف  برندهای مختلف 
این کار شده اند از صمیم قلب تبریک عرض می کنم 
کرد:  اظهار  افراد دست مریزاد می گویم،  این  به  و 
امر  و  امر خیر  واقع یک جهاد مقدس،  به  کار  این 
انجام  را  کاری  چنین  که  کسانی  است،  معروف  به 
چهره  یک  او  خلق  و  خدا  جانب  در  قطعا  داده اند 

ارزشی هستند و همواره ماندگار خواهند بود.
تصریح  مشهد  شهر  شورای  رئیسه   هیئت  عضو 
شهید  خیریه  بچه های  من  مراسم  این  در  کرد: 
اجرای  هنرمندانه  چقدر  که  دیدم  نیز  را  بهشتی 
بچه ها  این  پتانسیل  از  نشان  این  و  کردند  برنامه 
کمک  راستای  در  کسانی  تمام  از  دارد  جا  دارد. 
و  کنم  تشکر  و  تقدیر  کردند  تاش  خیریه  این  به 

امیدوارم این حمایت ها ادامه دار باشد.

در جلسه شورایاداری خلیل آباد مطرح شد:

سرگردانی سرمایه گذاران در پیچ و 
خم بروکراسی اداری

رئللیللس شلللللورای شللهللر خلللللیللل آبللاد گللفللت: 
در  اداری  بروکراسی  خم  و  پیچ  در  سرمایه گذاران 

این شهرستان سرگردانی هستند.
این  اداری  شللورای  جلسه  در  توکلی  غامرضا 
شهرستان خلیل آباد با بیان اینکه باید بین شورای 
شهر و دستگاه های اجرایی هم افزایی ایجاد شود، 
اتاق های  تشکیل  جز  به  راهی  هیچ  امروز  افزود: 
را  درسللت  تصمیم گیری  و  کللردن  مشورت  و  فکر 

نداریم.
غامرضا توکلی عنوان کرد: به قدری در گذشته 
اجتماعی،  سرمایه های  و  منابع  و  کرده ایم  اشتباه 
محیطی و منابع طبیعی را هدر داده ایم که امروزه 
و  ما  روی  پیش  و  مقطع  این  در  ناگواری  اتفاقات 

نسل های آینده است.
شهری  مدیریت  نیازمند  اینکه  اعللام  با  وی 
مدیریت  در  نباید  اداره  هر  و  هستیم  یکپارچه 
اجرایی  فکر  به  فقط  و  کند  عمل  سلیقه ای  شهری 
باشد،  خود  دستگاه  اباغی  سیاست های  کردن 
خلیل آباد  در  شهری  مدیریت  باید  کرد:  عنوان 

اتفاق بیفتد.
اینکه  بر  تأکید  با  خلیل آباد  شهر  شورای  رئیس 
راستای  در  شهری  پایدار  منابع  ایجاد  در  باید 
حاد  وضعیت  به  کرد،  تاش  مردم  رضایت مندی 
نه  شللهللرداران  گفت:  و  کرد  اشللاره  شهرداری ها 
تنها مدیر درآمد هستند بلکه باید هزینه ها را هم 

مدیریت کنند.
با بیان اینکه شهرداران در مدیریت شهری  وی 
افللزود:  باشند،  جدیدی  رویکرد  دنبال  به  باید 
رویکردها باید بر شهروندمداری و حمایت از اقشار 

کم درآمد و محروم جامعه مبتنی باشد.
توکلی با اشاره به اینکه مدیریت شهری باید تمام 
وضعیت  از  صحیح  درک  با  را  خود  تاش  و  توان 
موجود مبتنی بر علوم و تخصص روز به کار ببندد 
و در بهبود کیفیت زندگی مردم قدم بردارد، عنوان 
کرد: باید در دستگاه های دولتی عدالت اجتماعی 
اتفاق بیفتد و اعتبارات در مسیر خود هزینه شود.

وی در ادامه بر تهیه سند راهبردی عملیاتی شهر 
و شهرداری تأکید کرد و گفت: این سند راهبردی 
اولویت های  به  توجه  با  سریع تر  چه  هر  باید 

شهرداری تهیه شود.
رئیس شورای شهر خلیل آباد همچنین تشکیل 
آئین نامه های  تنظیم  و  سرمایه گذاری  کمیته 
از  را  سرمایه گذاری  فرآیند  تسهیل  جهت  اجرایی 
سرمایه گذارانی  افزود:  و  دانست  اولویت ها  دیگر 
اجرایی  دستگاه های  در  که  هستند  بسیاری 

سرگردان هستند.
وی با بیان اینکه براساس اقتصاد مقاومتی باید 
تشکیل  بر  شللود،  تسهیل  سرمایه گذاری  بخش 
شهری  عمران  و  توسعه  سرمایه گذاری  شرکت 
آماده سازی  برنامه های  باید  گفت:  و  کرد  تأکید 
تهیه  کارگاهی  و  خانگی  اشتغال  زیرساخت های 
حوزه  در  دولللت  اینکه  به  اشللاره  با  توکلی  شللود. 
کاری  نباید  کرده  شروع  را  اقداماتی  اشتغال زایی 
کرد که با مشکل موجه شویم، بیان کرد: اعتبارات 
رفع  جهت  که  دارد  وجللود  مختلفی  تسهیات  و 
خود  مسیر  در  باید  اجتماعی  معضات  و  بیکاری 

هزینه شود.
جامع  طرح  باید  اینکه  بیان  با  همچنین  وی 
گردشگری با توجه به پتانسیل های موجود منطقه 
در  بانوان  حضور  شرایط  باید  افزود:  شود،  تهیه 

عرصه تصمیم سازی مهیا شود.
رئیس شورای شهر خلیل آباد در ادامه از تعطیل 
به  شهر  این  صنفی  واحدهای  از  بسیاری  شدن 
سیاست گذاری های  و  اقتصادی  رونق  نبود  خاطر 
ادارات خبر داد و عنوان کرد: باید هر چه سریع تر 
اداری،  از جمله سایت  نیمه کاره  برخی پروژه های 

حوزه علمیه، مصا تعیین تکلیف شود.

 سرویساقتصادی
اعتراض  در  راننده های میکسر در مشهد  یکشنبه 
و  حقوق  به  توجه  عدم  و  حمل  هزینه  بودن  کم  به 
به  خواسته هایشان در منطقه مجیدیه مشهد دست 
امروز«  »صبح  روزنامه  که  موضوعی  زدند.  اعتصاب 
بتن  انجمن  مسئولین  و  پرداخت  آن  به  گزارشی  در 
وعده پی گیری این موضوع را در جلسه  با نمایندگان 

شرکت ها، میکسرها و مسئولین مربوط دادند.
موضوع  این  به  مروبط  پی گیری های  اداملله  در 
صنفی  انجمن  دبیر  با  دادیللم  ترتیب  گفت وگویی 

کارفرمایی بتن و قطعات بتنی خراسان رضوی .
به دنبال راهکار قانونی هستیم

دبیر انجمن صنفی کارفرمایی بتن و قطعات بتنی 
دوشنبه  روز  که  جلسه ای  در  گفت:  رضوی  خراسان 
با مسئولین انجمن و نمایندگان شرکت ها برگزار شد 

راهکارهای قانونی برای افزایش تعرفه بررسی شد.
با  انجمن  که  این  در  افللزود:  قاضی خانی  سعید 
است  موافق  میکسرها  تراک  حمل  هزینه  افزایش 
شکی نیست اما ما بدنبال یک راهکار قانونی هستیم 
فعا  کسی  محترم  استاندار  نظر  با  طرفی  از  که  چرا 
حق افزایش قیمت کالا و خدمات را ندارد و از طرفی 
۹۳ در بحث حمل افزایش قیمت نداشته  ما از سال 

ایم.
سه شرکت از طرف خود هزینه حمل را بالا بردند
دو  که  شرکت  سه  جلسه  این  در  کرد:  اضافه  وی 
شرکت از آن ها عضو انجمن هستند، صورت جلسه ای 
با نمایندگان تراک میکسرها امضا کردند و قیمت  را 
حمل میکسرها را از طرف خود و بدون تغییر در نرخ 

انجمن، بالا بردند.

وی تصریح کرد: قرار بر این شد که متعاقبا بررسی 
و آنالیزهای لازم صورت بگیرد. هزینه دقیق حمل و 
نقل توسط همکاران ما در انجمن و نمایندگان تراک 
و  جمع بندی  از  همچنین  شود.  مشخص  میکسرها 
آنالیز نتیجه برای سازمان حمل ونقل فرستاده شود 

تا پی گیری های لازم توسط آن ها انجام شود.
قاضی خانی ادامه داد: تاکنون نرخی که شرکت ها 
یعنی  انجمن  نرخ  می کردند،  دریافت  مشتریان  از 
هزینه   کسر  با  اما  است  بوده  تومان   500 و  11هزار 
بیمه، مالیات و دیگر هزینه های جانبی به راننده بین 

10تا 10 هزار و 500 تومان پرداخت می شده است. 
طی توافقی که در جلسه صورت گرفت هملهنگ شد 
تا از این به بعد شرکت ها مبلغ 13هزار تومان خالص 

را به پیمانکاران حمل  پرداخت کنند.
سقف  قانون  تعلیق  برای  رایزنی  خصوص  در  وی 
تناژ  سقف  فعلی  تعلیق  بحث  در  کرد:  اظهار  تناژ 
اما  شد  صحبت هایی  نیز  میکسرها  تراک  برای  بار 
کاما  موضوع  این  که  این  بیان  با  راهداری  سازمان 
قانونی است و باید رعایت شود. همچنین با مذاکره 
مخالفت  کوتاه  مدتی  برای  قانون  این  تعلیق  برای 

کرد.
حق توقف یا تردد؟

برای  میکسرها  جریمه  بحث  در  قاضی خانی 
شهر  در  میکسرها  توقف  حق  موضوع  گفت:  توقف 
اداره  بتن،  انجمن  نظر  اختاف  که  است  موضوعی 
و  است  رانندگی  و  راهنمایی  پلیس  و  نقل  و  حمل 
هنوز حل نشده است. ما مجوزی را برای تردد تراک 
میکسرها با امضای مدیرعامل سازمان حمل ونقل و 
پلیس راهنمایی و رانندگی صادر می کنیم. اما گاهی 
راهنمایی و رانندگی این ایراد را وارد می کند که این 

مجوز تردد است و نه توقف!
تراک  که  چرا  نیست  منطقی  ایراد  این  افزود:  وی 
میکسر نمی تواند در حرکت بتن را تخلیه کند و این 
می توانند  خودروها  این  که  است  معنی  بدین  مجوز 
تخلیه  را  بتن  و  توقف  بعد  کند،  شهر  در  را  مسافتی 
کند. این ایراد به نظر چندان منطقی نمی آید و برای 
که  رانندگی مذاکره شود  و  راهنمایی  با  باید  حل آن 

این موضوع هم در دست پی گیری است.
تصمیم های فعلی موقت است

دبیر انجمن صنفی کارفرمایی بتن و قطعات بتنی 
در  تصمیم ها  تمام  گفت:  پایان  در  رضوی  خراسان 
صورت  به  میکسرها  تللراک  حمل  قیمت  خصوص 
و  آنالیز  انجام  از  پس  و  شده  گرفته  فعلی  و  موقت 
اباغ  آمد  بدست  قیمت  همین  اگر  لازم  بررسی های 
رسمی خواهد شد اما همه چیز پس از ارسال نتیجه 
این  پی گیری  و  حمل ونقل  سازمان  برای  بررسی ها 
نیز در تاش هستیم  سازمان قطعی خواهد شد. ما 
در  و  داده  انجام  را  بررسی ها  این  سریعتر  چه  هر 

اختیار سازمان راهداری و حمل ونقل قرار دهیم.  

پی گیری »صبح امروز« از جلسه انجمن بتن با نمایندگان میکسرهای اعتصاب کننده در مشهد؛

قهر بتن ها جواب داد

بدون  کارخانه  یک  به  شبیه  ما  دانشگاه های 
هدف به طور مداوم مشغول به پرورش محصولاتی 
هستند که مورد نیاز بازار نیست و فقط محصولاتش 
انبار می کند و گاهی باعث هدر رفتن مواد اولیه  را 
فارغ التحصیان  است.  شده  بالا  ظرفیت های  با 
افرادی  به  تبدیل  عموما  ما  کشور  در  دانشگاهی 
شده اند که فقط یک سری دروس تئوری را گذرانده 

و فاقد مهارت های کافی برای کار هستند.
کارورزی های  یا  و  کللارورزی  دوره هللای  نداشتن 
تاثیر  یا  و  آمده  بار  ناکارآمد  فرد  باعث شده  سوری 

منفی در فعالیت یک مجموعه داشته باشد.
 در همین خصوص به سراغ رئیس هیئت مدیره 
و  مسکن  انبوه سازان  کارفرمایی  صنفی  انجمن 
ساختمان خراسان رضوی رفتیم شخصی که افراد 

زیادی نزد وی دوره های کارورزی را گذرانده اند.
این گفت وگو را در ادامه می خوانید.

بیکار  هم  بود  خوب  ما  اقتصادی  شرایط  اگر 
زیاد داشتیم

کارفرمایی  صنفی  انجمن  مدیره  هیئت  رئیس 
رضوی  خراسان  ساختمان  و  مسکن  انبوه سازان 
گفت: از قبل انقاب هنرستان های کشور تحت یک 
دانش آموزان  آن  در  که  گرفتند  قرار  استعمار  نوع 
ضعیف و بی عاقه به هنرستان ها فرستاده شدند و 
این امر موجب شد افراد با استعداد تبدیل به افراد 

کارآمد نشوند.
صبح امروز  خبرنگار  با  گفت وگو  در  پژوم  محمود 
بی برنامه  لحاظ  به  کشور  ساخت وساز  در  ما  گفت: 
بودن تا کنون به این نپرداخته ایم که در چه رشته 
دانشگاهی به چه میزان دانشجو پرورش دهیم. ما 
هیچ گاه طی یک بررسی بر اساس تعداد جمعیت و 
برنامه کشور اقدام به پرورش بر اساس نیاز در مدت 
زمان مشخص نیروی کار آموزش ندادیم و این اصل 

مهمی است که پس از انقاب مغفول مانده است.
پژوم ادامه داد: نتیجه این می شود که ما اکنون 
رشته های  در  کرده  تحصیل  افراد  از  عظیمی  خیل 
تخصص  از  یا  و  هستند  بیکار  که  داریم  را  مختلف 

خود استفاده نمی کنند.
ما می توانیم علت این بیکاری را جنگ، تحریم و 
اقتصادی  بد  باعث شرایط  از موارد دیگر که  خیلی 
اقتصادی  شرایط  اگر  معتقدم  من  اما  بدانیم  شده 
در  اشتغال  معضل  با  هم  باز  داشتیم  هم  خوبی 

در  خوبی  بازدهی  بتواند  که  تخصصی  رشته های 
را  شده  افللراد  تحصیل  برای  که  ملی  هزینه  قبال 

داشته باشد، مواجه بودیم.
متخصص  نیروی  کمبود  نبود،  رکود  اگر  حتی 

داشتیم
مقاطع  در  که  افللراد  حجم  ایللن  با  افللزود:  وی 
رشته های  در  برنامه  بللدون  تحصیلی  مختلف 
مختلف تحصیل می کنند قطعا باز هم تعادل به هم 
می خورد و زحمات این افراد و سرمایه ملی به هدر 
تنها  دارد  وجود  بیکاری  اگر  نگوییم  پس  می رفت. 
است  اقتصادی  بد  شرایط  و  رکود  همین  دلیل  به 
چرا که اگر رونق بود باز هم این مشکل عدم آموزش 

نیروی متخصص هدف مند وجود داشت.
پژوم با بیان این که اگر بخواهیم این موضوع را در 
که  می شویم  متوجه  کنیم  بررسی  ساختمان  بحث 
بیش از 400 هزار نفر مهندس و لیسانسه در سطح 
کشور داریم که در سطح جهان رتبه سوم یا چهارم 
خود  موضوع  این  کللرد:  تصریح  هستیم،  دارا  را 
بیانگر این است که ما چقدر بی رویه تحصیل کرده 
استان  در  طرفی  از  داده ایللم.  پرورش  دانشگاهی 
خراسان رضوی بیش از 35 تا 40 هزار مهندس در 
بر معضل  این خود  که  داریم  را  رشته های مختلف 

بیکاری دامن زده است.
نیاز به تکنسین، دوبرابر مهندس است

در  و  ساختمان  صنعت  در  کللرد:  تصریح  وی 
پیش  چندی  تا  کار  متخصص  نیروهای  پللرورش 
کار  ساختمان ها  در  که  داشتیم  سنتی  معمارهای 
این  تا  بود،  کم  بسیار  تعداد مهندسان  و  می کردند 
با  مرتبط  رشته های  در  زیادی  افراد  تحصیل  با  که 
صنعت ساختمان، این افراد در این صنعت دخیل 
زبان  کننده  ترجمه  معمارها  دوره  این  در  شدند. 
از  استفاده  با  ساختمان  کارگران  برای  مهندسی 

تجربه خود بودند.
این تکنسین ها در  اما حالا خاء  ادامه داد:  وی 
نیروها  این  باید  ساخت وساز بسیار مشهود است و 
پرورش پیدا کنند. یعنی حداقل باید دو برابر تعداد 
داشته  تکنسین  باید  ساختمان  در  مهندس ها 
یک  پرژه ها  در  تکنسین  تعداد  که  حالی  در  باشیم 

پنجم مهندسان یا کمتر است.
نگاه به محصلین هنرستان ها با تحقیر است

پژوم ابراز کرد: ما دانشگاه  هایی زیادی داریم در 
یا همان  کاردانی  را در سطح  افراد  که  سطح کشور 
تکنسین آموزش می دهند اما چون مسیر هموار و 
آسان است بافاصله ادامه تحصیل داده و مهندس 
وجللود  خللا  باعث  مللوضللوع  همین  کلله  می شوند 

تکنسین در صنعت ساختمان شده که در آینده این 
مشکل بیشتر نمود پیدا خواهد کرد.

82 درصد دیپلمه های آلمان هنرستانی هستند
کارفرمایی  صنفی  انجمن  مدیره  هیئت  رئیس 
رضوی  خراسان  ساختمان  و  مسکن  انبوه سازان 
انقاب  قبل  از  که  استعمار  نوع  یک  کرد:  اظهار 
بود.  صنعتی  هنرستان های  بحث  در  شد  شروع 
دانش آموزی  اگر  که  بود  گونه ای  به  طراحی  یعنی 
باید  در سطح تحصیلی پایین و نمرات ضعیف بود 
راهی  خوب  دانش آموزان  و  می رفت  هنرستان  به 
که  افللرادی  ترتیب  این  به  می شدند.  دبیرستان 
هنرستان ها  راهی  نداشتند  تحصیل  به  عاقه ای 
مللی شللدنللد. هللنللوز هللم نللگللاه بلله افلللرادی کلله در 
افراد ضعیف  به  نگاه  هنرستان ها تحصیل می کنند 

و دید تحقیرآمیز است.
نوع  یک  کار  این  می گوییم  که  افللزود:ایللن  وی 
درصد   82 که  است  دلیل  این  به  است  استعمار 
از  دیپلم  مقطع  در  آلمانی   فارغ التحصیان 
 36 باید  آمار  این  ایران  در  هستند.  هنرستان ها 
درصد   24 حدود  آمار  این  اما  باشد  درصد  تا37 
موضوع  ایللن  اهمیت  بلله  آلمان ها  پللس  اسللت. 
پی برده اند درحالی که ما دقیقا برعکس عمل کرده 

و می کنیم.پ
ساخت دبیرستان ناصواب است

ملی  عللزم  یک  کللار  ایللن  که  ایللن  بیان  با  پللژوم 
به  باید مسئولین حکومتی  می طلبد، تصریح کرد: 
تحقیق  یک  پرورش  و  آموزش  بخش  در  خصوص 
جامع در این بحث انجام داده و تجربیات کشورهای 
توسعه یافته را در این زمینه بررسی کنند. اگر این 
تعداد  که  شد  خواهید  متوجه  شود  انجام  تحقیق 
است  یافته  رشد  کشور  در  شدت  به  دبیرستان ها 
فعل  یک  کشور  در  دبیرستان  ساخت  من  نظر  از  و 

ناصواب است.
به همین تعداد کم هنرستان  اگر  ادامه داد:  وی 
تجهیزات  با  که  شد  خواهید  متوجه  کنید  نگاه  هم 
در  این  البته  که  می کنند  کار  گذشته  سال   30-20
دانشگاه های تکنسینی نیز صادق است. به عنوان 
بسته  و  باز  را  موتورهایی  اتومکانیک  در  اگر  مثال 
می کنند که دیگر در بازار موجود نیست و بسیاری 
هنرستان ها  کیفی  سطح  که  چنینی  این  مللوارد 
به  آن ها  تجهیز  فکر  به  باید  و  است  داده  کاهش  را 

امکانات نوین بود.
اساتید علوم انسانی در هنرستان ها تدریس 

می کنند
بعدی بحث مدرسین  پژوم تصریح کرد: موضوع 
و اساتید متخصص است که در این حوزه هم ضعف 
شدید داریم و حتی گاها با رشته های علوم انسانی 
و غیر مرتبط فنی در رشته های هنرستانی تدرس 
می کنند. باید مربی آموزش دیده و آشنا به بازار در 

هنرستان ها فعال باشند و بخش خصوصی را لمس 
کرده و با تجربه بشناسند.

باید در  که  بعد فرهنگ سازی  افزود: مبحث  وی 
می شود  گفته  که  زمانی  یعنی  شود،  انجام  کشور 
یا  است  تحصیل  به  مشغول  هنرستان  در  فردی 
در  نخبه  فرد  یک  است،  هنرستان  فارغ التحصیل 
دانش آموزان  و  خانواده ها  تا  شود  تداعی  اذهان 
تشویق  و  پی ببرند  هنرستان ها  جایگاه  و  ارزش  به 

شوند در این حوزه فعالیت داشته باشند.
بحث  این  در  بر 30 سال  بالغ  ما  کرد:  ابراز  پژوم 
غفلت کرده ایم و عقب افتاده ایم، سیستم آموزشی 
ما هنوز هم در حال آموزش حفظی و غیرمفهومی 
و  بخواند  درس  مفهومی  آمللوز  دانللش  اگر  اسللت، 
تجربی کار کردن را بیاموزد بسیار بازدهی بیشتری 

خواهد داشت.
تکنسین ها خلاء نیروی کارآمد را پر می کنند

دانشگاهی  در  خودم  من  که  این  به  اشاره  با  وی 
و همه  بود  کار کردن اصل  که عملی  درس خواندم 
گذراندیم،  را  کللارورزی  و  کارآموزی  دوره هللای  ما 
جزو  دوره  آن  دانش آموختگان  اکثر  حالا  افللزود: 
از  یکی  و  هستند  خصوصی  بخش  موفق  مدیران 
دلایل موفقیت این افراد گذراندن همین دوره های 

کارآموزی و کارورزی است.
می کنم  توصیه  واقعا  من  داد:  اداملله  پللژوم 
دوره ها  این  دانشگا ها  و  هنرستان ها  در  حتما 
می بیند  نزدیک  از  را  کار  هم  که  چرا  بیفتد  اتفاق 
از  قبل  کار  این  لمس  با  هم  و  می کند  تجربه  و 
سراغ  به  عشق  و  باز  چشمان  با  رشته  انتخاب 
البته  و  مللی رود  خود  دانشگاه  تحصیلی  رشته  
فرد  آینده  در  کار  این  بازار  به  شناخت  با  در  که 

بود. موفق تری خواهد 
کارفرمایی  صنفی  انجمن  مدیره  هیئت  رئیس 
رضوی  خراسان  ساختمان  و  مسکن  انبوه سازان 
دوره هللای  از  پس  افللراد  ایللن  حتی  کللرد:  اظهار 
مدیران  صاح دید  صورت  در  می توانند  کللارورزی 
و کارخانه ها جذب و استخدام شوند، کما  پروژه ها 
این که خود من تعدادی از کسانی که برای کارورزی 
در پروژه های من کار می کردند را با توجه به عاقه 
و استعدادی که داشتند جذب کردم و اکنون افراد 

کاما موفقی هستند.
وی در پایان گفت: نمایندگان مجلس، مسئولین 
البته  و  حکومت  دسللت انللدرکللاران  تمام  و  دولللت 
بدهند  هم  دست  به  دست  باید  خصوصی  بخش 
برای  البته  و  یابد  پایان  هنرستان ها  استعمار  تا 
پرورش تکنسین تاش کنیم و حتی ادامه تحصیل 
را برای این افراد غیرممکن بکنیم چرا که تکنسین 
هم از نظر مادی می تواند پیشرفت بسیار بیشتری 
نسبت به ادامه تحصیل داشته باشد و هم می تواند 

خا تکنسین در کشور را پر کند.

کمبود تکنسین های ماهر در صنعت مسکن؛

هنرستان ها استعمار شده اند

گفت:  اسامی  شورای  مجلس  در  درگز  نماینده 
تاخیر دولت در اعام نرخ خرید تضمینی محصولات 
کشاورزی اعتماد خاطر را در کشاورزان از بین می برد 
و به تولید محصولات در سال آینده ضربه خواهد زد.
تاخیر  درباره  حاتمیان  عبدا...  ایسنا،  گزارش  به 
محصولات  تضمینی  خرید  نللرخ  اعللام  در  دولللت 
کشاورزی افزود: جهاد کشاورزی در حدود چهار ماه 
عالی  شورای  به  را  گندم  تضمینی  خرید  نرخ  پیش 
اقتصاد اعام کرده است. آقای وزیر نیز اعام کرده اند 
کاری را که ما باید انجام می دادیم، انجام شده است. 
قیمت  و  دیده ایم  را  گندم  خرج  و  دخل  و  هزینه ها 
اقتصاد اعام کرده ایم.  به شورای  را  خرید تضمینی 
اگر تاخیر و تعللی است، خارج از جهاد کشاورزی و 

در حوزه شورای اقتصاد است.
عضو کمیسیون کشاورزی مجلس شورای اسامی 
وزارت  که  است  مللوردی  ده هللا  از  یکی  این  گفت: 
حالت  و  دارد  کمی  اختیار  آن  در  کشاورزی  جهاد 
کشاورزی  جهاد  اگر  داده انللد.  آن  به  منفعانه ای 

مسئول تنظیم بازار است از مزرعه تا سفره را خودش 
داشته  را  لازم  اختیارات  و  کند  مدیریت  بتواند  باید 
اصلی  گیرنده  تصمیم  باید  کشاورزی  جهاد  باشد. 
کنار وزارت جهاد  و معدن در  و وزارت صنعت  باشد 
کشاورزی قرار بگیرد. تمام کسانی که مسئولیتی در 
راستای تنظیم بازار و محصولات دارند باید در کنار 
جهاد کشاورزی قرار بگیرند نه اینکه جهاد کشاورزی 
به عنوان یک عضو اضافه در شورای اقتصاد باشد و 
را  بازار  تب  و  نبض  که  کسانی  را  محصولات  قیمت 

نمی دانند، تنظیم کنند.
اسامی  شللورای  مجلس  در  درگز  مردم  نماینده 
بیان کرد: کشاورز زمانی که نداند قیمت گندمش در 
بود در سرمایه گذاری  آینده چه مقدار خواهد  سال 
خواهد  کم  گندمش  برداشت  و  داشت  و  کشت  برای 
یک  قیمت  شود  اعام  اگر  مثال  عنوان  به  گذاشت. 
همین  از  کشاورز  است،  تومان  هزار  دو  گندم  کیلو 
دیگر  مللوارد  و  سم پاشی  و  آبللیللاری  روی  بر  الان 
که  زمانی  اما  می کند.  برنامه ریزی  و  سرمایه گذاری 

وقتش  کشاورز  نباشد،  مشخص  محصول  یک  آینده 
روز  فردا  تا  می گذارد  دیگری  محصول  روی  بر  را 

چشمش به دست دیگری نباشد.
اعتماد  تاخیر،  این  کرد:  خاطرنشان  حاتمیان 
به  نهایت  در  و  می برد  بین  از  را  کشاورز  خاطر 
خودکفایی  امر  به  و  آینده  سال  در  محصول  تولید 
آسیب  نیز  محصولات  تولید  در  کشور  استقال  و 
می زند. ما که بالاخره باید قیمت خرید تضمینی را 
انجام  را  کار  این  تاخیر  ماه  چند  با  چرا  کنیم  اعام 
کشور  به  ظلم  و  مردم  به  ظلم  امر  این  می دهیم؟ 
در  نارضایتی  ایجاد  باعث  مسائل  همین  اسللت. 

کشور می شود.
وی در پاسخ به سوالی در رابطه با وظیفه مجلس 
در  کرد:  بیان  قانونی  تخلفات  چنین  با  برخورد  در 
طرف  وزیر  یک  با  مجلس  قانونی  تخلفات  از  بعضی 
و  می شود  داده  تذکر  وزیر  به  موارد  این  در  که  است 
بعضی  در  اما  می شود.  استیضاح  وزیر  بود  نیاز  اگر 
یا  و  نمی رسد  مجموعه  به  مجلس  زور  تخلفات  از 

نمی خواهد هزینه ای را ایجاد کند. مثا در این مورد 
باید پاسخ دهد؟ ارزش ندارد به دلیل  رئیس جمهور 
محصولات،  تضمینی  خرید  قیمت  اعام  در  تاخیر 
را  ایشان  یا  سللوال  رئیس جمهور  از  نمایندگان 

استیضاح کنند. 
نظام  جایگاه  و  شللان  کللرد:  اضللافلله  حاتمیان 
رئیس  با  مرزها  از  بیرون  در  اسامی  جمهوری 
روز  هر  باشد  قرار  اگر  می شود.  شناخته  جمهورش 
روز  هر  و  بگذاریم  رئیس جمهور  چرخ  لای  چوب 
بخواهیم،  توضیح  او  از  کوچک  موضوعات  خاطر  به 
به  نهایت  در  می آید.  پایین  اسامی  جمهوری  شان 
جایی می رسیم که می بینیم تیشه به ریشه خودمان 
را  کار  ضرورت  خودشان  باید  دولتمردان  زده ایللم. 
درک کنند و اینقدر وقت کشی و اتاف زمان نداشته 
تضمینی  خرید  قیمت  اعام  خصوص  در  باشند. 
داده اند.  تذکر  نماینده ها  نیز  کشاورزی  محصولات 
و  نمایندگان  استخوان  به  را  کارد  نباید  دولتمردان 

مردم برسانند.

نماینده درگز در مجلس:

تاخیر در اعلام نرخ خرید محصولات کشاورزی به تولید ضربه می زند

    رضا شجاع
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تنها متخصص زنان و زایمان در بیمارستان آیت ا... 
چند  خودش  که  حالی  در  بجستان  شهرستان  مدنی 
ساعت قبل، از زیر تیغ جراحی همکارش بیرون آمده 
به آن  باردار  اورژانسی یک مادر  به دلیل مراجعه  بود 
بیمارستان و اینکه فرصت اعزام این مادر به شهرستان 
گناباد وجود نداشت برای انجام سزارین، خودش را به 
اتاق عمل رساند و با حال بیمارش، کودکی را سالم به 

دنیا آورد.
به گزارش ایسنا، هاجر عباسی این پزشک متخصص 
با اشاره به اینکه از جمعه  زنان و زایمان در بجستان 
از  بعد  افللزود:  بللودم،  شده  شدیدی  درد  دچللار  شب 
این شهرستان  انجام آزمایش، پزشک جراح عمومی 
تشخیص آپاندیسیت را داد و بعد از انجام سونوگرافی 
در بیمارستان عامه بهلول گناباد تحت عمل جراحی 

قرار گرفتم.
وی افزود: در ساعت دو ظهر روز شنبه عملم به اتمام 
بیمارستان مرخص  از  نیز  یکشنبه  روز  و صبح  رسید 
شدم؛ حدود یک ساعت بعد از حضورم در بجستان، 
به  اورژانللس  توسط  بللارداری  خانم  که  کردند  اعللام 
بیمارستان آیت ا... مدنی منتقل شده و به دلیل اینکه 
سزارین سوم است و درد نیز دارد فرصت اعزام بیمار 
عمل  سریع تر  هرچه  بایستی  و  ندارد  وجود  گناباد  به 
می شد، چراکه هر لحظه امکان خطر برای این مادر و 

یا جنین وجود دارد.
بجستان  در  زایمان  و  زنان  متخصص  پزشک  این 
همچنین گفت: من با توجه به اینکه کمتر از 24 ساعت 
عمل  اتاق  در  همکارانم  کمک  با  بود  گذشته  عملم  از 
و خوشبختانه  دادیم  انجام  بیمارستان عمل سزارین 
عمل موفقیت آمیز بوده و اکنون حال مادر و نوزاد متولد 

شده خوب است.
عباسی در خصوص انگیزه اش از این اقدام ایثارگرانه 
نیز عنوان کرد: من وقتی این رشته را انتخاب و با تاش 
فراوان فراگرفتم، همیشه این نکته در ذهنم بود و آن 
اینکه بیماران را مثل خواهر و مادر و اعضای خانواده 
این  بین  فرقی  هیچ  نیز  اکنون  هم  حقیقتا  و  ببینم 

بیماران و یا اعضای خانواده ام قائل نیستم.
وی با بیان اینکه این کار سختی های خاص خودش 
خللورده ام  که  قسمی  براساس  کرد:  تصریح  دارد،  را 
من  و  بوده  محروم  این  مردم  این  به  کمک  وظیفه ام 
بسیار از مردم بجستان نیز راضی هستم؛ چراکه تاکنون 
مین  بره  و  ندیده ام  آن ها  از  احترامی  بی  کوچکترین 

اساس، خدمت به این مردم را بسیار دوست دارم.
بازتاب بسیار خوب اقدام شایسته این پزشک

جواد صادقی نسب رئیس شبکه بهداشت و درمان 
آبان ماه  از  اینکه خانم دکتر عباسی  بیان  با  بجستان 
بجستان  مدنی  ا...  آیت  بیمارستان  در   1395 سال 
مستقر شده است، گفت: اقدام شایسته این متخصص 
و  مردم  مثبت  بسیار  العمل  عکس  با  زایمان  و  زنان 
بازتاب بسیار  مسئولین این شهرستان مواجه شده و 
خوبی نیز داشته است؛ ضمن اینکه تقدیر ویژه ای نیز 

از ایشان صورت گرفت.
وی ادامه داد: به دلیل بیماری این پزشک، هماهنگ 
شده بود که یک پزشک جایگزین از گناباد به بجستان 
این دو شهرستان و  به دلیل مسافت  اما  منتقل شود 
اینکه ممکن بود جان مادر یا بچه به خطر بیفتد، امکان 
اعزام این بیمار به گناباد و یا آمدن سریع پزشک دیگر 

وجود نداشت.
رئیس شبکه بهداشت و درمان بجستان خاطرنشان 
کرد: این پزشک متعهد براساس وظیفه از جان خود 
برای بیمارش مایه گذاشت و کار زایمان را خود انجام 
بزرگ  درسی  ایثارگرانه  کار  این  اساس  بر همین  داد، 
برای همه پزشکان داشت که اولویت کار ما نجات جان 

بیماران است.
گناباد  پزشکی  علوم  دانشگاه  رئیس  باذلی  جواد 
ضمن قدردانی از اقدام ارزشمند و تحسین  برانگیز این 
پزشک، گفت: تعهد پزشکی و عشق خدمت به مردم 
در این اقدام تحسین  برانگیز به خوبی احساس و درک 

می شود.

متخصصین و پژوهشگران دانشکده علوم دانشگاه 
شناسنامه  ایران  در  بار  اولین  برای  مشهد  فردوسی 
های  ویژگی  و  تغذیه  ورزش،  حیطه  در  ژنتیکی 

روانشناختی به افراد جامعه ارائه می کنند.
دانشگاه  علوم  دانشکده  رئیس  ایسنا،  گزارش  به 
دغدغه  به  توجه  با  امللروزه  افللزود:  مشهد  فردوسی 
مردم ایران بابت انتخاب درست و صحیح رشته های 
غذایی،  های  رژیم  و  تمرینی  های  برنامه  ورزشی، 
فضایی مهیا شده تا از این سردرگمی جلوگیری شود 

و همه در مسیر دقیق و درست قرار گیرند.
مقیمی افزود: با تنها یک میلی لیتر از مایع بزاق 
پیشرفته  آزمایشگاه های  در  آنان  های  ژن  افللراد، 
داشگاه فردوسی مشهد بررسی و برنامه های منحصر 
برای  ما  متخصص  اساتید  توسط  تخصصی  فرد  به 

آن ها تدوین و ارائه می شود. 
بر روی  نتیجه آزمایش  از  وی گفت: اطاعاتی که 
متخصصین  اختیار  در  متابولیسم  حوزه  در  ها  ژن 
تغذیه قرار می گیرد، به وی این امکان را می دهد تا 
برای هر فرد یک رژیم غذایی منحصر به فرد تدوین 
از قبیل حساسیت فرد به چربی  کند. این اطاعات 
توانایی  میزان  شده،  فرآوری  های  کربوهیدرات  یا 
در  سوخت  فراخوانی  توانایی  و  فرد  سوزی  چربی 
شخص،  سوماتیک  های  سلول  های  میتوکندری 
به  گوارشی  حساسیت  یا  شیر  لاکتوز  تجزیه  توانایی 
غیره  و  روز  در  کافئین  مصرف  متعادل  میزان  آن، 
است.  بر اساس  اطاعاتی که از این آزمایش ژنتیکی 
توسط تیم تحقیقات به متخصصین تغذیه داده می 
شود، می توان برای هر فرد رژیم بهینه غذایی که به 
درخواست هر شخص برای لاغری، چاقی و به طور 
کلی سبک مناسب عادات غذایی فرد باشد را تدوین 

کرد.

معاون دانشجویی وزیر علوم، تحقیقات و فناوری و 
امور دانشجویان کشور گفت: مشکل  رییس سازمان 
حداقل  به  اخیر  ناآرامی های  بازداشتی  دانشجویان 
رسیده و اکثر آنها برای شرکت در امتحانات آزاد شده 

اند.
به گزارش ایرنا، مجتبی صدیقی روز چهارشنبه در 
حاشیه بازدید از امکانات و مراکز تحقیقاتی دانشگاه 
دانشجویان  تعداد  به  اشللاره  بللدون  تربت حیدریه 
خوب  مدیریت  بیانگر  امر  این  افللزود:  بازداشتی، 
این  و  است  قضاییه  قوه  همکاری  البته  و  وزارتخانه 
وضعیت  به  صدمه  و  لطمه  کمترین  با  دانشجویان 

تحصیلی شان آزاد شدند.
وی در خصوص امکانات خوابگاهی دانشگاه تربت 
حیدریه نیز گفت: با وجودی که دانشگاه قدمت زیادی 
در  توانسته  و  داشته  خوبی  های  فعالیت  اما  ندارد، 
حتی  و  تحقیقاتی  و  علمی  آموزشی،  های  فعالیت 
حوزه بین الملل قدم های مثبتی بردارد و ادامه این 
خواهد  پی  در  نیز  را  منطقه  پیشرفت  و  توسعه  روند 

داشت.
صدیقی افزود: با این حال دانشگاه تربت حیدریه با 
محدودیت های قابل توجهی مواجه و از جمله اینکه 
فاقد خوابگاه ملی است و از این روی برای رفع مشکل 
این  دانشجویان  بللرای  ملکی  خوابگاه  احللداث  آن 
از محل صندوق رفاه دانشجویی، بودجه  را  دانشگاه 
عمومی و سایر مشارکت ها در اولویت قرار داده ایم که 

عملیات ساخت آن از سال آینده آغاز می شود.

معاون سامت اداره کل دامپزشکی خراسان رضوی 
گفت: تب خونریزی دهنده کریمه کنگو مهم ترین معضلی 
خاورمیانه  در  انتقال دهنده  عامل  عنوان  به  که  است 
شناخته می شود و جوندگان نقش مهمی را در این زمینه 
ایفا می کنند؛ وجود کنه  در بدن جانوران به عنوان عامل 

اصلی انتقال دهنده اولیه این بیماری به شمار می رود.
به گزارش ایسنا، محمد رشتی باف، در نشست خبری 
دانشگاه  در  که  یگانشی جوندگان  بین المللی  همایش 
فردوسی برگزار شد،با بیان اینکه انواع مختلف باکتری ها 
و ویروس ها نقش مهمی در انتقال بیماری ها از جوندگان 
به انسان ها دارند، گفت:  جوندگان، تنوع زیادی دارند و 
ما به خاطر  تب کریمه کنگو طی 15 سال اخیر در استان 
خراسان رضوی شاهد مرگ و میر فراوانی بوده ایم که در 
این زمینه نیز  اقدامات لازم انجام شده است که از جمله 

مجهز کردن سردخانه ها و مرغداری ها هستند.
وی گفت: ایران جزو 10 کشور اول در تولیدات گوشت 
تخریب گر  مهم  عوامل  از  یکی  و  دارد  قرار  تخم مرغ  و 
مرغداری ها، جوندگان با آثار شیمیایی که در این اماکن 
بتوانیم  باید  ما  و  می شوند  محسوب  می کنند،  ایجاد 
جلوی این آثار مخرب را در مرغداری ها گرفته و مسئله 

ساماندهی و کنترل آن ها اهمیت بسیاری داده شود. 
اداره کل  کارشناس دامپزشکی  زاده،  قربان  محمود 
استان خراسان رضوی در ادامه این نشست اظهار کرد: 
جوندگان در انتقال بیماری در صنعت دام و طیور نقش 

و اهمیت بسزایی دارد لذا باید مورد بررسی قرار گیرند.
صنعت  دومین  طیور  و  دام  صنعت  کرد:  عنوان  وی 
سرمایه ای کشور پس از صنعت نفت به شمار می رود و 
عامل اصلی بسیاری از بیماری هایی که از صنعت دام و 
طیور به وجود می آیند، جوندگان هستند زیرا به راحتی 
جابه جا می شوند و به مزارع کشاورزی نفوذپیدا می کنند. 
در واقع بسیاری از مشاغل به صنعت دام و طیور وابسته 
است و بسیاری از بیماری های که در صنعت دام و طیور 
وجود دارد به جز بیماری های مشترک بین انسان و دام، 
در اکثر بیماری ها رد پای جوندگان و بقای بیماری زا را 

مشاهده می کنیم.
زنان  مشارکت های  شورای  رئیس  حیدریان،  آرزو 
مجمع خیرین سامت استان خراسان رضوی در ادامه 
این نشست اظهار کرد: هدف از شورای زنان این است 
که ما بتوانیم جامعه را به سمت مسائلی که مهم محسوب 
می شوند و شاید بتوان گفت سامت جامعه را به خطر 

می اندازند، پیش ببریم. 
وی افزود: در واقع موضوع بیماری سالک گریبان گیر 
مردم و جامعه شده است و ما به دنبال این هستیم که 
بتوانیم بعد از این حساسیت ها به سمت طرح های که 
در این زمینه می تواند مفید باشد حرکت کنیم و آن ها 
را مورد بررسی قرار دهیم. امید است که خیرین هم در 
این زمینه ورود پیدا کنند تا شاید شاهد اتفاقات بهتری 

در این زمینه باشیم.

عضو هیات علمی دانشگاه آزاد مشهد گفت: جامعه، 
به  نسبت  را  خود  دیدگاه  باید  رسانه ها  و  مسئولان 
پرستاران تغییر دهند؛ پرستاری رشته ای است که در 

دنیا برای خود تعریف ها و شاخص هایی دارد.
دیدگاه  افللزود:  عبدالهی  هادی  ایسنا،  گزارش  به 
متاسفانه  و  نیست  درست  ما  رشته  به  نسبت  جامعه 
همه مبنا را برای جایگاه اجتماعی، »پزشك« در نظر 
می گیرند و تحصیات دانشگاهی، مهارت و جایگاه یك 

پرستار در نظر گرفته نمی شود. 
این  به  می توان  دیگر  چالش های  از  گفت:  وی 
کمبود  و  نیرو  کمبود  دلیل  به  که  کرد  اشاره  موضوع 
دادن  پوشش  بللرای  آکادمیك،  و  حرفه ای  پرستار 
افراد  از  که  شدند  مجبور  کشور،  درمانی  جامعه  نیاز 
کنند  استفاده  نوعی  به  تر  پایین  سطح  و  جایگزین 
این  که  نمایند  کار  و  درمانی  محیط  وارد  را  آنان  و 
برای خود  دنیا  در  که  برای رشته ای  است  یك چالش 

تعریف ها و شاخص هایی دارد.
عبدالهی در ادامه افزود: این مسائل باعث می شود 
تازه  و  است  شدن  درست  حال  در  که  جایگاهی  که 
شود.  عقب گرد  دچار  کند؛  تغییر  می خواهد  نگاه ها 
و  مردم  جامعه،  نگاه  در  پرستار  اجتماعی  جایگاه 
رسانه ها جا نیفتاده و ممکن است یك سری مسائل نیز 
باعث شود سطح حقوقی این قشر را نیز زیر سوال ببرد 

و این موارد کم کم انگیزه ها را از بین می برد.

این پرستار گفت: راهکار عملی این است که پرستار 
بگیرد،  کار  به  را  خود  های  آموزش  و  خود  کار  بتواند 
کم کم این دیدگاه اصاح می شود و البته می طلبد که 
مسئولان آنچه را در دنیا دارد اتفاق می افتد، در این 
جا پیاده کنند از جمله نسبت پرستار به بیمار و یا این 
که شرایطی مهیا شود که پرستاران فقط وظایف خود 

را انجام دهند و کار خود را پیش ببرند. 
و گروه  رابطه چند سازمان  این  افزود: در  عبدالهی 

این دیدگاه اصاح  باید دست به دست هم بدهند که 
شود؛ رسانه ها نیز در این مسئله جایگاه مهمی دارند 
کم  تا  مسئولان  به  می گردد  بر  طبیعتا  هم  بخشی  و 
کم این مشکات و چالش ها برطرف شود.گاهی همه 
و  نیست  ما  وظایف  شرح  می دهیم  انجام  که  کارهایی 
گاهی مربوط به رشته های دیگر است که این مسئله 
حرفه ای نیست ولی این فشار و مسئولیت وجود دارد و 

بسیار ناراحت کننده است.

وی تصریح کرد: مسئله بعدی بحث پزشك سالاری 
است و این که مسئولان در جای حرفه ای  خود نیستند 
فرق است بین مدیر و پزشك؛ فرق است بین کسی که 
باید کار پژوهشی انجام دهد با پزشك. متاسفانه دیده 
شده که جایگاه های تخصصی و حرفه ای در کشور ما 
به پزشك هایی سپرده می شوند که نقش درمانی دارند 
نه مدیریتی و آموزشی و پژوهشی و... که این موارد 

بسیاری از مسائل را زیر سوال می برد.
عبدالهی تاکید کرد: کسانی که در فرهنگ و دیدگاه 
جامعه موثرند وقتی می خواهند در مورد این رشته و 
باید  بسازند  برنامه  یا  و  بزنند  حرف  و  کرده  کار  حرفه 
استفاده  افراد  این  از خود  و  بگیرند  مشورت حرفه ای 
کنند نه این که از دیدگاه خودشان به ماجرا نگاه کنند؛ 
متاسفانه بارها در رسانه ها یك مسئله کلیشه با ذهنیت 

خودشان نه آنچه حقیقت جامعه است، دیده شده.
را  خود  کاری  لحظات  شیرین ترین  پایان  در  وی 
این گونه تعریف کرد:  در رشته پرستاری جاهایی که 
نیازمند احیا می شوند و لحظات بین مرگ و  بیماران 
سر  بالای  که  است  کسی  اولین  پرستار  است،  زندگی 
بیمار حاضر می شود وقتی احیا نتیجه می دهد، تمام 
سختی های کار برای پرستار محو می شود و این اتفاق 
به  نفر  یك  برگرداندن  و  افتاده  بار   چندین  من  برای 
این  کردن  منتقل  و  داده  انگیزه  من  به  بسیار  زندگی 
کاری  فشار  سویی  از  است.  بخش  لذت  بسیار  تجربه 

در این رشته نیز گاهی بسیار خسته کننده می شود.

کنید  باز  را  اینستاگرام  مجازی  صفحه  است  کافی   
را  خود  پای  سرتا  که  لاکچری  اصطاح  به  افراد  با  که 
پوشانده اند،  دنیا  گران  صدالبته  و  معروف  برندهای  با 
آشنا شوید و دایما با گوشی که از قضا آن هم برند است 
به  را  دیگر  مکان های  سایر  و  آسانسور  آیینه  درمقابل 

نمایش می گذارند. 
است  تغییر  حال  در  ایرانی  زندگی  سبک  و  فرهنگ 
این  در  اجتماعی  شبکه های  و  اینترنت  رسانه ها،  و 
که  است  همین  برای  شاید  اثرگذارتر.  بسیار  خصوص 
ایرانی ها  برای  به شدت  همسایه  مرغ  است  سالی  چند 
به اصطاح لاکچری  یا  غاز شده و مردم کالای خارجی 
را به اجناس ایرانی ترجیح می دهند. بی کیفیتی، مونتاژ 
بودن و گرانی دلایلی است که مردم را به خرید اجناس 
خارجی مشابه تولیدات داخلی عادت داده و به تدریج 
فرهنگ کالای خارجی بهتر از کالای ایرانی را رواج داده 

است.
#لاکچری

این روزها زیادی  و واقعی  بازار لاکچری های مجازی 
باب و داغ است و این کلمه و اصطاح در اینستا و دیگر 
صفحات مجازی بیش از پیش به کار می رود آن قدر در 
این زمینه بعضا افراط صورت گرفته که بعضی از کاربران 
پست  خود  عکس های  پایین  که  متنی  هر  انتهای  در 
می کنند با هشتک لاکچری بر لذت آن لحظه عکس مثا 

می افزایند.
اگر از زندگی لاکچری به معنای سبک زندگی متفاوت 
یاد کنیم می توان گفت که بشر از همان ابتدای زندگی نیز 
تمایلی به این نوع زندگی کردن داشته است که آویزان 
کردن دندان شیر از گردن و یا آویختن عاج فیل بر سقف 
خانه و این چنین مواردی خبر از عاقه قدیمی بشر به 
متفاوت زندگی کردن می دهد. در قرن بیست ویکم، باید 
به دنبال  ایرانی  بگیریم که جوان  را در نظر  این موضوع 
خالی کردن هیجانات و عقده های فروخورده خود است 

و راهی به جز انجام تفریحات گران نمی بینند.
کارشناس  با  زندگی  جدید  سبک  این  راستای  در 
ظهوریان  مریم السادات  خانواده درمانی  و  روان شناسی 

به گفت و گویی در این باب نشستیم.
لارج بودن بهتر از مقتصد بودن؟

ظهوریان گفت: می توان گفت کلمه لاکچری از همان 
این  بر  سابق  که  شده است  ساخته  و  گرفته  لارج  کلمه 
این تفاوت که دخل و  با  از آن استفاده می کردند  مردم 
هم  تکنولوژی  با  نیز  و  گرفته  انجام  آن  روی  بر  تصرفی 
کمی خودرا قاطی کرده که سبب تغییر مفهوم لارج بودن 
شده است. لارج بودن نقطه مقابل صفت آب از دستش 
نمی چکد قرار داشت و دارد و در واقع زمانی که از فردی با 

این صفت یاد می کنیم بدین معناست که او در چارچوب 
خرج  به  را  ناخن خشکی  و  خساست  این  مصرف گرایی 

نمی دهد و به اصطاح با دست و دل بازی خرج می کند.
ظهوریان افزود: اما این دخل و تصرفاتی که در کلمه 
لارج صورت گرفته به مرور معنای این کلمه را کا تغییر 
نزدیک  تجمل گرایی  و  تجمل  به  واقع  در  و  داده اسللت 
شده و حتی پا فراتر از این خصلت ها گذاشته زیراکه اگر 
در بحث علمی نیز وارد شویم این رفتارها نشان دهنده 
این  با  و  توسعه یافتگی  نه  و  میباشد  نیافتگی  توسعه 
موافق نیستم که این یک پدیده غربی می باشد بله این 
به  این جا  در  اما  شده  وارد  ما  کشور  به  غرب  از  پدیده 
شدت بومی سازی شده است. وسعت لاکچری بودن و 
تجمل گرایی به این گونه  در غرب کمتر دیده شده که در 
همه عرصه ها به کار برود مثا ممکن است فردی در غرب 
لاکچری زندگی کند اما این زاویه از زندگی او فقط شامل 
با  ایران  در  اما  شود  می  دیده  ماشینش  یا  و  آپارتمان 
توجه به بومی سازی شدن این مسئله و بی توجه به نقش 
آن در زندگی  و احساس نیاز تنها به این سبک زندگی 

رو می آوریم.
اپیدمی زندگی به سبک لاکچری

عبارتی  به  کرد:  بیان  درمانی  خانواده  کارشناس  این 
دیگر  می شویم  غرب نما  پدیده ای  متوجه  ما  زمانی که 
زندگی  در  آن  منفی  و  مثبت  نقش  چگونگی  به  کاری 
نداریم و به عنوان یک شاخصه پیش رفت و روشن فکری 
تمام  پدیده  این  ما  متاسفانه  اما  می کنیم  عمل  آن  به 

سبک اعتقادی ما را نیز تحت پوشش قرار داده است.

غرب زدگی  و  غرب  با  که  کسانی  حتی  داد:  ادامه  وی 
مشکل داشتند و نمی خواستند به این نوع پدیده های از 
غرب وارد شده تن بدهند  نیز درگیر این لاکچری بودن 
شده اند اما به نحوی دیگر و شاید به عنوان تجمل و یا 
چشم و هم چشمی اما در واقع در معنا و مفهوم درگیر 
پدیده لاکچری شده اند و تنها الفاظ با یکدیگر متفاوت 

هستند.
ظهوریان افزود: شاید به دلیل چالش ها و عدم ثبات و 
امنیت اقتصادی در جامعه ما پس انداز و سرمایه گذاری 
مفهوم کمتری دارد و بچه های ما از همان ابتدای کودکی 
به آن ها آموزش می دهیم که پول های خود را در قلک 
قلک  داخل  پول های  به  سپس  و  پرشود  آن  تا  انداخته 
انداز  پس  شیوه  آموزش  اصل  اما  بخرند  را  چیز  فان 
به این گونه است که به او بگوییم در حد نیاز مصرف خود 
و  کند  خرج  مصرف  نیاز  حد  در  اما  خساست  حد  به  نه 

مابقی پول های خود را پس انداز کند.
وی ادامه داد: یقینا پیروی این روند لاکچری گرایی 
آباد  کجا  نا  و  خا  و  پوچی  دور  به  افللراد  رساندن  جز 
نتیجه ای دیگر به همراه ندارد زیرا که خواسته های آدم 
است  بی نهایت طلب  انسان  که  بوده چرا  ناپذیر  تمامی 
این  بودن  لاکچری  تب  با  مقابله  برای  روش  بهترین  و 
به فرزندان خود نوع مصرف هر  ابتدا  از همان  است که 
چیزی را آموزش بدهیم. قیمت گذاری و فروش اقامی 
که عموم مردم توانایی خرید آن را ندارند، جنگ ثروت 
بحرانی  بروز  زمینه های  و  راه می اندازد  به  را در جامعه 
سبک  می کند  تغییر  آنچه  می کند  فراهم  را  اجتماعی 

مادیات  تاثیر  تحت  زندگی  سبک  زیللرا  است  زندگی 
این موضوع بخش  از  قرار گرفته است. همچنین متاثر 
اعتیاد  فقر،  همچون  اجتماعی  آسیب های  از  عمده ای 
و سرقت های بزرگ و کوچک ماحصل فاصله طبقاتی و 

شکاف اجتماعی حاکم در جامعه است. 

با برنامه خرج کنیم
رفع  برصدد  فللردی  اینکه  گفت:  روان شللنللاس  ایللن 
این  دهنده  نشان  برآید  خود  ورفللاه زای  اولیه  نیازهای 
سالمی  وروان  روحیه  از  وی  که  باشد  می تواند  موضوع 
مسیر  این  در  بی رویه  دادن  اداملله  و  است  برخوردار 
افراد  روانی  و  خصیتی  اختالات  از  نشان  حدودی  تا 
درمان  درصد  سالم  جامعه  داشتن  برای  باید  که  است 
الان  اقتصادی  شرایط  در  شاید  برآییم.  اختالات  این 
سرمایه گذاری  و  پس انداز  پیشنهاد  و  توصیه  کشور 
کمی گزاف گویی به حساب بیاید اما می توان گفت که به 
کودکان و خود آموزش دهیم که یک صدم از حقوق خود 
را برای در مسیر روبه توسعه و رشد قرارگرفتن شرایط 

زندگی خود پس انداز کنند و با برنامه خرج کنند.
به  فرزندان  تربیت  وی درآخر سخنان خود خواستار 
روش تعقلی و آموزش به شیوه ای که مصرف هرچیزی 
و  حد  از  بیش  گرایی  مصرف  و  است  مجاز  نیاز  حد  در 
نیست.  بودن  لاکچری  یا  و  تفاخر  نشانه  گرایی  تجمل 
بلکه نشان از بی خردی افراد می دهد و این شیوه را راهی 

برای مقابله با لاکچری گرایی افراطی دانست.

/قیمتگذاریوفروشاقلامیکه
عموممردمتواناییخریدآنرا
ندارند،جنگثروترادرجامعه
بهراهمیاندازدوزمینههای

بروزبحرانیاجتماعیرافراهم
میکندآنچهتغییرمیکند

سبکزندگیاستزیراسبک
زندگیتحتتاثیرمادیاتقرار
گرفتهاست.همچنینمتاثراز
اینموضوعبخشعمدهایاز
آسیبهایاجتماعیهمچون

فقر،اعتیادوسرقتهایبزرگو
کوچکماحصلفاصلهطبقاتیو
شکافاجتماعیحاکمدرجامعه

است

خبرخبر

در  تقلبی  آرایشی  لوازم  کننده  تولید  دستگیری 
شهرستان سرخس 

با هوشیاری ماموران پلیس آگاهی شهرستان سرخس 
زن 31 ساله ای که اقدام به تهیه ، بسته بندی و فروش 
کرد  می  تقلبی  های  مارک  سازبا  دست  آرایشی  لوازم 

دستگیر شد. 
پی  در   : گفت  سرخس  شهرستان  انتظامی  فرمانده 
توسط  آرایشی  لوازم  عرضه  بر  مبنی  اخباری  دریافت 
خانمی 31 ساله در فضای مجازی با مارک های خارجی 
و تخفیفات ویژه پیگیری موضوع در دستور کار ماموران 

پلیس آگاهی قرار گرفت.
از بررسی  افزود: پس  سرهنگ احمد علی دماوندی 
با  شللده  ارائللله  محصولات  شللد  مشخص  اولللیلله  هللای 
اکثرا مارک  قیمت های پیشنهادی سنخیتی نداشته و 
هایی هستند که هیچ شرکت ایرانی مجوزی برای واردات 
آنان ندارد و این فرد در منزل خود اقدام به ساخت لوازم 
آرایشی و نصب هولوگرام خارجی بر روی آنان می نماید 

لذا پس از هماهنگی با مقام قضایی نسبت به بازرسی از 
از منزل  انجام شده  بازرسی  اقدام که در  نامبرده  منزل 
شخصی وی مقدار 45 کیلوگرم زغال اکتیو خام به همراه 
روغن   - آرایشی  لوازم  تولید  مخصوص  شیمیایی  مواد 
خراطین - 500 هولوگرام خام خارجی - دستگاه توزین 

و بسته بندی - 200 قوطی خام بسته بندی کشف شد.
سرهنگ دماوندی با اشاره به معرفی متهم به مراجع 
در  آرایشی  لوازم  فروش  به  اقدام  متهم   : گفت  قضایی 
کل ایران و ارسال آن از طریق پست می نموده و ارزش 

تقریبی مواد خام اولیه حدود 50 میلیون ریال می باشد .
بانوان  خصوص  به  شهروندان  از  انتظامی  مقام  این 
خواست تا لوازم آرایشی مورد نیاز خود را از داروخانه ها 
و مراکز فروش مجاز تهیه کرده و به کانال های تلگرامی و 

مجازی اعتماد نکنند.

دستگیری 10خرده فروش و معتاد در جوین
در اجرای طرح ارتقاء امنیت اجتماعی در شهرستان 
جوین 10 خرده فروش مواد افیونی شناسایی و دستگیر 

شدند. 
 فرمانده انتظامی شهرستان جوین با اعام این خبر 
گفت: در راستای برخورد با توزیع کنندگان مواد مخدر 
طرح ارتقای امنیت اجتماعی و پاکسازی نقاط آلوده  طی 
72 گذشته در تعدادی از مناطق جرم خیز  این شهرستان 

اجرا شد.
سرهنگ مهدی غام زاده با اشاره به اینکه در بازه زمانی 
فوق چندین نقاط آلوده شناسایی و  پاکسازی شده اند 
افزود: در این رابطه تعداد 10 نفر توزیع کننده ونگهدارنده  
مواد مخدر  و معتاد که محله های خود را به مکان هایی نا 
امن تبدیل کرده و موجب نارضایتی شهروندان شده بودند 
شناسایی و دستگیر و با تشکیل پرونده برای سیر مراحل 

قانونی تحویل مراجع قضایی شدند.
وی خاطر نشان کرد: در اجرای این طرح مقدار پنج 
کیلو و 488گرم تریاك و 4 گرم98 سانت هروئین و90 سانت 
شیشه از خرده فروشان و معتادین دستگیر شده کشف 

شد.
انتظامی شهرستان جوین در خاتمه ضمن  فرمانده 

و  فهیم  و مشارکت شهروندان  تعامل  از  و تشکر  تقدیر 
ولایتمدار  این شهرستان با پلیس در ارائه گزارش های به 
موقع خبری و پیشگیری از وقوع جرائم گفت: در بسیاری 
از پرونده هایی که در دستور کار عملیاتی پلیس قرار می 
اقدامات  پیشبرد  در  حساسی  نقش  شهروندان  گیرد 
تامینی و کنترلی پلیس و مقابله با عامان بی نظمی و 
جرم و خافکاری دارند که این مشارکت فعالانه ناشی از 

احساس مسئولیت و تعهد شهروندی است.

کشف محموله مشروبات الکلی در مشهد
جانشین سرپرست دادسرای عمومی و انقاب مشهد 
گفت : در عملیاتی 300 بطری مشروبات الکلی خارجی و 
تعدادی چک پول  تقلبی از مخفیگاه یک متهم فراری در 

مشهد کشف شد.
این  جزئیات  تشریح  در  خدابخشی  مهدی  قاضی 
دادسللرا  خبری  منابع  گللزارش  پی  در  افللزود:  عملیات 
اطاعاتی به دست آمد که نشان می داد یک متهم فراری 

در مشهد اقدام به تهیه و توزیع مشروبات الکلی می کند.

وی بیان کرد : دستور جلب این متهم صادر و تیمی از 
ماموران مبارزه با قاچاق کالا و ارز پلیس آگاهی مسئول 

رسیدگی به این پرونده شدند.
خدابخشی افزود: ماموران امروز با ورود به مخفیگاه این 
متهم در بلوار لادن در اقدامی غافلگیرانه متهم را در حالی 

که زیر کوهی از لباس مخفی شده بود، دستگیر کردند.
جانشین سرپرست دادسرای عمومی و انقاب مشهد 
بیان کرد: ماموران در بازرسی از مخفیگاه متهم تعدادی 
بطری مشروبات الکلی به همراه 14عدد چک پول تقلبی 

50 هزار تومانی کشف کردند.
قاضی خدابخشی افزود : در ادامه این عملیات و در 
بازرسی از انبار این متهم در بلوار وکیل آباد 300 بطری 
انواع مشروبات الکلی خارجی و 2 دستگاه موتور سنگین 
فاقد مجوز کشف شد. متهم این پرونده مجرم سابقه داری 
پیگرد  الکلی تحت  فروش مشروبات  دلیل  به  که  است 
جرائم  دیگر  کشف  برای  وی  از  تحقیقات  و  بود  قانونی 

احتمالی ادامه دارد.

حرکتی که به رسالت پزشکی اعتبار بخشید؛

پزشک بستری شده ای که به داد 
بیمارش رسید

برای اولین بار در ایران صورت گرفت؛

ارائه شناسنامه ژنتیکی به افراد 
جامعه توسط دانشگاه فردوسی

معاون وزیر علوم خبر داد:

مشکلات دانشجویان بازداشتی به 
حداقل رسیده است

معاون سلامت اداره کل دامپزشکی خراسان رضوی 
مطرح کرد؛

تب کریمه کنگو، مهم  ترین 
بیماری انتقالی در خاورمیانه

اپیدمیزندگیبهسبکلاکچری؛

مُهر تاییدی به نام لایک!

عضوهیاتعلمیدانشگاهآزادمشهد:

باید دیدگاه جامعه نسبت به پرستاران تغییر کند

سارا سرخوشی، نویسنده و مولف کتاب، متولد فروردین 
ماه 1374 بجنورد است. او از کودکی به نویسندگی عاقه 
وافری داشت و از 10 سالگی فعالیت نویسندگی خود را آغاز 
کرد. تا کنون بیش از 10 کتاب تالیف و به چاپ های متعدد 
رسانده است. از جمله اثر اخیر و موفق او به نام مجموعه 
داستان کوتاه »یک فنجان حقیقت تلخ« است که در 29 
شهریور ماه در مشهد رونمایی شد و پس یک هفته به چاپ 
دوم رسید.  دانش آموخته رشته مهندسی پزشکی دانشگاه 
اسم  به  هنری  فرهنگی  موسسه  مشهد  در  و  است   آزاد 
»نبشت افرا« تاسیس کرده و به تدریس  داستان و ادبیات 
می پردازد.  بیان  فن  و  نمایشنامه  نامه،  فیلم   ، داستانی 
کرده  خود  آن  از  نویسی  داستان  مسابقات  در  جوایزی 
است. سیاه و سفید، سایه تنهایی، تلخون، خرچنگ های 
ساحل، در پس فکرها، سرخوشی های احمقانه، در امتداد 
یک رویا، برای سامان، آوای سکوت، ققنوس، یک فنجان 
حقیقت تلخ، آموزش صفر تا صد نویسندگی »نبشت«  از 
جمله کارهای او هستند. حرف هایی برای شنیدن و تعمق 
کردن نسل جوان و زنان هم نسل خودش دارد که شنیدنی 

است.
دامنگیر  مشکلات  از  یکی  می رسد  نظر  به   •
موضوعی  محدودیت  ایران،  کنونی  داستان نویسی 
است. چگونه است که باوجود تاریخی کهن و پرفراز و 
نشیب، تنوع فرهنگی و اقلیمی و... این کاستی پیش 

می آید؟
انتظار  خود  معاصر  داستانی  ادبیات  از  نمی توانیم  ما 
داشته باشیم که لزوما موضوعاتش به طور مستقیم از سنت،  
اسطوره ها و ادبیات کهن گرفته شده باشد. ادبیات معاصر 
هر کشوری درباره مسائل معاصر و روز آن فرهنگ و جامعه 
است اما در عین حال آن مسائل روز باید بتواند در ارتباط 
با متون کهن بازنمایی داشته باشد. بر این باورم که ادبیات 
داستانی معاصر ایران در سه دهه اخیر از لحاظ موضوع یابی 
دچار مشکل نیست. این ادبیات به ویژه در دهه اخیر به 
مسائل روز و در واقع فرهنگ روزمره جامعه امروز ایران 
می پردازد و در مواردی هم می کوشد این را با ادبیات گذشته 
ایران پیوند بزند. اما اینکه در این راه کاما موفق بوده یا نه،  
بحث دیگری است، چراکه با حرکت تازه ای روبه روییم. ما 
پیشینه چندان طولانی در این زمینه نداریم. عمر ادبیات 
مدرن ما بیش از 60سال نیست و نباید توقع داشت پیوند 
میان مسائل امروز ایران و زندگی ایرانی امروز را با ادبیات 
سازد.  برقرار  پخته  و  رشدیافته  کامل،  به طور  کهن، 
درمجموع، من ادبیات داستانی معاصر ایران را بیش از شما 
مثبت ارزیابی می کنم. شاید مقصودم را بتوانم با مثالی بهتر 
بیان کنم؛ در بسیاری از داستان هایی که این روزها منتشر 
می شود، خواننده تنها با یک سری فضاهای آپارتمانی و 
گویی  روزمرگی مواجه است.  و موضوعاتی چون  شهری 
نویسنده تجربه دیگری در زندگی نداشته است. ببینید، 
طبقه  زندگی  فضاهای  روزمللره،  زندگی  به  توجه  اصولا 
متوسط و زندگی آپارتمانی، بخش مهمی از تجربه ایرانی 
امروز است. ما از فضاهای روستایی )پاستورال( و طبیعت 

به معنای خیلی نوستالژیک آن دور شده ایم. بخش عمده 
ایرانیان امروز با این تجربه جدید روبه رو هستند و برداشت 
من این است که اتفاقا ادبیات باید چنین کاری بکند. از 
آن مهم تر اینکه نویسنده ها باید با تجربیات شخصی خود 
بنویسند. امروز در ایران، داستان نویسی بیشتر در میان 
طبقه متوسط شهری اتفاق می افتد و نمی شود انتظاری 
هستندکه  هم  نویسنده هایی  داشت.البته  این  فللرای 
با  به گونه ای  را  شهری  زندگی  فضاهای  این  کوشیده اند 

اسطوره ها پیوند بزنند.

• جایگاه ادبیات داستانی معاصر ایران را در سطح دنیا 
چگونه می بینید؟

معتقدم ادبیات داستانی معاصر ایران، مانند سینمای 
ما، توان مطرح شدن در جهان را دارد، اما هیچ گونه تاشی 
برای معرفی آن صورت نگرفته است. اگر این ادبیات مانند 
سینمای ایران شناسانده می شد، می توانست تاثیر زیادی 

بر ادبیات کشورهای گوناگون جهان بگذارد. نمی خواهم 
بگویم ادبیات داستانی ما در فرمی ایده آل قرار دارد ولی در 
عین حال در سال های اخیر داستان ها و رمان های کوتاهی 
می خوانم که به نظر من اگر به زبان های دیگر ترجمه شود، 
گرفت.  خواهد  قرار  ستایش  مورد  دیگر  کشورهای  در 
موضوعات، فرم این آثار و نیز شرایط فرهنگی موجود در 
ایران، ادبیات ما را در جهان منحصربه فرد می کند. چنین 
ویژگی هایی می تواند به جهانی شدن ادبیات داستانی ما 
بینجامد. نه به این معنی که با شکل ایده آلی در ادبیات 
ادبیات  که  است  این  منظور  بلکه  مواجهیم  خود  معاصر 
جهان به آن روی خوش نشان خواهد داد و در واقع ادبیات 
ما وارد بده بستانی گفتمانی می شود. هم اکنون ما ترجمه 
ادبیات جهان را در ایران داریم ولی از ترجمه ادبیات خود 

برای جهانیان کاما غافل مانده ایم.
مشکل  می کنید  فکر  نویسنده،  یک  عنوان  به   •

کتابخوانی در جامعه ما چگونه حل می شود؟
وضعیت خیلی اسفبارتر از این است که من الان بگویم 
بدتر  دارد  هم  روز  به  روز  می شود.  حل  چطوری  مشکل 
می شود متاسفانه. من این را چند جای دیگر هم گفته  ام. 
واقعیت این است کتاب  خواندن جزء فرهنگ ما ایرانی  ها 
نیست. شعر و نمایش و مثا نگارگری هست. اما ادبیات، 
نیست. شما به تاریخ ادبیاتِ این سرزمین که نگاه کنید 
ادبیات دنیا تطبیق بدهید، متوجه  تاریخ  با  را  بعد آن  و 
می شوید عرض بنده را که وقتی اولین آثار ادبی در ایران 
نوشته و منتشر شد، جهان چه مسیری را طی کرده بود. 
تقویت یک فرهنگِ ضعیف  به فکر  باید  ابتدا  ما در  پس 
باشیم تا بعد ببینیم چطور می توانیم آن را گسترش بدهیم. 
متاسفانه رسانه های ما هم به شدت ایدئولوژیک با مسئله  
تبلیغ  امکان  یک  مثل  کتاب  با  می  کنند.  برخورد  کتاب 
عقیده و تفکر برخورد می شود. همین است که می بینیم 
تعداد محدودی کتاب که محتوایِ مورد پسند یک جریان 
انتظاری  می  شود.  تبلیغ  دارد  مدام  است  خاص  فکری 
بیش از این نمی شود داشت. اگر هم بخواهیم ببینیم از 
کجا باید شروع کنیم، به نظرم مدرسه ها. از مدرسه ها و از 
کودکان می شود شروع کرد و بعد به انتظار نتیجه نشست. 
به شرطی که بتوانیم و موفق بشویم ایدئولوژیِ حاکم را که 

فقط یک رویه ی نازکِ شکننده است و دیگر هیچ چیزی 
جز این نیست، پس بزنیم و درست و علمی و فکر شده روی 
بچه ها کار کنیم. آن وقت می توانیم امیدوار باشیم نسلی 
هنردوست، کتاب خوان و عمیق تر پرورش خواهد یافت که 

مادران و پدرانِ نسلِ بعدی خواهند بود.
چگونه  کشور  در  زنان  نویسی  داستان  جایگاه   •

می بینید؟
ادبیات  قله های  این  از  قبل تر  خیلی  ما  نویسنده   زنان 
داستانی را به ویژه در حوزه  رمان فتح کرده اند و امروز دیگر 
چنین استنتاجی به معنای نادیده گرفتن آن چه تا امروز 
اتفاق افتاده است، نیست. درصد بالایی از تولیدات ادبی 
ما مربوط به زنان است. صدای زنان در ادبیات کمی رساتر 
از مردان به گوش می رسد. گو این که تریبون ها و رسانه ها 

بیشتر در اختیار مردان است.
کرده  دایر  هم  را  نویسی  داستان  کلاس های  شما   •
اید. آیا این کلاس  ها تا کنون برای علاقه مندان موفق 

بوده اند یا خیر؟
حداقل کارکرد این کاس ها این است که شرکت کننده ها، 
داستان خوان های خوبی می شوند. اگر کسی لذت داستان 
خوانی را بچشد ممکن است بعدها به طور جدی به نوشتن 
هم فکر کند و حتی نویسنده خوبی شود. داستان ما را با 
سرعت به این طرف می برد که به صورت عمیق بیاندیشیم. 
من نوشتن را یک کار فردی می دانم تا اجتماعی هر چند که 
یک اثر ادبی ممکن است داستان های اجتماعی مختلفی 
هم داشته باشد.با این حال نوشتن واقعا می  تواند شما را در 

یک موقعیت تازه قرار دهد و همراه شود.
• چرا نسل جوان می خواهد یک شبه نویسنده شود؟

که  کسانی  هستند  نللام،  جویای  جللوانللان  میان  در 
از  برخی  گفته  به  چراکه  می گزینند  بر  را  ادبیات  عالم 
شدن،  نویسنده  هنرها،  همه  میان  در  نویسندگان، 
ابزار نوشتن، کاغذ است  ارزان ترین است.  و  آسان ترین 
همین  باور  به  هم  باز  و  دارند  اختیار  در  همه  که  قلم  و 
داشته  فارسی  زبان  به  تسلطی  که  هرکس  نویسندگان، 
اما  بنویسد  باشد، دست کم یک داستان خوب می تواند 
نوشتن یک داستان خوب با نویسنده شدن تفاوتی عظیم 
دارد و کاری بسیار سخت است. هرچند برخی نویسندگان 
با نوشتن یک داستان، یک شبه ره صد ساله پیموده اند 
و شاید هم اثرشان، عنوان پر فروش ترین داستان را هم 
از آن خود کرده باشد و در محافل هنری و ادبی هم مورد 
توجه قرار گرفته باشد و نشریات و جراید درباره آن نوشته 
باشند اما هیچ یک از اینها ضمانتی نیست تا آن ستاره 

همیشه پرفروغ بماند.
در  فعال  نویسندگان  و  ما  داستانی  ادبیات  آینده   •
کشورمان روشن است؟ برای ارتقاء و شکوفایی ادبیات 
شما  ذهن  به  راهکارهایی  و  عوامل  چه  داستانی، 

می آید؟
بسیار  مجموعه هایی  و  ها  داستان  گذشته  سال  در 
خوبی خواندم و لذت بردم. به نظرم اتفاق رو به جلوست 
و از نالیدن که در گذشته این بود و آن بود خوشم نمی آید. 
اثر را مخاطب تعیین می کند. بسیار باهوش  جایگاه هر 
است. به نظرم همین که مخاطب را دست کم نگیریم کار 
بهتر می شود. داستان بی اندیشه که نویسنده از ابتدا تا 
انتها معلوم نیست حرف حسابش چیست، آفت است. باید 
جسارت صریح نوشتن را داشت. حتی اگر هم مخالفانی 

باشند و تاییدمان نکنند.

کتاب

علی اصغر حکمت شیرازی از جمله رجال فرهنگی و 
سیاسی عصر پهلوی است که کارنامه ای پرفراز و نشیب 
دارد. حکایت حکمت حکایت نسلی است که از مشروطه 
سر برآورد و در دوره ی رضاشاه تجربه  ی دولتمردی را از 
سر گذراند، تجربه ای که با نوسازی در حوزه های گوناگون 
همراه بود. این نوسازی از اهداف مشروطه بود، اما در 

حوزه ی سیاست میراث مشروطه پاس داشته نشد. 
نسل حکمت در بیم و امید، گاه مطیع و گاه منتقد، 
کارنامه ای از خود به جای گذاشت که از نیک و بد در آن 
می توان جست وجو کرد. از همین رو، برخی از میراث 
حکمت مانند دانشگاه تهران، ورزشگاه امجدیه و آثار 
مکتوب همچنان در جامعه ی ایران ساری و جاری است.
»حکایت حکمت )زندگی و زمانه علی اصغر حکمت 
شیرازی(« جلد اول از مجموعه رجال عصر پهلوی کتابی 
است از رضا مختاری اصفهانی که در 362 صفحه و به 
قیمت۲۶۰,۰۰۰ ریال توسط نشر نی به چاپ رسیده است.

اختتامیه جشنواره ملی فیلم کوتاه »آپادانا« عصر روز 
دوم بهمن ماه در فرهنگسرای رسانه با حضور عوامل و 

عاقمندان به عرصه سینما برگزار  شد.
هیات داوران پس از بررسی دویست و پنجاه اثر رسیده 
به دبیرخانه، در بخش فیلم اول جشنواره هیچ اثری را 
واجد دریافت جایزه اول  تشخیص نداد و به این ترتیب 

این جشنواره منتخبی برای جوایز نقدی خود نداشت.  
در بخش کارگردانی دو اثر واجد دریافت تندیس و لوح 
افتخار جشنواره شد. آقای ارسطو مفاخری برای فیلم 
خانه سفید بخاطر خلق درامی حسی و تامل برانگیز با 
فضاسازی و قاب های باشکوه و ماندگار و آقایان سعید 
برای فیلم »سه سال و سه  ولی زاده و داوود رحمانیان 
ماه و دو روز«، به خاطر هوشمندی و درایتی کم نظیر در 
خلق فضاهای تامل برانگیز و نگاه زیبایی شناسانه خاص 
و منحصر به فرد در به تصویر کشیدن واقعیتی تلخ و بغرنج 

تندیس و لوح جشنواره را دریافت کرد.
بازیگر به جناب آقای  افتخار بهترین  تندیس و لوح 
محمد دلگشا برای ایفای نقش اول در فیلم بدون لک 
ارائه ای بازی روان، تاثیر گذار و جان بخشی به  بدلیل 
نقش و آقای بنجامین کمپبل برای ایفای نقش در فیلم 
بازی حسی و بدون نقص که مطبوعیتی  برای  مارلون 

خاص به فیلم بخشیده است تعلق گرفت.
در بخش فیلمنامه نیز بر اساس رای هیات داوران دو 
نفر برای دریافت تندیس و لوح افتخار بهترین فیلمنامه 
انتخاب شدند .تندیس و لوح افتخار بهترین فیلمنامه 
به آرش رواده برای نگارش فیلمنامه فیلم »باران آهسته 
می بارد« و همچنین محمد رضا خردمندان برای نگارش 

فیلمنامه فیلم »مسافر« تعلق یافت.
بر اساس رای هیات داوران تندیس جشنواره و دیپلم 
افتخار بهترین تدوین به سرکوت نیکدل برای تدوین فیلم 
»مایه حیات« و عبدالرضا رحمانیان برای تدوین فیلم 
»شفاخانه« و الیاس عسکرپور برای تدوین فیلم »قاب« و 
محمد زارعی برای تدوین فیلم »به کجا می رویم...« تعلق 
یافت. و بر اساس رای هیات داوران تندیس جشنواره و 
لوح افتخار بهترین کارگردانی فیلم انیمیشن به مسعود 
امامی برای فیلم »توهم آمریکایی« اختصاص یافت و به 
این ترتیب پرونده اولین جشنواره ملی فیلم کوتاه آپادانا 

بسته  شد. 

برخینویسندگانبانوشتنیک
داستان،یکشبهرهصدساله
پیمودهاندوشایدهماثرشان،
عنوانپرفروشترینداستان
راهمازآنخودکردهباشدودر
محافلهنریوادبیهممورد

توجهقرارگرفتهباشدونشریاتو
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هیچیکازاینهاضمانتینیستتا
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    جواد لگزیان

شعر

خبر

وقتی پرنده ای می میرد لانه ای را
 خالی می گذارد.

اما وقتی پلنگی می میرد،
 یک کوهستان تنها می شود...
به مناسبت چهلمین روز پرواز

 عموی عزیزم.
به »شهین« همسر گرامی اش و

 دختر عموهای عزیزم
 »بهاره« و »الهه« و پسر عموی

 خوبم؛ »ایمان«:

به فاخته به چه رویی 
جواب پس بدهم؟

دو ساعت است که کز کرده 
روی تیر چراغ

اگر بپرسد »کو؟کو؟« 
چطور باید گفت: )1(

غذای تو دو سه هفته ست 
مانده روی اجاق

بدل شد اسم »بهاره« 
به »آذر« از غم تو

الهه مسند خود را
در آسمان گم کرد

و بی فروغ شده چهره ی 
»شهین« ات تا 

بیاوریم »ایمان«
به شروع فصلی سرد )2(

تن نحیف تو را 
آن قدر سرنگ زدند

خط بریل شد و 
ماند جای سوزنشان

کشید دست به رد
سرنگ ها زن تو

نوشته بود: 
»خداحافظت! کبوتر جان...«

سام بر سرطان
پادشاه تاریکی!

سام بر غمو این
بغض بی پدر مادر

برو بخواب عموجان
که دیر وقت شده

لا لا لا لا لالا لا...
تمام شد دیگر...

پانوشت: 
)1(»فاخته« یا »کوکو« که انگار

دنبال کسی می گردد و دائم 
صدا می زند: 

کو کو کو...
)2( »ایمان بیاوریم به آغاز فصلی

سرد« کتاب شعر معروف
 فروغ فرخ زاد.

نمایش »سندروم پای بیقرار« به کارگردانی عبدا... در 
حالی در سی و ششمین جشنواره فجر به روی صحنه رفت 
که این نمایش در هر دو سانس خود با استقبال کم نظیری 

مخاطبان همراه شد. 
به گزارش صبح توس؛ جشنواره بین المللی تئاتر فجر 
امسال با حضور پررنگ خراسان رضوی )با ارسال ۱۰ اثر( 
همراه بود حضور این تعداد اثر در جشنواره تئاتر فجر در 
نوع خود بی سابقه بود که این نشان از رشد و شکوفایی تئاتر 
استان است. از جمله این ۱۰ اثر می توان به تئاترهای »شنا 
در آتش« به نویسندگی و کارگردانی رضا صابری در بخش 
مهمان و تئاتر »پیانیستولوژی« به نویسندگی و کارگردانی 
محمد نیازی در بخش منتخبی از تولیدات هنرمندان 
جوان این جشنواره و سه نمایش »سندروم پای بیقرار« به 
کارگردانی عبدا... برجسته، »اتاق ورونیکا« به کارگردانی 
علی  کارگردانی  به  آزمایشی«  »نسخه  و  اکبرپور  حسین 

حاتمی نژاد، نام برد. 
به عاوه نمایش »حذفیات« به نویسندگی و کارگردانی 
استانی  برگزیده های  بخش  در  چمنی  ضیاء  مهدی 
جشنواره فجر و نمایش »سورنا« در جشنواره تئاتر فجر 
استانی و نمایش های »مرگ« به کارگردانی عرفان شیرنگی 
و »نادیدنی« به کارگردانی جعفر حجازی از مشهد در بخش 
کارگردانی  به  »بوکس«  نمایش  و  صحنه  از  خارج  مرور 
محمود فاحی از مشهد برگزیده جشنواره مریوان)تئاتر 

خیابانی(، ازجمله ده اثری استان خراسان رضوی هستند 
که در جشنواره تئاتر فجر امسال هنرنمایی خواهند کرد. 

عبدا...  کارگردانی  به  بیقرار«  پای  »سندروم  نمایش 
برجسته در دومین روز جشنواره به روری صحنه رفت که 
در هر دو سانس خود با استقبال کم نظیری از مخاطبان 
همراه شد. همچنین نمایش»اتاق ورونیکا« در سومین روز 
جشنواره به روری صحنه رفت. پنج شنبه پنجم بهمن ماه 
نمایش »شنا در آتش« در تماشاخانه ایرانشهر در ساعت 

۱۸ به روی صحنه می رود و تئاتر »پیانیستولوژی« در تالار 
چهار سوق به نمایش در می آید. همچنین نمایش»بوکس« 
اولین  سه اجرا در محوطه تئاتر شهر خواهد داشت که 
اجرای آن در روز هفتم بهمن ماه و دو اجرای دیگر در 
روز هشتم بهمن برگزار می شود. نمایش »نادیدنی« هر 
روز ساعت ۱۶ در »عمارت روبرو« از جمله تئاترهایی است 
که به روی صحنه  می رود. امروز ششمین روز از برگزاری 
حضوری و ششمین جشنواره بین المللی تئاتر فجر است 

و حضور ۱۰ نماینده از مشهد در این جشنواره بین المللی 
توقع را از این گروه ها بالا برده به طوریکه انتظار می رود 
گروهای تئاتری که در بخش رقابتی این جشنواره حضور 
دارند بتوانند مقام خوبی از این جشنواره کسب کنند و با 

دست پر به استان بازگرداند.
ایران  تئاتر  قطب  عنوان  به  رضللوی  خراسان  اینکه 
و  کیفی  لحاظ  از  باید  بلکه  نیست،  کافی  شناخته شود 
محتوایی نیز حرفی برای گفتن داشته باشد و این نیازمند 
آموزش و هزینه برای گروهای تئاتری است تا این گروه ها 
بتوانند در ادامه فعالیت خود در جشنواره های بین المللی 
حضور یابند نکته بعد که باید به آن اشاره کرد این است که 
رفتن به جشنواره های بین المللی نیاز به حمایت مادی 
اگر به این موضوع توجه نکنند  دارد و مسئولان استان 
یکی از بهترین فرصتها برای فرهنگ سازی و صادر کردن 

فرهنگ به سایر کشورها را از دست خواهند داد. 
خراسان رضوی با داشتن افراد با استعداد و با تجربه 
 ) غیره  و  ای  صحنه  کللودک،  )خیابانی،  تئاتر  زمینه  در 
می تواند پیشرو در تئاتر کشور باشد به شرط اینکه از این 
ظرفیت به خوبی استفاده کرد یکی از راه هایی که می شود 
استعدادهای دیگر در زمینه تئاتر را شکوفا و پرورش داد 
وجود دانشگاه های هنر در زمینه تئاتر است که متاسفانه 
مشهد با وجود این همه هنرمند تنها شهر هنر پروری است 

که یک دانشگاه دولتی هنر ندارد.

 سعید بابایی

کتاب  خواندن در فرهنگ ما ایرانی  ها نیست
گفت وگو با نویسنده جوان خراسانی که از این روزهای نویسندگی اش می گوید

هنرنمایی مشهدی ها در جشنواره تئاتر فجر
استقبال از نمایش  تئاترهای مشهدی در سی و ششمین جشنواره بین المللی تئاتر فجر

نمایش آبریز مفرغی سده ششم و هفتم در موزه بزرگ خراسان - مشهد رئیس اداره میراث فرهنگی شهرستان نیشابور گفت: دیوار ضلع غربی باغ تاریخی امین اسلامی باز سازی می شود.

جشنواره ای بدون برگزیده!

پنجشنبه 5  بهمن ماه 1396- سال اول -  شماره 131 Vol.1،No.131  Jan.25،2018  131 پنجشنبه 5 بهمن ماه 1396- سال اول -  شماره Vol.1،No.131  Jan.25.2018  



6در شهر W w w. s o b h e - e m r o o z . i r s o b h e . e m r o o z . n e w s @ g m a i l . c o mW w w. s o b h e - e m r o o z . i rورزش 7W w w. s o b h e - e m r o o z . i r s o b h e . e m r o o z . n e w s @ g m a i l . c o m

مهندسی  و  ساماندهی  مدیریت  سرپرست 
انعقاد  بلله  اشلللاره  بللا  مشهد  شللهللرداری  بللحللران 
پیشگیری  جامع  طرح  تهیه  پیرامون  تفاهم نامه 

طرح،  این  شدن  نهایی  صورت  در  گفت:  زلزله،  از 
 15 مشابه  حوادث  یا  زلزله  اطاع رسانی  امکان 

ثانیه قبل از وقوع فراهم می آید.

زنده  برنامه  در  مطلب  این  بیان  با  عزیزی  امیر 
رضوی  خراسان  صدای  از  که  ما«  »شهر  رادیویی 
توسعه  الزامات  از  یکی  کرد:  اظهار  شد،  پخش 
خطرپذیری  نقشه های  از  برخورداری  کانشهرها 
از  پیشگیری  جامع  طرح  تهیه  منظور  به  است. 
شهرداری  مشارکت  با  سه جانبه  اقدامی  زلزله، 
بازوی اجرایی، دانشگاه فردوسی  به عنوان  مشهد 
سازمان  و  علمی  و  دانشگاهی  قطب  عنوان  به 
بین المللی  مجموعه  یک  عنوان  به  ژاپن  جایکای 

در دست انجام است.
دنبال  مباحثی  طللرح  ایللن  در  کللرد:  بیان  وی 
برای  می آید.  شهروندان  کمک  به  که  می شود 
ثانیه  چند  دهد،  رخ  حادثه ای  است  قرار  اگر  مثال 
شهروندان  به  هوشمند  گوشی های  طریق  از  قبل 

می شود. اطاع رسانی 
مهندسی  و  ساماندهی  مدیریت  سرپرست 
در  پللروژه  این  افللزود:  مشهد  شهرداری  بحران 
نیازمند  اما  اجرا درآمده،  به مرحله  ژاپن  و  آمریکا 
دقیقی  آزمایی  راستی  تا  است  گسترده  تحقیقات 
است  آن  طرح  کارآیی های  از  یکی  پذیرد.  صورت 
موضوع  حادثه ،  وقوع  از  قبل  ثانیه   15 تا   10 که 

می شود. اطاع رسانی 

پیرامون  گذشته  سال های  در  گفت:  عزیزی 
ناپیوسته  صلللورت  بلله  زلللزللله  از  پیشگیری 
سرانجام  به  اما  می گرفت  صللورت  فعالیت هایی 

قابلیت اجرایی شدن نداشت. یا  نرسیده 
زلزله  از  اینکه طرح جامع پیشگیری  بیان  با  وی 
به  می توان  گفت:  است،  مختلفی  سطوح  دارای 
در  خطرپذیری  و  راه  نقشه  از  برخورداری  لزوم 
طرح  این  طریق  از  کرد.  اشللاره  بحران  مدیریت 
ریسک  دارای  مناطق  کللدام  می شود  مشخص 
ساخت  باید  مناطق  کللدام  در  اسللت.  بللالاتللری 
بروز  صورت  در  و  گیرد  صورت  کمتری  وسازهای 

زلزله به چه امکاناتی نیاز است.
مهندسی  و  ساماندهی  مدیریت  سرپرست 
این  کرد:  نشان  خاطر  مشهد  شهرداری  بحران 

نقشه مدل است و قابلیت به روز رسانی دارد.
در  وسیع تری  همکاری  اینکه  بر  تاکید  با  عزیزی 
فردوسی  دانشگاه  و  شهری  مدیریت  بین  آینده 
پروژه های  با  کار  شللروع  گفت:  می گیرد،  شکل 
مدیریت بحران بود. اما به دنبال این مهم هستیم 
تفاهم نامه  شهری  مدیریت  مباحث  تمام  در  که 
امضا کرده و از پتانسیل دانشگاه فردوسی در همه 

کنیم. استفاده  شهری  مدیریت  مسایل 

گفت:  مقدس  شهرمشهدم  اسامی  عضوشورای 
اهالی منطقه 6 طی درخواست های مکرر خواهان 
و  باهنر  شهید  شهرک  حائل  دیوار  شدن  برداشته 
پردیس هستند.  نشست مردمی امیر شها با مردم 
منطقه 6 صبح چهارشنبه در محل مسجد بعثت بلوار 

شهید رستمی برگزار شد.
در این جلسه 4 ساعته که از 8 صبح الی 12 ظهر به 
طول انجامید شهروندان منطقه 6 به بیان مشکات 

خود با عضو شورای شهر پرداختند.
عضو شورای شهر مشهد دیوار حائل بین دو شهرک 
عمده  را  پیرامونی  محیط  با  پردیس  و  باهنر  شهید 
درخواست  محل  اهالی  که  دانست  ای  مسئله  ترین 
افزود: رفع حصار و حذف  و  اند  را داشته  حذف آن 
همکاری  با  شهرک  دو  این  پیرامونی  دیللوارهللای 

شهرداری و شورای تامین در حال اجراست.

حائل  دیللوارهللای  حللذف  ضللرورت  بیان  در  وی 
گفت: قرار گرفتن در حاشیه صدمتری باعث کاهش 
منتهی  مسیرهای  به  مردم  تردد  و  دسترسی  سطح 
در  دیللوار  برداشتن  با  لذا  است  شده  شهر  مرکز  به 
سطح دسترسی برخی خیابانهای شهید رستمی به 

مسیرهای اصلی تسهیل سازی خواهد شد.
کمبود  با   6 منطقه  شهرداری  کرد:  اظهار  شها   
اما  اسللت،  مواجه  ورزشللی  سرانه  و  سبز  فضای 
و  برخوردار  کم  مناطق  به  رسیدگی  مشهد  شهردار 
محروم را در بودجه سال 97 مد نظر قرارداده است 
های  طرح  تهیه  با   6 منطقه  شهردار  امیدواریم  لذا 
برنامه های  اولویت  این دو موضوع را در  توسعه ای 
عمرانی خود قرارداده تا سهم بسزایی از بودجه 97 
به  را  شده  یاد  کمبودهای  رفع  در  مشهد  شهرداری 

خود اختصاص دهد. 

با اجرایی شدن طرح  جامع پیشگیری از زلزله در مشهد محقق می شود؛

15ثانیه جلوتر از حادثه

در دیدار ساکنین منطقه6 با عضو شورای شهر مطرح شد؛

درخواست برداشتن دیوار حائل شهرک شهید باهنر و پردیس

خبر

طرح جامع فضاهای ورزش همگانی 
و مراکز ورزش بانوان تدوین می شود

شهر  شورای  اجتماعی  و  فرهنگی  کمیسیون  رئیس 
مشهد گفت: شهرداری موظف به تدوین "طرح جامع 
فضاهای ورزش همگانی و مراکز ورزش بانوان" شد.

کمیسیون  اخیر  مصوبه  تشریح  به  اصولی  احسان 
فرهنگی و اجتماعی درخصوص طرح جامع فضاهای 
کرد  اشللاره  بانوان  ورزش  مراکز  و  همگانی  ورزش 
های  ماموریت  و  اهداف  تحقق  منظور  به  افزود:  و 
زیر ساخت¬های  اجرای  زمینه  قانونی شهرداری در 
به  همگانی  ورزش  های  برنامه  اجللرای  و  ورزشللی 
و  کیفیت  با  محتوای  بر  مبتنی  و  نظام مند  صورت 
ورزشی  فضاهای  کیفیت  بهبود  و  ارتقاء  و  استاندارد 
به تدوین  شهر مشهد شهرداری موظف است نسبت 
و  همگانی  ورزش  فضاهای  جامع  "طرح  استقرار  و 
نموده  اقدام  به شرایط  توجه  با  بانوان"  مراکز ورزش 
و پس از لازم الاجرا شدن، ظرف مدت 6 ماه گزارش 
ارائه  به شورای اسامی شهر  را  انجام شده  اقدامات 

نماید.
این شرایط، مکان یابی  از  یکی  اینکه  بیان  با  اصولی 
افزود:  است،  ورزشی  فضاهای  استانداردسازی  و 
مکان یابی مناسب در هر یک از مناطق شهر مشهد، 
به  توجه  با  ورزشللی  تجهیزات  اسللتللانللداردسللازی 
نیازهای ورزشی زنانه و توجه به ورزشهای مورد نیاز 
و عاقه بانوان، استانداردسازی فضای داخلی مراکز 
تامین  و  ساختمانی  )فضاهای  اختیار  در  ورزشللی 
افزایش  به  شهرداری  الزام  و  نیاز(  مورد  تجهیزات 
پارک های ویژه بانوان و راه اندازی سایت اختصاصی 
ورزش بانوان در هر منطقه شهرداری، تامین کمبود 
کانون  اندازی  راه  طریق  از  ورزشی  های  زیرساخت 
برداری  بهره  تسهیل  محات،  و  مساجد  در  ورزشی 
های  ورزش  برای  موجود  پارکهای  فضای  از  بانوان 
از  روی  پیاده  و  سواری  دوچرخه  قبیل  از  همگانی 

جمله نکاتی است که باید مورد توجه قرارگیرد.
مراکز  مدیریت  یکپارچه سازی  به  نیز  اشاره ای  وی 
مدیریت  نظام  تدوین  اظهارکرد:  و  داشت  ورزشی 
نیازهای بومی هر محله و منطقه  به  یکپارچه، توجه 
از  حمایت  و  بانوان  ورزش  زمینه  در  مشهد  شهر 
و  ورزشللی  اماکن  خانم  متصدیان  و  کارشناسان 
تفویض اختیار به آنان از طریق تهیه اطلس ورزشی 
حضور  بللا  مشورتی  هللای  کمیته  تشکیل  محله، 
استفاده  تعرفه  بانوان قهرمان، حذف  و  پیشکسوتان 
 ( مالی  و کمک  و حمایت  ورزشی  زیرساخت های  از 
اسپانسری( از تیم های بانوان و باشگاه های ورزشی 
المللی  بین  های  لیگ  در  که  بانوان  ورزش  در  فعال 
حائز  خصوص  این  در  می کنند  شرکت  کشوری  و 

اهمیت است.
شهر  شورای  اجتماعی  و  فرهنگی  کمیسیون  رئیس 
مشهد در ادامه گفت: سرانه مراکز ورزشی ویژه بانوان 
نیز نیازمند افزایش است و این امر می تواند بواسطه 
طریق  از  زنان  سامت  زمینه  در  ویژه  سرمایه گذاری 
گسترش  سامت،  سنجش  های  ایستگاه  اندازی  راه 
زنان  سهم  افزایش  و  صبحگاهی  ورزش  پایگاههای 
و  ها  ورزشی)مسایقات،جشنواره  های  برنامه  در 

همایشها( انجام گیرد.
منظور  به  مالی  کمک  اختصاص  از  همچنین  اصولی 
بین  های  مدال  قبل  سالهای  در  که  بانوانی  اعللزام 
افزود:  و  خبرداد  اند  نموده  کسب  کشوری  و  المللی 
بسته  تهیه  و  مشهد  شهر  بانوان  ورزش  جامع  برنامه 

های تشویقی ورزش بانوان نیز باید اجرایی شود.

برخورداری یک میلیون و 580 هزار 
روستایی خراسان رضوی از آب شرب 

بهداشتی
خراسان  روستایی  فاضاب  و  آب  شرکت  مدیرعامل 
هزار   580 و  میلیون  یک  اینک  هم  گفت:  رضللوی 
لوله  نعمت آب آشامیدنی  از  استان  این  در  روستایی 

کشی بهره مندند.
هزار   2 مجموعا  اساس  این  بر  افزود:  دانشگر  محمد 
درصد   92 که  مشترک،  هزار   580 با  روستا   471 و 
جمعیت روستایی استان را در خود دارند، زیر پوشش 

خدمات آب و فاضاب روستایی هستند.
وی بیان کرد: از آغاز کار دولت تدبیر و امید سه هزار و 
210 میلیارد ریال اعتبار در خراسان رضوی به منظور 
شده  دریافت  روستایی  آبرسانی  های  طرح  اجرای 

است.
محل  از  نیز   95 و   94 سالهای  در  داد:  اداملله  وی 
معظم  رهبر  دستور  با  ملی  توسعه  صندوق  اعتبارات 
یک  معادل  اعتباری  روستاها  آبادانی  برای  انقاب 
مجتمع   43 اجللرای  بللرای  ریللال  میلیارد   10 و  هللزار 
آبرسانی در استان برای بیش از 728 هزار نفر جمعیت 

اختصاص یافت .
 11 از  بللرداری  بهره  با  برای  کنون  تا  گفت:  دانشگر 
مجتمع از این تعداد، به 229 روستا با جمعیتی بیش 
از 180 هزار نفر آبرسانی شده و 12 مجتمع آبرسانی 
از  با اعتباری بیش  ایام دهه فجر امسال  دیگر نیز در 
آغاز  آن  اجرایی  عملیات  ریال  میلیارد   270 یکهزارو 

می شود.
خراسان  روستایی  فاضاب  و  آب  شرکت  مدیرعامل 
رضوی با اشاره به اینکه تا پیش از فعالیت دولت تدبیر 
و امید، هزار روستای استان با تانکر آبرسانی می شد، 
اظهار کرد: هم اکنون با همت و توجه ویژه دولت این 

شمار به 480 روستا کاهش یافته است.
زمستان  و  پاییز  در  بارندگی  کاهش  به  اشاره  با  وی 
امسال در مقایسه با پارسال، گفت: امید داریم شاهد 
بارش نعمت الهی باران و برف باشیم و انتظار می رود 
مردم نیز در مدیریت مصرف آب توجه بیشتری داشته 
باشند ضمن اینکه برنامه ریزی در این زمینه در قالب 

شورای تامین آب در حال انجام است.

خبر

رادکان،  ارگ  گردی  بوم  اقامتگاه 
کارآفرین نمونه کشور

گفت:  چناران  رادکان  گردی  بوم  اقامتگاه  مدیر 
عنوان  به  جمهوری،  ریاست  سوی  از  اقامتگاه  این 
گذشته  سال  در  کشور  روستایی  نمونه  کارآفرین 

معرفی شده است.
کرد:  اظهار  خبر  این  اعللام  با  کاظمیان  صللادق 
اقامتگاه بوم گردی رادکان بنایی با 120 سال قدمت 
تاریخی در روستای رادکان چناران است که در سال 

95، احیا و بازسازی شده است.
عنوان  به  گردی  بوم  اقامتگاه  این  کرد:  بیان  وی 
اولین اقامتگاه بوم گردی استان خراسان رضوی در 
طول 1.5 سال فعالیت خود توانسته به موفقیت های 

خوبی در حوزه گردشگری کشور دست پیدا کند.
در  گردشگری  جهانی  روز  در  گفت:  کاظمیان 
مهرماه امسال نیز اقامتگاه بوم گردی رادکان در بین 
برتر  اقامتگاه  عنوان  کشور  گردی  بوم  اقامتگاه   700
به  نیز  ناصرخسرو  جشنواره  در  و  کرد  خود  آن  از  را 
عنوان کارآفرین برتر صنعت گردشگری انتخاب شد.
از  یکی  عنوان  به  رادکان  ارگ  گردی  بوم  اقامتگاه 
بوم گردی خراسان رضوی در روستای  اقامتگاه   20
واقع  چناران  شهرستان  کیلومتری   13 در  رادکللان 
حفظ  با   1395 سال  در  اقامتگاه  این  است.  شده 
معماری سنتی این خانه قدیمی، احیا و مرمت شد 
اقامتگاه  کرد.  آغاز  را  خود  فعالیت  سال  همان  در  و 
بوم گردی ارگ متشکل از یک حیاط اندرونی شامل 
حیاط  یک  و  کوچک،  حوض  و  کبوترخانه  اصطبل، 
های  اتللاق  نشین،  شاه  های  اتللاق  دارای  بیرونی 
تابستانه، شربت خانه و حوض آب در داخل محوطه 
القای  و  به منظور حفظ معماری سنتی  خود است. 
حس خاطره انگیز، برخی از اتاق های این اقامتگاه 
بوم گردی فاقد تلویزیون، حمام و سرویس بهداشتی 
بیشتر  هرچه  آسللایللش  بللرای  همچنین  و  اسللت 
مهمانان، حمام و سرویس بهداشتی ایرانی و فرنگی 

به صورت عمومی در محوطه باغ تعبیه شده است.
 75 فاصله  در  سنتی  خانه  این  مکانی  موقعیت 

کیلومتری از شهر مقدس مشهد است.

تردد 2500 دستگاه اتوبوس و 
مینی بوس فرسوده در شهر مشهد

مدیرعامل سازمان اتوبوسرانی شهرداری مشهد از 
تردد 2500 دستگاه اتوبوس و مینی بوس فرسوده که 
در بخش خصوصی و تحت نظارت این سازمان فعال 

هستند، خبر داد.
اتوبوس های  خصوص  در  نیشابوری  اصغر  علی 
فرسوده شهر مشهد بیان کرد: در حال حاضر بالغ بر 
با عمر  اتوبوس و مینی بوس فرسوده  2500 دستگاه 

25 سال در شهر تردد می کنند.
وی افزود: این اتوبوس های فرسوده تحت نظارت 
سازمان اتوبوسرانی به صورت دربستی در شهر فعال 

هستند که باید از رده خارج شوند.
مشهد  شهرداری  اتوبوسرانی  سازمان  مدیرعامل 
از  توجهی  قابل  تعداد  حاضر  حال  در  کرد:  تصریح 
برای  باید  که  هستند  فعال  شهر  در  اتوبوس ها  این 
وجود  ضوابطی  آنها  انتقال  و  نقل  و  تردد  ممنوعیت 

دارد تا شاهد از رده خارج شدن آن باشیم.
نیشابوری در ادامه گفت: در قانون هوای پاک که 
شورای  مجلس  تصویب  به  جاری  سال  ماه  مللرداد 
و  اتوبوس ها  برای  نباید  شده  عنوان  رسید  اسامی 
گواهی  آن ها،  سن  از  فارغ  فرسوده  مینی بوس های 
اما  شود  صادر  ثالث  شخص  بیمه نامه  و  فنی  معاینه 
به  اشاره  با  وی  نمی شود.  اجرا  متاسفانه  قانون  این 
مشهد  در  دودزا  و  فرسوده  اتوبوس های  با  برخورد 
اتوبوس های  بالای  تعداد  به  توجه  با  کرد:  تصریح 
فرسوده در مشهد طبق هماهنگی با مدیریت محیط 
به  خودرویی  گشت  مشهد  شهرداری  شهری  زیست 
مینی بوس های  و  اتوبوس ها  وضعیت  پایش  منظور 
راه اندازی  در کشور  بار  اولین  برای  فرسوده در شهر 
اتوبوسرانی  سللازمللان  مدیرعامل  اسلللت.  شللده 
شهرداری مشهد ادامه داد: این گشت پایش آلودگی 
و  سازمانی  و  خصوصی  اتوبوس های  تمام  برای  را 
معاینه  گواهی  حتی  که  دربستی  ناوگان  همچنین 
فنی داشته باشند، انجام می دهد و در صورت آلوده 

بودن اتوبوس باید نسبت به رفع آن اقدام شود.
حال  در  کللرد:  خاطرنشان  پایان  در  نیشابوری 
بخش  و  سازمانی  خللودروهللای  درصللد   90 حاضر 
معاینه  گواهی  مشهد  اتوبوسرانی  سازمان  خصوصی 
آلایندگی  تست  انجام  مانع  مهم  این  اما  دارند  فنی 
نمی شود چرا که خودرو یک وسیله مکانیکی است و 

هر لحظه امکان نقص فنی برای آن وجود دارد.

عضو شورای اسامی شهر مشهد گفت: طبق توافق 
اولیه با اداره کل میراث فرهنگی و گردشگری استان، 
شهرداری مشهد پیشخوان آرامگاه فردوسی را به مدت 
25 سال تحویل می گیرد تا به فضای بغرنج و نابسامان 

منطقه توس و اطراف آرامگاه رسیدگی کند.
با اداره  اولیه که  امیر شها اظهار کرد: طبق توافق 
گرفت،  انجام  رضوی  خراسان  فرهنگی  میراث  کل 
حکیم  مقبره  جلوخان  منطقه  از  هکتار   8 شهرداری 
ابوالقاسم فردوسی را تحویل می گیرد که این 25 سال 

از زمان عقد قرارداد نهایی آغاز می شود.
رئیس شورای اسامی خراسان رضوی خاطرنشان 
کرد: به زودی این توافق انجام می گیرد اکنون تنظیم 
جزئیات قرارداد توسط کارشناسان در حال انجام است 

و به زودی به امضای دو طرف می رسد.
وی خاطرنشان کرد: درنظر گرفتیم که برای منطقه 
توسط  طرح  این  کنیم،  تدوین  تفصیلی  طرح  توس 
اداره کل راه و شهرسازی و پیمانکاری که با این اداره 
تفصیلی  طرح  شد.  خواهد  آمللاده  می کند  همکاری 
چگونگی توسعه و سرمایه گذاری در منطقه توس را 
مشخص می کند. شها بیان کرد: این قرار داد در حوزه 
منطقه تاریخی توس است که شامل مقبره امام محمد 
دارای  که  توس  باره  تپه های  و  هارونیه  بنای  غزالی، 
می شود.  هستند  بالایی  گردشگری  و  تاریخی  جاذبه 
و  این منطقه  که جاذبه هایی در خور شان  امیدواریم 

حکیم ابوالقاسم فردوسی در این منطقه ایجاد شود.
جاذبه های  امیدواریم  اقدام  این  با  داد:  ادامه  وی 

و فرصت های  ایجاد  این منطقه  گردشگری خوبی در 
عمران  تا  شود،  تعریف  سرمایه گذاری  برای  مناسبی 

و آبادانی شهر تاریخی توس را به همراه داشته باشد.
فعالیت در توس تابع قوانین خاص خودش است

مدیر پایگاه میراث فرهنگی و تاریخی توس گفت: 
فعالیت و هرگونه ساخت و ساز در منطقه تاریخی توس 

تابع قوانین خاص خودش است.
احسان زهره وندی اظهار کرد: ابعاد حقوقی واگذاری 
به  مربوط  مسائل  و  شهرداری  به  آرامگاه  پیشخوان 
مدت زمان واگذاری باید توسط کارشناسان حقوقی و 

دادگستری بررسی شود.
وی خاطرنشان کرد: اقدامات حقوقی این واگذاری 
سنگین است و به سرعت انجام شدنی نیست، در واقع 
این منطقه به عنوان یک منطقه تاریخی، اموال دولت 
و ثروت ملی به شمار می رود و ضوابط خاصی را دارا 

است.
مدیر پایگاه میراث فرهنگی و تاریخی توس گفت: 
در صورت واگذاری به شهرداری نیز مقررات سازمان 
سایر  و  سازها  و  ساخت  نحوه  بر  فرهنگی  میراث 
با  که  سازهایی  و  ساخت  بود.  خواهد  حاکم  اقدامات 
هدف گردشگری بخواهند انجام گیرد باید با سازه ای 

سبک و ارتفاع آن نیز مشخص باشد.
لحاظ  به  باید  سازها  و  ساخت  این  داد:  ادامه  وی 
نقشه و نما به تایید کارشناسان سازمان میراث فرهنگی 
برسد، زیرا فعالیت در این منطقه تاریخی تابع قوانین 

خاص خودش است.

بار  نقل  و  حمل  مدیریت  سازمان  مدیرعامل 
تخصیص  از  مشهد  شهرداری  حومه  و  درون شهری 
 5000 ساماندهی  و  پیمایش  بللراسللاس  سوخت 

خودروی باری دیزلی در مشهد خبر داد.
حسین مختاری در این خصوص گفت: در راستای 
تخصیص  خصوص  در  وزیران  هیات  مصوبه  اجرای 
پیماش،  براساس  گازوییل سوز  ناوگان  سوخت 
به  سوخت  تخصیص  و  ساماندهی  ثبت نام،  سامانه 
ناوگان حمل بار درون شهری با هدف یکپارچه سازی 
به  و  شهری  درون  بار  نقل  و  حمل  نظام  مدیریت  و 

صورت متمرکز در کشور راه اندازی شده است.
طبق  شده  مقرر  طرح  این  اجللرای  با  افللزود:  وی 
ضوابط قانونی تمام ناوگان گازوییل سوز باری درون 
سهیمه  تا  شوند  ساماندهی  کشور  سطح  در  شهری 

سوخت براساس پیمایش به آنها اختصاص یابد.
بار  نقل  و  حمل  مدیریت  سازمان  مدیرعامل 
کرد:  بیان  مشهد  شهرداری  حومه  و  درون شهری 
در  دیزلی  ناوگان  از  دستگاه   7800 تعداد  تاکنون 
سامانه utcms.ir ثبت نام و تعداد 5000 پروانه فعالیت 

و اشتغال دریافت کرده ا ند.
نخست،  مرحله  در  گفت:  اداملله  در  مختاری 

و  است  گرفته  قرار  کار  دستور  در  ناوگان  شناسایی 
مالکان ناوگان باری گازوییل سوز که در درون شهرها 
www.utcms.بار جابه جا می کنند، با مراجعه به سایت

ir باید اطاعات خود را ثبت کنند.
باید  باری  خودروهای  صاحبان  داد:  ادامه  وی 
سوخت  اختصاص  ساماندهی  برای  زودتللر  هرچه 
گازوییلی خودروهای خود به سایت یاد شده مراجعه 

و ثبت نام کنند.
بار  نقل  و  حمل  مدیریت  سازمان  مدیرعامل 
گفت:  مشهد  شللهللرداری  حومه  و  درون شللهللری 
عدم  صللورت  در  وزیلللران  هیات  مصوبه  بللراسللاس 
تدریج  به  ناوگان،   در  فعالیت  پروانه  اخذ  و  ثبت نام 
فعالیت  پروانه  و  نکرده   ثبت نام  که  ناوگانی  سهمیه 
و  شد  خواهند  مواجه  سهمیه  قطع  با  نکرده اند  اخذ 

باید از سوخت با نرخ آزاد استفاده کنند.
دستورالعمل   ۱۵ ماده  طبق  کرد:  اظهار  مختاری 
حومه،  و  درون شللهللری  بار  نقل  و  حمل  مدیریت 
از شهرداری های  یکی  از  باید  تنها  ناوگان  دارندگان 
کشور برای ناوگان خود پروانه فعالیت دریافت کنند 
و این پروانه در کل کشور دارای اعتبار بوده و نیازی 
به دریافت پروانه مجدد از سایر شهرداری ها نیست.

طبق توافق اولیه با اداره کل میراث فرهنگی استان:

پیشخوان آرامگاه فردوسی به شهرداری می رسد
مدیرعامل سازمان مدیریت حمل و نقل بار درون شهری و حومه شهرداری مشهد خبر داد:

تخصیص سوخت و ساماندهی 5000 خودروی باری دیزلی 
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کوتاه از ورزش استان

تربیت بدنی آستان قدس رضوی، باشگاه 
ورزشی برتر سال شد

حضور  با  کشور  برتر  باشگاه های  از  تجلیل  مراسم 
امیررضا  جوانان،  و  ورزش  وزیللر  سلطانی فر  دکتر 
امور  امور مجلس و هماهنگی   خادم معاون حقوقی، 
استان ها و جمعی از مدیران وزارت ورزش و جوانان 
ورزشی  مجموعه  همایش های  سالن  در  کشورمان 
بدنی  تربیت  مؤسسه  از  شد،  برگزار  تهران  انقاب 
ورزش  برتر  باشگاه  عنوان  به  رضوی  قدس  آستان 

خراسان رضوی تجلیل به عمل آمد.

غیبت مهاجری در نشست خبری 

به  مشهد  پدیده  تیم  سرمربی  مهاجری  محمدرضا 
تهران  به  مشهد  از  تیمش  پرواز  رسیدن  دیر  دلیل 
فرصت حضور در نشست خبری دیدار تیمش با سایپا 
ساعت  از  پدیده  سرمربی  بود  قرار  داد.  دست  از  را 
سازمان  در  خبرنگاران  سوالات  پاسخگوی   ۱۵:۳۰
لیگ برتر فوتبال باشد اما مدیر رسانه ای پدیده ضمن 
عذرخواهی از اصحاب رسانه اعام کرد به دلیل تأخیر 
چند ساعته در پرواز، مهاجری به نشست خبری قبل 

از دیدار نخواهد رسید.

دیدار مشکی پوشان و تراکتورسازی 
در ورزشگاه امام رضا )ع( 

دو  دیدار  ایران،  فوتبال  لیگ  سازمان  اعام  بر  بنا 
جای  به  تبریز  تراکتورسازی  و  پوشان  مشکی  تیم 
ورزشگاه  در   ۹۶ بهمن   6 جمعه  روز  ثامن  ورزشگاه 
شد.   خواهد  برگزار   ۱۴:۳۰ ساعت  در  رضللا)ع(  امام 
مشکی پوشان این فرصت را دارند که با کسب اولین 
با  را  خود  نام  رضا  امام  ورزشگاه  در  رسمی  پیروزی 

اولین پیروزی این ورزشگاه مدرن گره بزنند.

موج های آبی در بین باشگاه های برتر 
ورزش کشور

در  ورزش  وزارت  طرف  از  دیروز  که  مراسمی  در 
برگزار  انقاب  ورزشی  مجموعه  همایش های  سالن 
شد.  تجلیل  کشور  ورزش  برتر  باشگاه های  از  شد، 
در این مراسم از مسئولان 63 باشگاه ورزشی تجلیل 
شد. باشگاه فرهنگی ورزشی سرزمین موج های آبی 
و موسسه تربیت بدنی آستان قدس رضوی از جمله 
تجلیل  مورد  امروز  مراسم  در  که  بودند  باشگاه هایی 

قرار گرفتند.

افتتاح دبیرخانه مردمی دوچرخه سواری 
مشهد در منطقه 12

منطقه،  شللهللردار  حللضللور  بللا  گذشته  پنجشنبه 
از  جمعی  مشهد،  دوچللرخلله سللواری  هیئت  رئیس 
دبیرخانه  دوچرخه،  دوسللت داران  و  دوچرخه سواران 
مردمی دوچرخه سواری مشهد در منطقه 12 افتتاح شد. 
وی سپس به تشریح جایگاه دبیرخانه پرداخت و گفت: با 
توجه به امضای تفاهم نامه شهرداری منطقه 12 و هیئت 
دوچرخه سواری مشهد، دبیرخانه مردمی دوچرخه قرار 
تربیت بدنی  اداره  دوچرخه سواران،  وصل  حلقه  است 

شهرداری مشهد و هیئت دوچرخه سواری باشد.

رقابت های جام فجر  بوچیا از امروز 
آغاز می شود 

کشور  سراسر  از  تیم   ۱۱ مسابقات  از  دوره  این  در 
اعام آمادگی کرده اند و مسابقات آنها از 5 تا ۸ بهمن 
تیم های  این رقابت ها  بود. در  ماه در جریان خواهد 
آذربایجان  هیئت  اردبیل،  هیئت  زنجان،  هیئت 
یابان  توان  کرمان،  هیئت  گلستان،  هیئت  غربی، 
مشهد،  بخش  فیاض  آسایشگاه  رضللوی،  خراسان 
نو  و  پللیللروزی  رعللد،  کهریزک،  خیریه  آسایشگاه 
این  در  شرکت  برای  که  هستند  تیمی   ۱۱ اندیشان، 

مسابقات اعام آمادگی نموده اند.

لژیونرها

از قطر هم پیشنهاد داشتم 

ترکیه  عثمانلی اسپور  بازیکن  صادقیان،  پیام 
شد  مطرح  ترکیه  در  حضورم  بحث  که  زمانی  گفت: 
شرایط  که  کللردم  دریافت  قطر  از  هم  پیشنهادی 
وقتی  حال  هر  به  اما  بود،  ترکیه  از  بهتر  مالی اش 
است  مشخص  می آید  میان  به  ترکیه  سوپرلیگ  نام 
اروپا را فدای پول کند! قطعاً  بازی در  نباید  بازیکن 
تیم  می کند هدفش  انتخاب  را  اروپا  که  بازیکنی  هر 
ناامید  ملی  تیم  در  حضور  برای  هم  من  است.  ملی 
نیستم و تمام تاشم را انجام می دهم تا نظر کی روش 

را جلب کنم. پیام رضایت خود از تیمش ابراز کرد.

انصاری فرد بهترین بازیکن هفته هجدهم 
سوپر لیگ یونان انتخاب شد

فوتبال  تیم  ایرانی  مهاجم  انصاری فرد،  کریم 
لیگ  اخیر سوپر  که در هفته های  یونان  المپیاکوس 
یونان خوش درخشیده و گلزنی کرده در نظر سنجی 
با  یونان  لیگ  سوپر  هجدهم  هفته  بازیکن  بهترین 
کسب ۳۲.۹۶ درصد آرا به عنوان بهترین بازیکن این 
هفته انتخاب شد. انصاری فرد به همراه المپیاکوس 

در هفته اخیر مقابل ژانتی دبل کرده بود.

طارمی آماده جدال پلی آف 
لیگ قهرمانان 

دوران  پایان  در  و  تازگی  به  که  طارمی  مهدی 
جدال  فردا  شده،  ستارگان  لیگ  راهی  محرومیت 
او  تقابل  که  دیداری  دارد.  رو  پیش  را  قطر  السد  با 
جذابیت  می تواند  ژاوی  و  پورعلی گنجی  مرتضی  با 
دوری  حال  این  با  باشد.  داشته  را  خودش  خاص 
لیگ  در  او  حضور  و  رسمی  دیدارهای  از  او  ماهه   4
ستارگان قطر باعث شده تا سرمربی الغرافه به دنبال 
السد  با  جدال  در  او  به  کوتاهی  دقایق  تا  باشد  این 
بازی دهد و او را آماده جدال پلی آف لیگ قهرمانان 

برابر پاختاکور کند.

لاتزیو به دنبال علیرضا جهانبخش!

ایتالیایی  دیگر  ستاره  یک  آزمون،  سردار  از  بعد 
باشگاه لاتزیو در  در لیست لاتزیو قرار گرفته است، 
سراسر  در  استعداد  با  بازیکنان  یافتن  برای  تاش 
اروپاست و مدیر بیانکوچلستی قصد دارد یک ستاره 
کیفیت  با  بازیکنی  کند. جهانبخش  را جذب  ایرانی 
او  جذب  برای  لاتزیو  و  است  فیزیکی  و  فنی  بالای 
از پیش رو  را  باید رقبای زیادی  از ماه ژوئن،  پیش 
بردارد، زیرا ممکن است قیمت جهانبخش در پنجره 

تابستانی بعد از جام جهانی افزایش یابد.

بازیکن سابق استقلال در مالزی 
تیم های  در  بازی  سابقه  که  حاج  محمدی  امین 
و  ماشین سازی  تللهللران،  استقال  تللهللران،  نفت 
گسترش فولاد تبریز را در کارنامه دارد، راهی مالزی 
شد و از این پس در لیگ این کشور فوتبالش را ادامه 
با تیم صباح مالزی قرارداد  می دهد. حاج  محمدی 
امضا کرده و رسما به عضویت این تیم در آمد. تیم 
صباح قهرمان چند دوره لیگ حرفه ای مالزی است 
که نماینده این کشور در Afc کاپ محسوب می شود.

وضعیت نابسامان عابدزاده در ماریتیمو
دروازه بان  عابدزاده  امیر  حضور  بدون  ماریتیمو 
ایران مقابل بلنزس به تساوی بدون گل رضایت داد. 
یک  صعود  موجب  خانگی  مسابقه  این  در  پیروزی 
پرتغال  برتر  لیگ  جدول  در  عابدزاده  یاران  پله ای 
یک  هم  حریفشان  که  حالی  در  آنها  ولی  می شد 
رسیدند  گل  بدون  تساوی  به  داد،  اخراجی  بازیکن 
۲۹ امتیازی شوند و در رده ششم جدول بمانند.  تا 
در  هنوز  حذفی،  جام  مسابقات  برخاف  عابدزاده 
لیگ برتر پرتغال موفق به انجام بازی برای ماریتیمو 

نشده است.

آیا قدوس ماندنی است؟
ترکیب  در  قللدوس  سللامللان  درخللشللش  از  بعد 
مهاجم  بهترین  عنوان  به  انتخاب  و  اوسترشوندس 
خصوص  در  زنی ها  گمانه  سوئد  لیگ  گذشته  فصل 
فروش این بازیکن در زمستان به اوج خود رسید. 
سایت  قدوس  سامان  پیرامون  اخبار  تازه ترین  در 
سرشناس  باشگاه  چند  تحرک  از  سوئد  اسپورتال 
خبر  بازیکن  این  خرید  برای  ایتالیا   A سری  در 
اروپا  لیگ  بعدی  مرحله  در  اوسترشوندس  داد. 
نظر  به  و  میرود  انگلستان  آرسنال  مصاف  به  باید 
پیرامون  شایعه ای  هیچ  اینکه  به  توجه  با  می رسد 
ادامه  برای  بازیکن  این  نمی شود،  شنیده  قدوس 
سوئد  لیگ  در  جام جهانی  پایان  تا  و  ماجراجویی 

ماند. باقی خواهد 

بازیکنپدیدهازحالوروزاینروزهایشمیگوید:

خلعتبری: بدشانسی آوردیم
گذران  برای  که  بازیکنی  خلعتبری  رضا  محمد 
دوران خدمت در ابومسلم مشهد حضور یافت و بعد 
از آن در سال 85 به ذوب آهن اصفهان پیوست. 5 
فصل برای این تیم بازی کرد و پس از آن راهی لیگ 
های حوزه خلیج فارس شد و پس از جابجایی بین 
خلیج  نام  از  استفاده  دلیل  به  نهایت  در  تیم  چند 
تهران  پرسپولیس  به  و  فسخ  را  خود  داد  قرار  عرب 
مثل  هایی  تیم  برای  نیز  پرسپولیس  از  بعد  رفت. 
اکنون  و  کرد  بازی  سایپا  و  فولاد  گسترش  اصفهان، 
کیفیت  با  بازیکنی  زند.  می  توپ  مشهد  پدیده  در 
در  جنجالی.  و  دار  حاشیه  کمی  اما  بالا  نسبتا  فنی 
بازی آخر پدیده مقابل استقلال این بازیکن فرصت 
بسیار خوبی را برای گلزنی از دست داد که حالا باعث 
به  که  او  شده  است.  خلعتبری  افسوس  و  حسرت 
خاطر گل نشدن این موقعیت ناراحت است، درباره 
البته بازی هفته  با استقلال، شرایط تیمش و  بازی 
صحبت های  سایپا  یعنی  سابقش  تیم  مقابل  آینده 

جالبی دارد.
دربازیبااستقلالخیلیخوبکارکردیداما

درنهایتبهیکامتیازرضایتدادید...
بازی خیلی خوبی بود. استقلال در نیمه اول بهتر 
از ما بود، البته این برتری زیاد هم نبود اما در نیمه 
دوم ما خیلی بهتر بودیم و حتی می توانستیم ببریم. 
در  بود.  خوش شانس  خیلی  استقلال  می کنم  فکر 
ما  که  بود  این  خاطر  به  خوش شانسی  این  واق��ع 
موقعیت های زیادی داشتیم اما گل نشد. در مقابل 
هم آنها صاحب یک پنالتی شدند که ما خوش شانس 

بودیم گل نشد.
البتهظاهرااینپنالتیدرستنبود...

به نظرم پنالتی نبود. من حتی به خورشیدی گفتم 
جوری  جایگیری اش  و  شرایط  چون  شده  اشتباه 
باید  و  ببیند  را  به خوبی صحنه  بود که نمی توانست 
هم  کمک داور  به  حتی  من  می پرسید.  کمک داور  از 
گفتم شما مسلط به صحنه بودی و باید می گفتی اما 
ظاهرا به خاطر اینکه خورشیدی تصمیمش را گرفته 

بود، کمک داور دیگر حرفی نزد.

بههرحالسعیدجلالیرادخیلیخوب
کارکردوتوانستپنالتیرابگیرد...

بله، بالاخره پنالتی را گرفت. سعید کلا دروازه بان 
پنالتی گیری است و حتی در بازی با فولاد خوزستان 

هم یک پنالتی گرفت.
شما در بازی با استقلال یک موقعیت خیلی خوب 
داشتی که به راحتی می توانستی گل بزنی اما دروازه 

خالی را گل نکردی...
داشتم  گل  صددرصد  موقعیت  متاسفانه  بله، 
این  روی  من  نشد.  گل  که  بود  رحمتی  شانس  اما 
که  داشتم  نگه  را  پایم  و  ک��ردم  اشتباه  موقعیت 
را  کار  این  اگر  بچرخد.  مچم  شد  باعث  مساله  این 
نمی کردم می توانستم به راحتی گل بزنم. به هر حال 

شانس رحمتی بود.
انگارخیلیدوستداشتیبهرحمتی

گلبزنی؟
بازی  این  اما  کردم  را  کار  این  بار   3  ،2 قبلا  من 
برای ما اهمیت زیادی داشت و واقعا این موقعیت 
می شد.  خوب  خیلی  می کردم  گل  اگر  شد.  حیف 
خوش شانس  رحمتی  می گویم  بابت  این  از  من 

قرار  استقلال  دروازه  درون  مدت ها  از  بعد  که  بود 
باشد.  داشته  خوبی  عملکرد  می خواست  و  گرفت 
قابل  واقعا  شخصیتی  و  فنی  لحاظ  به  رحمتی 
اما  هستیم  دوست  خیلی  هم  با  ما  است،  احترام 

رقیبیم. در زمین 
اینهفتهباسایپابازیدارید.

شما فصل قبل در سایپا بودی اما علی دایی روی 
مهاجمان دیگری نظر داشت و نتوانستی در این تیم 

بمانی. بازی با سایپا را چطور می بینی؟
سایپا در 3 بازی گذشته خود 7 امتیاز گرفت اما ما 
مقابل  حتی  و  آوردیم  بدشانسی  اخیر  بازی های  در 
این  ولی  ببریم  می توانستیم  خوزستان  استقلال 

اتفاق نیفتاد و باختیم. 
در کل ما خیلی خوب بازی می کنیم و موقعیت های 
که  هستیم  بدشانس  اما  می آوریم  دست  به  زیادی 
امیدوارم این بدشانسی در بازی با سایپا تمام شود. 
مخصوصا  و  سایپایی ها  ب��رای  زی��ادی  احترام  من 
آقای  می دیدم  چون  قائلم  باشگاه  این  مدیرعامل 
باشگاه می کشد، علی  برای  زیادی  درویش زحمات 
دایی هم که کارنامه مشخصی دارد و افتخار فوتبال 

کشورمان است. در سایپا هم مهره های خوبی حضور 
 3 و  بگیریم  نتیجه  که  می رویم  ما  حال  هر  به  دارد. 
اما  است  سختی  بازی  بیاوریم.  دست  به  را  امتیاز 

ناامید نیستیم.
انگارانگیزهزیادیمقابلتیمسابقتداری؟

از  اصلا  و  دارم  زیادی  انگیزه  بازی ها  همه  در  من 
حرفه ای  فوتبال  نیستم.  ناراحت  سایپا  از  جدایی 
ایشان  حال  هر  به  نخواست.  را  من  دایی  و  است 
بازیکنان دیگری نظر داشت.  سرمربی است و روی 
و  بودم  دایی  آقای  با  ملی  تیم  و  پرسپولیس  در  من 
الان  اما  است  احترام  قابل  برایم  ایشان  همیشه 
بازیکن پدیده هستم و تلاش می کنم مثمرثمر باشم.

فکر می کنید در این بازی سخت می توانید 3 امتیاز 
را کسب کنید؟

تلاش مان  تمام  داریم،  خوبی  خیلی  بازیکنان  ما 
را می کنیم که برنده شویم. حتی اگر یک بر صفر هم 
شد باید ببریم و 3 امتیاز را بگیریم. ما در بازی های 
استقلال  مثلا  کردیم.  کار  خوب  هم  خانه  از  خارج 
کاری  هیچ  پس  بردیم.  خانه  از   خارج  را  تراکتور  و 
امتیازات  از سایپا هم  غیرممکن نیست و می توانیم 

خوبی بگیریم.
مهاجریسرمربیپدیدههمچنانامیدوارانهاز
کسبسهمیهآسیاصحبتمیکند.فکرمیکنی

بتوانیدبهاینهدفبزرگدستپیداکنید؟
نه اینکه امید نداشته باشم اما کسر 6 امتیاز کار را 
خیلی سخت کرد و تیم به لحاظ روحی دچار مشکل 
به  داش��ت.  منفی  تاثیرات  هم  مساله  همین  شد. 
صورتی که در بازی های نیم فصل دوم مقابل پیکان و 
استقلال خوزستان با بدشانسی امتیازات را از دست 

دادیم. 
ثامن  در  بازی  که  داشتیم  هم  دیگری  مشکل  ما 
است. بازی در چمن این ورزشگاه واقعا سخت است 
باید  حتما  و  بدهیم  پاس  ضرب  یک  نمی توانیم  و 
قبلش کنترل کنیم. به نظرم اگر بازی ها در ورزشگاه 
لحاظ  به  ما  شرایط  می شد  برگزار  )ع(  رضا  ام��ام 

امتیازگیری بهتر بود.

کوراش  و  جوجیتسو  جللودو،  هیئت  رئیس 
برنامه ریزی های  و  تاش ها  از  رضوی  خراسان 
صورت گرفته در جهت برگزاری رقابت های بین 
المللی جام طوس تا قبل از رقابت های آسیایی 

اندونزی خبر داد.
هماهنگی  جلسه  در  محمودی  حسین 
از  یکی  کللرد:  عنوان  هیئت  ایللن  کمیته های 
در  زمان  در  برنامه ریزی  ما،  مهم  اولویت های 
جهت عملیاتی شدن برگزاری و میزبانی سومین 
طوس  جام  جودو  المللی  بین  رقابت های  دوره 

در مشهد است.
وی افزود: رایزنی ها و برنامه ریزی های خوبی 
رقابت ها  این  برگزاری  ستاد  تشکیل  جهت  در 
گرفته  صورت  استانی  ارشد  مسئولان  حضور  با 
در  همگانی  حمایت  و  همکاری  با  امیدواریم  و 
این  میزبانی  مطلوبی  نحو  به  بتوانیم  استان 

رویداد مهم را عملی کنیم.
کوراش  و  جوجیتسو  جودو،  هیئت  رئیس 
خوبی  اقدامات  داد:  ادامه  رضوی  خراسان 
کمیته های   تمامی  تللاش  و  همکاری  بللا 
چللون  مختلفی  زمللیللنلله هللای  در  هللیللئللت 
داوری  آموزشی  دوره هللای  استعدادیابی، 
ارتقا  آزمللون هللای  بللرگللزاری  مربیگری،  و 
رده های  تیم های  اعزام  و  مسابقات  کمربند، 
دو  هر  در  کشوری  رقابت های  به  مختلف 
این  که  گرفته  صورت  آقایان  و  بانوان  بخش 
یک  برنامه ریزی  با  جاری  سال  پایان  تا  روند 
ماه،  بهمن   6 آزمون دان در روز جمعه  دوره 
جللودوکللاران،  اعللزام  و  داخلی  رقابت های 

به  استان  جوجیتسوکاران  و  کاران  کوراش 
تیم  مختلف  اردوهللای  و  کشوری  مسابقات 

می یابد. ادامه  ملی 
برای  هیئت  برنامه ریزی  به  اشللاره  با  وی 
سال  پایان  در   ۹۶ سال  برترین های  از  تجلیل 
بانوان  کاتای  تیم  اعللزام  کرد:  بیان  جللاری، 
حضور  کشور،  قهرمانی  رقابت های  به  استان 
رقابت های  در  استان  نوجوانان  قدرتمند 
کاران  کللوراش  اعللزام  و  اصفهان  المللی  بین 
از  نیز  یزد  در  کللوراش  ملی  تیم  انتخابی  به 
پیش  بهمن ماه  در  کلله  اسللت  برنامه هایی 
توسط  خوبی  نتایج  امیدواریم  و  داریللم  رو 

کسب شود. استان  نمایندگان 
باقی  اقدامات  خال  در  گفت:  محمودی 
هیئت،  کمیته های  امسال،  پایان  تا  مانده 
در  نیز  را  خود   ۹۷ سال  برنامه های  تدوین 
تقویم  اسللاس  بر  باید  که  دارنللد  کللار  دستور 
از عملیاتی  تا  گیرد  فدراسیون صورت  ورزشی 
بهترین عملکرد  برنامه ها  این  از  شدن هر یک 
وکللوراش  جوجیتسو  جللودو،  بللرای  نتایج  و 

استان حاصل شود.

خبر

لیگ  رقابت های   ،2018 سال  سپتامبر  از 
برگزار  یوفا  عضو  تیم   55 بین  اروپللا  ملت های 
بازی ها  این  قهرمان  نهایت  در  و  شد  خواهد 
تیم   4 می شود.  مشخص   2019 سال  ژوئن  در 
نیمه نهایی  مرحله  در  نهایت  در  گروه  هر  برتر 
به مصاف هم رفته و قهرمان مسابقات مشخص 

خواهد شد.
در  رنکنیگ  اساس  بر  یوفا  عضو  ملی  تیم   55
رده بندی اتحادیه فوتبال اروپا در 4 گروه که امروز 
صدرنشین های  و  رفته  هم  مصاف  به  شد  اعام 
این 4 گروه راهی مرحله نیمه نهایی خواهند شد. 
تیم هایی که در گروه خود آخر شوند در دور بعدی 
بالایی  تیم  بین 4  ولی  گرفته،  قرار  آخر  سید  در 
که به نیمه نهایی صعود کرده اند اما نتوانسته اند از 
طریق مرحله مقدماتی جواز صعود به یورو 2020 
را دریافت کنند، مسابقاتی برگزار شده و یک تیم 
می تواند به عنوان پاداش، راهی یورو 2020 شود. 
این بازی ها طی 6 مرحله در بین سپتامبر تا نوامبر 
سال بعد برگزار شده و مرحله نیمه نهایی و فینال 

نیز تابستان سال 2019 به انجام خواهد رسید.
بر اساس قرعه کشی، گروه  بندی لیگ های یک تا 
4 رقابت های لیگ ملت های اروپا به شرح زیر است:

تاریخ برگزاری مراحل رقابت های 
لیگ ملت های اروپا:

هفته اول: )15 تا 18 شهریور 97(
هفته دوم: )18 تا 20 شهریور 97(

هفته سوم: )19 تا 21 مهر 97(
هفته چهارم: )22 تا 24 مهر 97(
هفته پنجم: )24 تا 26 آبان 97(

هفته ششم: )27 تا 29 آبان 97(
مراحل نهایی: )15 تا 19 خرداد 98(

A لیگ
گروه  یک: آلمان ،فرانسه و هلند

گروه دو: بلژیک، سوئیس و ایسلند
گروه سه: پرتغال، ایتالیا و لهستان

گروه چهار: اسپانیا، انگلیس و کرواسی
B لیگ

گروه  یک: اسلواکی، اوکراین و جمهوری چک
گروه دو: روسیه، سوئد و ترکیه

و  هرزگوین  و  بوسنی  اتللریللش،  سلله:  گللروه 
ایرلندشمالی

گروه چهار: ولز، جمهوری ایرلند و دانمارک
c لیگ

اشغالگر  رژیم  و  آلبانی  اسکاتلند،  یک:  گروه  
قدس

گروه دو:مجارستان، یونان، فناندو استونی
گروه سه:اسلوونی، نروژ، بلغارستان و قبرس

و  گروه چهار: رومانی، صربستان، مونته نگرو 
لیتوانی

D لیگ
و  قزاقستان  لتونی،  یک:گرجستان،  گللروه  

آندورا
و  مولداوی  ،لوکزامبورگ،  باروس  دو:  گروه 

سن مارینو
و  مالت  فارو،  ،جزایر  آذربایجان  سه:  گروه 

کوزوو
گللللروه چللهللار: مللقللدونللیلله ،ارمللنللسللتللان، 

لیختن اشتاین و جبل الطارق

خبر

ستارهبرزیلیدرسودایبازگشتبهلالیگا؛

تصمیم عجیب نیمار برای انتقال به رئال مادرید!
نیمار قصد دارد به هر نحوی در پایان فصل به لالیگا بازگردد؛ اما این بار مقصد او رئال مادرید خواهد 

بود.
به گزارش "ورزش سه"، دیروز نشریه اکیپ فرانسه پرده از تمایل نیمار برای بازگشت به لالیگا اما انتقال 
به رئال مادرید برداشت و حالا نشریه آ.اس در گزارشی ادعا کرده که ستاره برزیلی در اقدامی عجیب حتی 
حاضر به کاهش دستمزد و دریافت حقوقی پایین تر از رئال مادرید نسبت به پاری سن ژرمن است تا 

دوباره در لالیگا به میدان برود.
نیمار در حال حاضر مبلغ 38 میلیون یورو دستمزد سالانه از پاری سن ژرمن دریافت می کند و بعد از 
لیونل مسی با حقوقی 50 میلیون یورویی در سال، بالاترین دستمزد را در دنیای فوتبال می گیرد و بعد از 
آنها رونالدو با فاصله ای زیاد، 21 میلیون یورو دستمزد دریافت می کند؛ اما نیمار حاضر است با دریافت 
دستمزدی پایین تر راهی مادرید شود. اما از آن سو اگرچه ناصر الخلیفی، مالک متمول باشگاه فرانسوی 
بارها اعام کرده انتقال نیمار به رئال مادرید غیرممکن است؛ اما فاکتوری که می تواند تصمیم ناصر 
در  که  است  ژرمن  سن  پاری  هواداران  بین  در  نیمار  محبوبیت  عدم  دهد،  تغییر  را  الخلیفی 

جریان حمایت آنها از کاوانی به دلیل ندادن پنالتی توسط نیمار به او دیگر علنی شد.
در این میان 2 راه پیش روی مدیریت رئال مادرید وجود دارد؛ با توجه به فروش ستارگانی 
چون دانیلو، موراتا و خامس در تابستان، بودجه ای 130 میلیون یورویی در اختیار 
این تیم است و پرز می داند که با کمتر از 250 میلیون یورو نمی توان نیمار را به 

خدمت گرفت.
که  ای  است؛ ستاره  انتقال  این  در  رونالدو  کریستیانو  از  استفاده  دوم،  راه  اما 
مالک Psg به شدت به او عاقه دارد و می تواند گره گشای انتقال نیمار به برنابئو 
لقب گیرد. رونالدو در حال حاضر بالاترین دستمزد را در رختکن کهکشانی ها 
دریافت می کند و با جدایی او، بخش قابل توجهی از هزینه انتقال نیمار تامین 

خواهد شد.
به هر حال بر کسی پوشیده نیست که فلورنتینو پرز به شدت به سبک بازی و 
رفتار نیمار عاقه دارد و پیش از انتقال به بارسا، تمام تاش خود را برای حضور 
نیمار در برنابئو انجام داد؛ اما حالا ممکن است بعد از 5 سال و در تابستان سال 
2018، رئال مادرید یک خرید بزرگ دیگر انجام داده و پرز نیز بالاخره به بازیکن مورد 

عاقه خود برسد.

لزوم همکاری همگانی در استان برای برگزاری مطلوب مسابقات 
لیگ ملت های اروپا قرعه کشی شدجودو بین المللی جام طوس

اطلاعیه سازمان لیگ در مورد نحوه ثبت قرارداد 
طارمی  با پرسپولیس

بازیکن  طارمی  مهدی  مورد  در  شده  مطرح  مسائل  با  رابطه  در  ایللران  فوتبال  لیگ  سازمان 
پرسپولیس اطاعیه ای صادر کرد. 

توجه  با  ایران،  فوتبال  لیگ  سازمان  عمومی  روابط  از  نقل  به  و  نود  سایت  وب  گزارش  به 
باشگاه  در   ۹۵-۹۶ فصل  در  طارمی  مهدی  فعالیت  با  رابطه  در  آمده  وجود  به  حواشی  به 
ارائه  فوتبال  اهالی  و  عمومی  افکار  تنویر  و  شفاف سازی  جهت  ذیل  مراتب  پرسپولیس، 

می شود:
باشگاه  با  قللرارداد  ثبت  و  عقد  به  اقدام   ۹۴-۹۵ و   ۹۳-۹۴ مسابقاتی  فصل  در  طارمی  مهدی   -1

پرسپولیس کرده است. 
در  مجدداً  بازیکن  این  پرسپولیس،  باشگاه  توسط  شده  ارائه  قرارداد  و  مدارک  به  توجه  با   -2
ورزشی  فصل  دو  مدت  به  پرسپولیس  باشگاه  با  قرارداد  به  عقد  اقدام   ۱۳۹۵ خرداد   ۳۱ تاریخ 
آیین نامه  در  مندرج  قانونی  مهلت  مقرر  در  قرارداد  این  که  می کند  ۵۹۱/ب/۹۵  شماره  به 
می شود.  ارسال  لیگ  سازمان  به  متعاقباً  و  ثبت  تهران  استان  فوتبال  هیئت  در   ۹۵-۹۶ فصل 

رابطه  در  مکاتبه ای  هیچ گونه  اینکه  به  توجه  با  و  مدارک  ارائه  از  پس 
طرفیت  به  ترکیه  فدراسیون  فوتبال  از  بازیکن  برای    itc  درخواست با 
نشده  ارسال  کشورمان  فوتبال  فدراسیون  به  ترکیه  اسپور  ریزه  باشگاه 
این  برای  هم  کشورمان  فوتبال  سوی  فدراسیون  از  همچنین  و  بود 

تحت  همچنان  بازیکن  این  بنابراین  است،  نشده  صادر    itc  بازیکن
وفق  و  بوده  پرسپولیس  باشگاه  قرارداد  تحت  و  فوتبال  نظر  فدراسیون 

است.  شده  رفتار  آیین نامه  مقررات 
باشگاه  توسط  شده  ارائه  مدارک  و  مراتب  این  به  عنایت  با  فلذا 

دریافت  به  موظف  کشور،  فوتبال  لیگ  سازمان  به  پرسپولیس 
بازی  کللارت  صللدور  جهت  به  بازیکن  قللرارداد  ثبت  مللدارک  و 

مطابق  و  بوده  پرسپولیس  باشگاه  برای 
انجام  شده  آیین نامه  و مقررات  قوانین 
قللرارداد  سامت  مسئولیت  و  اسللت 

و  )بازیکن  قللرارداد  طرفین  عهده  به 
باشگاه( و تبعات آن نیز به عهده آنان است.
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Lesson from Imamدرسی از  امام اسرا
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Poetry Dayشعر روز

  محمد هاش�می: مصاحبه نبود، صحنه آرایی 
صدا و س�یما بود

محمللد هاشللمی در پاسللخ به این سللؤال که آیللا رییس 
جمهور نمی توانسللت در لابای سللؤالات مطرح شده، 
حرف های اساسللی را که خللود لازم می بیند مطرح کند 
گفت: در هر صورت وقتی سوالی مطرح می شود، پاسخ 
نیللز باید در چارچللوب همان موضوع باشللد و نمی توان 
انتظار داشللت مصاحبه شللونده پاسللخ دیگللری بدهد. 
او اداملله داد: طراحان سللؤال های گفللت و گوی رییس 
جمهور بسللیار ناشیانه عمل کردند و با این کار خود هم 
وقت ملت را گرفتند هم وقت رییس جمهور را. البته در 
نهایت این موضوع به ضرر خود جریانی است که صحنه 
را این گونه صحنه آرایی و اجرا کرد. هاشللمی در پایان 
تاکید کرد: پرسش هایی که طرح شده بود مسائل مورد 
نظر مردم هم نبود. در واقع آن ها به نام ملت، سللؤالات 
خللود را مطرح می کردند. مردم سللؤالات جدی تری از 

موضوعات مهم تر دارند./انتخاب
  مصاحبه اخیر رئیس جمهور بیش�تر از همیش�ه 

»دیده« ش�د
معاون اطاع رسللانی و ارتباطات دفتر رییس جمهور، 
به اظهارنظرها نسللبت به گفت وگللوی تلوزیونی رییس 
جمهللور بللا مللردم واکنللش نشللان داد. در یادداشللت 
مللوج  اسللت:  آمللده  اسللماعیلی  پرویللز  توئیتللری 
بی سللابقه اظهارنظرهللای مخالللف و موافق، سیاسللی 
و یا کارشناسللی؛ یعنللی مصاحبه اخیللر رئیس جمهور 
بیشللتر از همیشه “دیده” شد. این از مهم ترین اهداف 
طراحللی یک مصاحبه اسللت. واکنش ها، نیمهٔ دوم هر 
فراینللد ارتباطللی اسللت که اگر درسللت “دیده” شللود، 

زمینه ساز رفع مشللکات و اقناع افکارعمومی اسللت.
  وزارت کش�ور با درخواس�ت تجمع 

احمدی نژادی ه�ا موافق�ت کن�د
یللک نماینده مجلس ششللم تاکید کرد: بهتر اسللت با 
درخواسللت تجمع اعتراض آمیز حامیان احمدی نژاد 
موافقللت شللود تللا ظرفیللت ایللن جریللان سیاسللی به 
درسللتی شللناخته شللود. علللی تاجرنیللا بللا اشللاره به 
برگللزاری  بللرای  احمدی نللژاد  حامیللان  درخواسللت 
تجمع گفت: معتقد هسللتم درخصوص نحوه رسللیدن 
بلله قدرت، باقی ماندن در قللدرت و در نحوه مدیریت 
آقللای احمدی نللژاد و نیروهللای نزدیللک بلله ایشللان، 
خطاهللای بسللیاری وجللود دارد و آینللدگان مقطعللی 
کلله وی زمام امور را برعهده داشللت، بلله دلیل انهدام 
سللرمایه های انسللانی، اجتماعللی و اقتصللادی از یاد 
نمی برنللد. وی بللا بیان اینکلله احمدی نللژاد و جریان 
حامللی او ماننللد هر شللخص، جریان و گللروه دیگری 
درخواسللت  اساسللی  قانللون  براسللاس  می تواننللد 
برگللزاری تجمللع را بدهنللد، اظهار داشللت: مللن فکر 
می کنم بهتر اسللت با این درخواست تجمع اعتراضی 
موافقللت شللود تللا هللم ظرفیت ایللن جریان سیاسللی 
به درسللتی شللناخته شللود و هم اگللر مللا می خواهیم 
آزادی های سیاسللی در جامعه محترم شللمرده شود، 
بایللد به این افراد – حتی با وجود آنکه می دانیم رفتار 
سیاسللی اخاقی هم ندارند – مجوز داد و حقشللان را 

به رسللمیت شللناخت./ایلنا
  کنای�ه تُن�د کدخدای�ی ب�ه ی�ک روزنام�ه

سخنگوی شللورای نگهبان طی یک متن انتقادی، در 
کانال تلگرامی خود نوشللت: آیا می توان انتظار داشت 
مثل اون قدیما هرجا سللخن از انقاب و اسام هست، 
روزنامه جمهوری اسللامی حجت باشللد؟ متن نوشتهٔ 

عباسللعلی کدخدایی به شللرح زیر اسللت:
باسللمه تعالی

آیللا می تللوان انتظللار داشللت مثللل اون قدیمللا هر جا 
سللخن از انقاب و اسللام هسللت، روزناملله جمهوری 
اسللامی حجللت باشللد؟ آیا جهللت اطللاع آن، جهت 
انقاب را اشللتباهی نگرفته اسللت؟ مللن چرتکه ندارم 
امللا آن ها که اهل چرتکه اندازی هسللتند و ایضاً دارای 
سللوابقی، محاسللبه کنند آیا مطالللب آن جهت اطاع 
اسللت و در جهللت انقللاب و یللا در جهللت؟... هر چه 
باشللد فکر نمی کنم این گونه تشللویش اذهللان عمومی 
ارزشی داشته باشللد، حتی برای آن هایی که تومان ها 
و صاحبانللش را رهللا کرده انللد و بلله ریال هللا متشللبث 

شللده اند، شللاید سللبویی بشللکند و... .
  ماجرای پیام های درِگوش�ی در مجلس

در  مجلللس  در  تهللران  مللردم  اصاح طلللب  نماینللده 
تذکری گفت: اینکه از رهبری مایه گذاشللته و بگویند 
نظللر رهبری این اسللت و آن اسللت، سوءاسللتفاده از 
اعتقاد نمایندگان اسللت. علیرضللا رحیمی در جریان 
نشسللت علنللی دیروز مجلس شللورای اسللامی که به 
بررسللی لایحلله الحاق ایران به کنوانسللیون سللازمان 
ملللل بللرای مبللارزه بللا جرائللم سللازمان یافته فراملی 
آقللای  کللرد:  اعللام  تذکللری  اختصللاص داشللت، در 
لاریجانللی چنللد لایحه از قبیللل پالرمو و کنوانسللیون 
مبارزه با تأمین مالی تروریسللم در کمیسللیون امنیت 
مطرح اسللت امللا بدعتی کلله در مجالس قبلللی بوده، 
ایللن اسللت کلله از رهبللری بللرای بررسللی لوایللح مایه 
می گذارنللد. وی تاکیللد کللرد: اگر در مجالس گذشللته 

بدعتللی بللوده، آقللای لاریجانللی شللما اجللازه ندهید 
ایللن بدعللت در مجلللس دهللم ایجللاد و تکللرار شللود. 
عضو هیات رییسلله فراکسللیون امید مجلس شللورای 
اسللامی تاکید کللرد: اینکلله از رهبری مایه گذاشللته 
و بلله صللورت نجوایی و در گوشللی پیللام جابه جا کنند 
که فضای کمیسللیون ها را درباره بررسی لوایح و رأی 
به آن ها تحت الشللعاع قرار دهند کلله نظر رهبری این 
اسللت و آن اسللت، سوءاسللتفاده از احتللرام و اعتقاد 

نمایندگان اسللت./ایلنا
   نظر عارف در مورد انتش�ار فیلم جلس�ه 

انتخ�اب رهب�ری
محمدرضللا عارف رییس فراکسللیون امید با اشللاره به 
انتشللار ویدئویی از مجلللس خبرگان سللال 68 مربوط 
بلله انتخللاب رهبری، گفللت: مللا اطاعللات را از مردم 
خودمللان مخفی نمی کنیللم و محرم ترین گروه ها مردم 
عزیزی هسللتند که صاحللب انقاب انللد و چیزی برای 
کتمللان نداریللم و طبیعتللاً مللردم باید در جریللان همه 
بحث هللا و برنامه ها و نظرات باشللند. وی تصریح کرد: 
امللا گزینشللی انتخاب کللردن یللک فیلم یا یللک برنامه 
می تواند باعث سللوء استفاده شللود. این مشکلی است 
کلله با رسللانه ملی مان هللم داریم و به آن هللا می گوییم 
کلله گزینشللی عمللل نکنیللد. طبیعتللاً از یک جلسلله 4 
سللاعته و طولانی هم انتخاب گزینشللی بخش هایی از 
آن ممکن اسللت که حرف و حدیث هایی را در برداشته 
باشللد. رییس فراکسللیون امید در خصوص پیامدهای 
انتشللار این فیلللم، تاکید کللرد: این فیلللم چیز خاصی 
نبود و در شللرایط بود که یک اجماعی هم در خصوص 
رهبری شللده بود. اینکه موکول می کنند به رفراندوم، 
طبیعی اسللت چللون قانون اساسللی در آسللتانه نهایی 
شللدن و بازنگری بود که طبیعتاً باید به اسللتناد قانون 
بازنگری شللده تصمیم گیری شللود که رییس جلسه هم 

اشللاره ای به این مطلب می کند./اعتماد
   حرکت غیرانتخابات�ی جمن�ا کلی�د خ�ورد

مردمللی  جبهلله  مرکللزی  شللورای  اعضللای  از  نفللر   7
نیروهللای انقللاب هفتلله آینده بلله کرمانشللاه می روند 
را  و آن  تهیلله  زلزللله زدگان  از وضعیللت  گزارشللی  تللا 
برای مسللئولان ارسللال کنند. سللیدمحمد حسللینی، 
عضو شللورای مرکللزی جبهه مردمللی نیروهای انقاب 
)جمنللا( گفللت: »در آخریللن جلسلله شللورای مرکللزی 
تصمیللم گرفته شللد هفته آینللده هیاتی عللازم مناطق 
زلزله زده کرمانشللاه شللوند تا گزارشللی جامللع و کامل 
از آخریللن وضعیت مللردم این مناطق تهیلله کنند.« او 
بللا بیللان اینکه »در چنیللن حوادثی اوایل هملله به این 
مناطق می روند و حضللور جدی دارند اما بعد از مدتی 
فرامللوش و حضورها کم رنگ می شللود« گفت: »اکنون 
نیز زمستان و و هوا سرد است؛ بنابراین نیاز است این 
کمبودهللا به صورت جدی بررسللی شللود و از نهادها و 
دسللتگاه ها خواسللته شللود کلله ایللن مشللکات را حل 
کنند. مللا گزارش های جسللته و گریختلله ای داریم که 
شللرایط مردم در برخی مناطق مشکات زیادی دارند 
از ایللن رو هفته آینللده هیاتی از جمنا عازم کرمانشللاه 
می شللود تا گزارش اساسللی را تهیه کنللد. این گزارش 
به مراجع مختلف و افراد مسللئول ارسللال می شود.«/

خبرآنایللن
  مدرک ۲ هزار نیروی ناگهانی اس�تخدام 

ش�ده در ش�هرداری”دیپلم” اس�ت
شللهرداری  حراسللت  )رییللس  قالیبللاف  حمیدرضللا 
تهران(، در رابطه با معرفی متخلفان مدیریت شللهری 
گذشللته به حراست بیان داشت: 5 پرونده به ما ارجاع 
شللده اسللت و در نوبللت رسللیدگی قللرار دارد. رییللس 
حراسللت شللهرداری تهللران بللا بیللان اینکه حراسللت 
بصللورت ظاهری به ایللن پرونده ها رسللیدگی می کند، 
گفللت: جمللع آوری اطاعللات توسللط حراسللت انجام 
ایللن  بایللد در  اداری  و دادگاه تخلفللات  خواهللد شللد 
رابطلله تصمیم گیللری کنللد. قالیبللاف گفت: رسللیدگی 
حقوقللی ایللن مسللاله بللا دادگاه اسللت؛ چراکلله دادگاه 
بایللد تشللخیص دهللد، اتهللام وارد اسللت یا خیللر، در 
ایللن شللرایط متهللم می توانللد از خللودش دفللاع کند؛ 
بایللد تصمیم گیللری  اداری  بنابرایللن دادگاه تخلفللات 
بلله اسللتخدام ناگهانللی دو  بللا اشللاره  کنللد. قالیبللاف 
هزار نفر در زمان مدیریت شللهردار سللابق در آسللتانه 
انتخابللات بیللان داشلللت: ایللن دو هللزار نفر بللا مدرک 
دیپلللم اسللتخدام شللده اند؛ در حالللی کلله افللرادی در 
شللهرداری بعللد از گذشللت 4 سللال صللورت وضعیللت 
نشللده اند، اما آن ها یکدفعه تبدیل وضعیت می شوند، 
این هم تخلف اسللت، تخلف فقط مالی نیست. رییس 
حراسللت شللهرداری تهللران در رابطه با شللکایت ناجا 
از شللهرداری تهران بیان داشللت: شللهردار، پلیس را 
متهم نکرده اسللت. همه دانشللجویان دانشکده پلیس 
کارمند نیروی انتظامی و ناجا نیسللتند، ممکن است؛ 
کارمنللد اداری باشللند. مخاطب شللهردار، ناجا نبود و 
خللود ایشللان هم تکذیللب کردند. در مجموع شللکایت 
حق هر کسللی اسللت و شللهرداری هللم در ایللن زمینه 

پاسللخ خود را خواهد داد./ایلنا
  عرب س�رخی: اصلاح طلبان با نقد دولت 

مش�کلی ندارند
فیللض ا... عللرب سللرخی به ایلنللا گفت: طبیعتللاً قرار 
نیسللت مللا در مقابللل رفتارهللای خطللا، اشللتباه و یللا 
خللارج از برناملله آقای روحانی موضع سللکوت داشللته 
باشللیم، امللا توجلله کنید در حللال حاضر دولللت آقای 
روحانی تقریباً چند ماه اسللت که مسللتقر شللده است. 
ایللن مطالبه گللری و ایللن هملله حمللات و همجه های 
گسللترده علیه دولت بی سللابقه اسللت. آقللای روحانی 
کلله ممکللن اسللت در  ارائلله داده اسللت  را  برناملله ای 
مللواردی عیوبی داشللته باشللد، روحانی ممکن اسللت 
وعده هایی را داده باشللد کلله بالاتر از جایگاه ریاسللت 
جمهوری و قانون کشللور باشد ما باید این گونه رفتارها 
را نقد کنیم. اصاح طلبان با نقد دولت مشکلی ندارند 
اما نقد غیر از تخریب اسللت. مللا می خواهیم به دولت 
بگوییللم کلله چرا برخللی از کارها را انجام نداده اسللت. 
مثاً چرا مشکات اقتصادی وجود دارد؟ مگر می شود 
در چنللد ماه مشللکات اقتصادی حل شللود؟ مگر قرار 
بللود در چنللد مللاه مسللئله بیللکاری مرتفع شللود؟ مگر 
اساسللاً می شود دریک دوره چهارسللاله همه مشکات 
اقتصللادی ریشلله ای کشللور برطللرف شللود؟ بنابرایللن 
نقللد اصولی دارد، وقتللی نقد با موازین صللورت بگیرد 
هملله موافللق آن خواهند بللود. اصاح طلبللان بیش از 
آنکه از شللخص آقللای روحانی حمایت کرده باشللند از 
برنامه هللای وی حمایللت کرده اند پللس در حال حاضر 
بر مبنللای برنامه اش در زمان های متناسللب با در نظر 
گرفتللن تللوان اجرایللی بایللد او را نقد کنیللم. نقدی که 
امللروزه صللورت می گیللرد در واقع یک طراحی پشللت 
پللرده از سللوی کسللانی اسللت کلله بللا روحانللی مخالف 
هسللتند. در حال حاضللر تندترین نقدهللا را در فضای 
مجللازی علیه روحانللی انجام می دهند کلله ابعاد آن به 

گروه های اصاح طلب هم کشللیده می شللود.
  دی�دار اصلاح طلبان با ناطق نوری برای ب�از 

ک�ردن ب�اب گفت وگ�وی مل�ی
عبدالرضللا هاشللم زایللی، عضللو فراکسللیون امیللد در 
مجلس شللورای اسللامی در رابطه با ماقللات گروهی 
از نماینللدگان اصاح طلللب مجلللس بللا علی اکبر ناطق 
نوری گفت: از نسللل اول انقاب در سللطح آقای ناطق 
نللوری کسللی باقللی نمانللده و پیللش از آقللای روحانی 
نیللز گزینلله اول اصاح طلبللان برای انتخابات ریاسللت 
جمهوری سللال 92 ناطق نوری بود کلله نپذیرفت. وی 
در ایللن رابطه که در دیدار اخیللر اصاح طلبان مجلس 
بللا ناطق نوری مجدد پیشللنهاد کاندیداتوری ریاسللت 
جمهللوری مطرح شللد، اضافلله کرد: خیللر، طرح بحث 
ریاسللت جمهوری زود اسللت و مسللائل کلی کشللور در 
اولویللت قللرار دارد. گروهللی در مجلللس دغدغه دارند 
که مسللائل کشللور با تفاهللم ملی بیللن جناح ها برطرف 
شللود و بر همین اسللاس ماقات هایی با سران سه قوه 
و شللخصیت های بیرونللی صللورت خواهللد گرفت. این 
عضو فراکسللیون امید در مجلس شللورای اسللامی در 
ادامه اظهار داشللت: ماقاتی که با آقای ناطق صورت 
گرفت در راسللتای بللاز کردن باب گفت وگللوی ملی بود 
زیللرا در ابعاد مختلف اقتصاد، فرهنگ و دیگر مسللائل 
چالش هایی وجود دارد که به واسللطه بزرگان قابل حل 
اسللت. تمام دلسللوزان نظام معتقد هسللتند که اتحاد 
بیللن جناح های داخلی باید بیش از این تقویت شللود. 
وی در رابطلله بللا تعییللن شللرط از سللوی اصولگرایان 
بللرای گفت وگوی ملللی و تاکید بر آنچلله توبه و پذیرش 
اشللتباه در سللال 88 خوانده شللده اسللت یادآور شللد: 
اصاح طلبللان خافللی مرتکب نشللده اند کلله بابت آن 
توبه کنند، کسللانی باید دسللت به توبلله زنند که دارای 
پرونده هللای انحرافی هسللتند و به سللادگی در خیابان 

راه می روند./رویللداد 24
   واکن�ش معاون دولت اصلاحات به گزارش 

بی بی س�ی
محمللد علی ابطحی در یادداشللت خود نوشللت: هنوز 
وی پیللان را پاک نکللردم. رفتم صفحه بی بی سللی.از 
هشللتگِ “ من برانللدازم” در اعتراض به سللخنان آقای 
خاتمی گزارشللی نوشته بودند. خوب چرا؟ مگر تعارف 
داریللم. خاتمی هیچوقللت برانداز نبللوده و این ادعا را 
نداشللته اسللت. آن هایی که برانداز هستند، لازم نبود 
هشللتگ علیه سللخنان خاتمللی راه بیندازنللد. من بی 
تعللارف تر و واقع بینانه تر بگویم. کسللانی بپسللندند یا 
نپسللندند، باید زودتر می دانسللتند که اصللاح طلبان 
بللا بیشللترین هزینه هللای زنللدان و حصللر و بایکللوت و 
پرونده سللازی کلله در داخل کشللور متحمل شللده اند، 
قصللد برانللدازی نظام جمهوری اسللامی را نداشللته و 
ندارند. به جای دعوا، بفهمیم که اگر کسللانی به انتظار 
خاتمللی بللرای برانللدازی نشسللته بودنللد، اشللتباهی 
منتظللر بوده انللد. کامللاً حق بلله جانب آن ها اسللت که 
از اصللاح طلب ها گذر کنند ومسیرشللان را جدا کنند. 
همچنللان که باز هللم هزینه حصر وزنللدان وممنوعیت 
تصویللر و فحاشللی ها را در داخل کشللور خواهند داد و 
دسللت از نقد و راهنمایی و تاش بللرای احقاق حقوق 
مللردم بللر نمی دارند. این البتلله به معنللای تأیید نظام 
نیسللت. کسللان زیللادی هم هسللتند که حتی بللا کلیت 

نظام وانقاب موافق نیسللتند، اما مشللکات براندازی 
وپللس از آن را می داننللد.

  مولوی عبدالحمید: جامعه اهل س�نت دنبال 
براندازی نیس�ت

امام جمعلله اهل سللنت زاهدان گفت: ایللن اطمینان را 
بلله مسللئولان می دهم که اهل سللنت ایران کلله خود را 
جزئللی از پیکللرهٔ جامعلله ایللران می دانند هرگللز دنبال 
برانللدازی و تنللش و خشللونت نیسللت. خوشللبختانه 
خشونت گرانی که می خواستند از مرزهای کشور رخنه 
کنند و همچنین کشللورهایی کلله در پی ناامنی مناطق 
سنی نشللین بودند نتوانسللتند به اهداف خود برسند و 
این نشللان می دهد که اهل سللنت با خشللونت میانه ای 
نداشته و صرفاً خواهان عدالت و مساوات بین مذاهب 

و اقوام ایرانی هسللتند./انصاف نیوز
  تهمت بزرگی به زندان ها زده ش�د

رییللس سللازمان زندان هللا اظهار کللرد: اخیللراً تهمت 
بزرگی به زندان ها زده شللده اسللت، دشللمنان داخلی 
و خارجی تاش می کننللد ارزش های نظام را از طریق 
شایعه سازی زیر سللؤال ببرند، اخیراً طی تهمتی ادعا 
کردنللد به اجبللار بلله زندانیان دارو داده شللده اسللت، 
روابللط عمومی هللا بایللد بللا پللر کللردن خلأهللا و اطاع 
رسللانی دقیق و بلله موقع باب شایعه سللازی را ببندند. 
سللالیانه صدها بازدید از زندان ها صورت می گیرد، در 
بسللیاری از بازدیدهللا و در صحبت هایی که با زندانیان 
مطللرح می شللود آن ها سپاسللگذار نظللام زندانبانی در 

زمینه بهداشللت، درمان و آموزش بوده اند./ فارس
  رابعه اس�کویی به ایران بازگش�ت

رابعه اسللکویی بازیگللر تلوزیون و سللینمای ایرانی که 
مدتی جهت بازی در سللریال های شللبکه جم به ترکیه 
رفتلله بللود دیروز با انتشللار تصویللرش در حرم حضرت 
معصومه در شللبکه اجتماعی اینسللتاگرام نوشت: من 
بللر گشللتم... ایرانم...اومدم... اینجللام، همینجا... 
یلله وقتایللی یه چیزایی هسللت کلله گفتنللش محاله، نه 
که نخللوای بگی، نه..... می خللوای... حتی واژه هم 
بللراش داری...ولی نمی شلله، بلله زبون میللاد ولی به 
گللوش هیچ کللس نمیللاد... دلتنگی، خونه، دوسللت، 
فامیل، رفیق، صدا، هللوا، خاک... خاک... خاک... 
وطن...! من اینجام، تهرانم... برگشللتم به عشق این 
خاک، بلله عشللق مردم...رفتم به خیال هللوای تازه و 
روزای بهتر، رفتم که نباشم... که زندگی کنم...دیدم 
اما نمی شلله... هرجا میللرم باز اینجللام، دلم، جونم، 
نفس.. نفس... نفسم اینجا بود... بی تاب بر گشتن، 
بللی قراره بللودن.... بللودن بللا مردمم... دلللم زیارت 
خواسللت، چشمی سللبک کنم به چار قطره اشک پای 
ضریللح، عطر گاب، وقت اذان، حضرت عشللق... من 
اینجام... برگشللتم... ایرانللم... همینجا.. تهران...

هوامللو دارن، پام رو زمینه، دوسللتم دارن این مردمی 
که عشق و روح و نفس و دلیل برگشتنم به خونه ن ... 
یقین کردم و برگشتم...اینجام...پام رو زمینه، خونه 
م همینجاسللت، هوامو دارن...خدایللا به خاطر راهی 
که پیش پام گذاشللتی تا برگللردم، آدمایی که منو درک 
کنن، کمک کنن اینجا باشللم ازت سپاسگزارم...الهی 
قربونللت بللرم... خداوند بخشللندهٔ مهربان... شیشلله 
را در بغل سللنگ سللپردم بلله خودت... دسللتم به دعا 
و چشللمم پره اشللک... خدایا دوسللتت دارم...سام 
ایللران مللن.... سللام مللردم من...سللام زندگی...

سللام.... سام...سللام...”
  مجلس برای کمک به کولبران دس�ت 

به کار ش�د
نمایندگان در جلسلله دیروز به دو فوریت طرحی برای 
سللاماندهی کولبرهللا رأی ندادنللد و از سللوی دیگللر با 
تصویب گللزارش در مللورد نحوه اجرای سیاسللت های 
رأی  سللازی-  -خصوصللی  اساسللی  قانللون   44 اصللل 
دادنللد و گزارش را راهی قوه قضائیه کردند. در جلسلله 
علنللی مجلللس، از ۱۹۸ نماینده حاضر در جلسلله، ۷۸ 
رأی موافللق، ۸۰ رأی مخالللف و 8 رأی ممتنللع به یک 
فوریت طرحی رأی داده شللد که اگر به تصویب مجلس 
می رسللید بلله صللورت فوریتی به مسللائل و مشللکات 
کول_بران و ته لنجی بران رسللیدگی می شد. سرانجام 
نماینللدگان با بررسللی طللرح سللاماندهی معابر مرزی 
کشللور )معابللر کوله بللری و ته لنجللی( بلله صللورت یک 
فوریت مخالفت کردند و بررسی این طرح را به صورت 

عادی به تصویب رسللاندند./ خبرآناین
  احضار دوب�اره طارم�ی ب�ه کمیت�ه اخ�لاق

کمیتلله اخللاق فدراسللیون فوتبال برای ارائلله پاره ای 
باشللگاه  مدیللران  و  طارمللی  مهللدی  توضیحللات  از 
پرسللپولیس را احضار کرد. تورک رئیس کمیته اخاق 
فدراسللیون فوتبللال درباره ورود ایللن کمیته به پرونده 
مهللدی طارمللی، گفت: مللا از اول هللم به ایللن پرونده 
ورود کردیللم و پرونللده از قبللل مفتوح و مطرح اسللت. 
مهللدی طارمی دو جلسلله هللم به کمیته اخللاق آمد و 
توضیحاتللی ارائه داد. با توجه به مطرح شللدن دوباره 
پرونللده و بللاز شللدن زوایللای جدیللد، مدیران سللابق 
باشللگاه و مهللدی طارمی را بلله کمیته اخللاق احضار 
کردیللم تللا در این مللورد توضیحاتللی را ارائلله بدهند. 

پللس از شللنیدن صحبت هللای مدیران سللابق باشللگاه 
پرسللپولیس و شللخص مهللدی طارمی، حتمللاً در این 

مورد رأی خود را صادر می کنیم./تسللنیم
  اس�تعفا در ذات کارگزاران نیس�ت

محسللن کوهکن گفت: در ذات کارگللزاران موضوعاتی 
چللون اسللتعفا نمی گنجد، ایللن گروه در هللر جایگاهی 
تنها مسللیر خود را دنبال می کنند. بنابراین مشللی نخ 
نما شللده ای مطرح شده اسللت. این نماینده مردم در 
مجلس دهم، یادآور شد: طرح مباحث دیگر پیرامون 
انتخابات دوره بعد ریاسللت جمهوری نیز نباید مطرح 
شللود زیرا دلیللل قانع کننللده ای در شللرایط کنونی که 
دولللت به تازگی کار خود را آغاز کرده اسللت، نیسللت. 
کوهکللن بللا تاکید بللر اینکلله در فضای رسللانه ای نباید 
به چنین موضوعاتی دامن زده شللود، گفت: دوسللتان 
اصاح طلللب نیز اگر مشللورت هایی از این باب دریافت 
می کننللد، باید بدانند با اسللتعفای آقای جهانگیری به 
تنهایی مسللیر اصاحللات از دولت فعلی جللدا نخواهد 
شللد. البتلله در مجمللوع بلله نظللر می رسللد کلله آقللای 
جهانگیللری و دوسللتان اصاح طلب با دولللت فعالیت 

سیاسللی خود را ادامه خواهند داد./خانه ملت
  حق�وق کارکنان مطابق ب�ا افزای�ش قیم�ت 

ارز رش�د کند!
حمیدرضللا حاجللی بابایللی گفللت: می تللوان مطابق با 
افزایش قیمت ارز، مولفه های دیگر اقتصادی را تغییر 
داد بطللور مثللال حقوق کارکنللان و یارانه های نقدی را 
افزایللش داد حاجللی بابایی تصریح کرد: بلله هر میزان 
کلله قیمت ارز بالا رود، قیمت پول ملی کاهش می یابد 
بلله طور طبیعی کاهش ارزش پول ملی باعث می شللود 
که قدرت خریللد خانوارها ضعیف شللود بنابراین نباید 
هزینلله افزایللش قیمللت ارز، از جیللب مللردم پرداخت 
شللود. وی افزود: در سللال 95 مجلس موضوع تسعیر 
ارز را در بانللک مرکزی را مصوب کرد، 90 هزار میلیارد 
تومللان بلله دریللای نقدینگی کشللور اضافه شللد و مقرر 
شده براسللاس تصمیم کمیسللیون تلفیق برنامه ششم 
نیز 105 هللزار میلیارد تومان دیگر به دریای نقدینگی 

مذکور، منابع اضافه شللود./خانه ملت
  احمدی نژادی ها ب�ه دنب�ال مج�وز تجم�ع

هفللت نفللر از اطرافیان رئیللس دولت های نهللم و دهم 
روز سللوم بهمن ماه با ارسللال نامه ای خطللاب به وزیر 
کشللور خواستار صدور مجوز تجمع مردمی برای اعام 
اعتللراض به برخللی روندهای جاری در کشللور و انتقاد 
از شللرایط بد اقتصادی شللدند. در بخشللی از این نامه 
کلله بلله امضللا اسللفندیار رحیللم مشللایی، سیدحسللن 
موسللوی، عبدالرضا شللیخ الاسللامی، حمیللد بقایی، 
علللی ذبیحللی، مرتضللی تمللدن و علللی اکبللر جوانفکر 
رسللیده می خوانیم: آزادی تشکیل اجتماعات و نقد و 
اعتراض به سیاسللت ها و عملکردها و بیان مطالبات به 
حق و قانونی، از حقوق مصرح در قانون اساسی است. 
طللی ماههللای اخیر جمع کثیللری از مللردم در مناطق 
مختلللف در اعتللراض به برخللی سیاسللت ها، رفتارها، 
شللرایط بللد اقتصللادی و نحللوه مدیریللت بخش هللای 
گوناگون کشللور، اقللدام به تجمللع و راهپیمایی نمودند 
که در مجموع از سوی مدیران سازمان های مخاطب و 
همچنین نهادهای امنیتی با پاسللخ و برخورد مناسبی 
مواجه نشللدند. اینک در اسللتفاده از حقوق مصرح در 
اصول 8 و 27 قانون اساسللی، اینجانبللان بنا داریم که 
از مللردم برای بیان نظرات و اعتللراض آرام و قانونمند 
خود به نحوه اداره کشور توسط قوای گوناگون و برخی 
از سیاسللت ها و رفتارها به خصوص در امور اقتصادی، 
قضایللی و اجتماعللی، دعللوت بلله اجتمللاع نماییللم تا 
جهانیللان یللک بللار دیگللر شللاهد باشللند ملللت بزرگ، 
فرهنگ سللاز و تمللدن آفرین ایران که 39 سللال پیش 
بللرای تحقق ارزش ها و آرمانهای بلند الهی – انسللانی، 
انقاب شللکوهمند اسامی را برپا کرد، حقوق اساسی 
و مسلللم خویللش را، در قالب منطق روشللن انسللانی و 
قانونللی دنبال خواهد کللرد. انتظللار دارد ضمن صدور 
مجوز، دسللتور فرماییللد ترتیبات لازم بللرای برقراری 
انتظامللات و راهنمایللی و رانندگللی نیز در نظللر گرفته 

شللود.
  فضای مجازی ماری در آس�تین اس�ت

آیت ا... مکارم شیرازی، مرجع تقلید شیعیان با اشاره 
به مسللائل روز کشللور گفت: اخیراً مدارکی در رابطه با 
فضای مجازی برای ما آورده اند، اینکه فضای مجازی 
در اغتشاشات اخیر کشللور نقش مهمی داشت، ما هم 
در داخل به اجماع داریم می رسللیم که فضای مجازی 
یکی از موارد مهم اغتشاشللات بوده است البته عوامل 
دیگللر هللم مهم بللوده اما یکللی از عوامل مهللم تخریب 
در کشللور فضای مجازی بوده اسللت. آیللت ا... مکارم 
شللیرازی ادامه داد: اگر مسللئله فضای مجازی نباشد 
این مسللائل پیللش نمی آید، اجمللاع خارجی و داخلی 
حاکللی از زیان بار بودن فضای مجازی اسللت، حال که 
اجماع شللده باید به فکر فضای مجازی سللالم باشیم، 
دلیل بیان این مسللئله این است که هنوز مسئولان در 
رابطه با فضای مجللازی مقاومت می کنند، در حالی که 
فضای مجازی بایی فراگیر و ماری در آسللتین است، 

در جاهللای دیگللر مگللر قللول خارجیللان ماننللد برجام 
درسللت بود و پایبند به قول هایشللان بودند که اعتماد 
به آن ها داشللته باشللیم. وی افزود: باید کسب و کارها 
را به فضای دیگر انتقال داد و نباید گفت که قابل عمل 
نیسللت و نمی توان این کار را کرد، امیدواریم همتی به 
مسئولان داده شللود تا برای فضای مجازی فکر جدی 

کننللد.
  بسیاری از دانشجویان بازداش�تی نتوانس�تند 

امتح�ان بدهن�د
دکتر منصور غامی در گفت و گو با ایسللنا، ضمن اعام 
این مطلب اظهار کرد: در حال حاضر هیچ دانشللجوی 
بازداشللتی تجمعات اخیر که باتکلیف باشند، نداریم 
فقللط دو نفللر از این دانشللجویان به دلیل عللدم تأمین 
وثیقه در بازداشللت بودند که البته همکارانی از وزارت 
علوم مسللئول پیگیللری وضعیت آن ها شللدند اما هنوز 
نتیجه به ما گزارش نشللده اسللت. وی در ادامه تصریح 
کرد: بر اسللاس گزارشللی که تا روز یکشنبه به من داده 
شللده اسللت هیچ دانشللجویی به دلیل تجمعللات اخیر 
در بازداشللت نیست و برخی از دانشللجویان با ضمانت 
و گذاشللتن وثیقلله آزاد شللدند. وزیللر علللوم در پایللان 
خاطر نشللان کرد: بسللیاری از دانشللجویان بازداشتی 
نتوانسللتند در تاریللخ مقرر در جلسلله امتحانات حاضر 
شللوند کلله در ایللن زمینلله نیللز دانشللگاه ها تمهیداتی 
اندیشللیدند تا مشللکلی برای ایللن دانشللجویان ایجاد 

نشللود. بنابراین نگرانی در این زمینه وجود ندارد.
  پرس�ش عباس عبدی از کدخدایی: پول 
توجیبی مجلس به اف�راد چ�ه توجیه�ی دارد؟

عباسللعلی  سللخنان  بلله  واکنللش  در  عبللدی  عبللاس 
کدخدایللی، سللخنگوی شللورای نگهبللان کلله بودجلله 
شللورای نگهبان را چیز زیادی بیشللتر از پول تو جیبی 
برخللی از مسللئولان دانسللته بللود در اعتماد نوشللت: 
فللرض کنیللم که ارقللام مللورد نظللر سللخنگوی محترم 
شللورای نگهبللان به تعبیللر دقیق پول توجیبی باشللد. 
هللر چند اگللر هم نباشللد، از ایللن پللس می توانند پول 
توجیبللی تلقللی شللوند! ولی آیللا با پذیللرش این فرض 
می تللوان نتیجه گرفت که بودجه شللورای نگهبان باید 
از این رقم یا همان پول توجیبی بیشتر باشد؟ شورای 
نگهبللان یللا هر نهللاد دیگر بایللد در برابللر بودجه ای که 
می گیرنللد پاسللخگوی تصمیمللات خودشللان باشللند، 
نلله این که بودجه را گوشللت قربانی فللرض کنیم که هر 
کس سهمی بیشللتر بطلبد. نکته مهم ماجرا اینجاست 
که اگللر پللول توجیبی در بودجلله وجللود دارد، چگونه 
شللورای نگهبان چنین بودجلله ای را تصویب می کند؟ 
مگللر معنللا دارد کلله مجلللس بلله افللراد پللول توجیبی 
دهللد و از آن مهم تر این که شللورای نگهبللان نیز آن را 
تصویللب کنللد؟ این تعریض آشللکار نه فقللط به مجلس 
و نمایندگان آن اسللت، بلکه زیر سللؤال بردن شللورای 
نگهبان در انجام وظایف خویش نیز هسللت، زیرا پول 
توجیبللی معنای خاصی دارد که به طور قطع تخصیص 
چنیللن بودجلله ای بللرای هللر مقامی خاف مقللررات و 

قانون اساسللی اسللت.
  دس�تور ویژه نجفی برای پیگیری کمک 

میلیاردی به یک حس�ینیه و مداح معروف
در پی انتشللار گزارشللی بللا عنللوان »کمللک میلیاردی 
شللهرداری به یک حسللینیه و مداح معروف« در برخی 
رسللانه ها مبنی بر کمک های مالی شهرداری منطقه 5 
برای سللاخت حسللینیه ای در این منطقه، به دسللتور 
شللهردار تهران، گزارشللی پیرامون ایللن موضوع تهیه 
شللد. محمدعلی نجفی شهردار تهران دستور پیگیری 
جللدی موضوعللات مطروحلله در گللزارش مذکللور کلله 
گویای تخلفات سللاختمانی و مالللی در فرایند احداث 
حسللینیه مورد اشللاره بللوده را به معاون شهرسللازی و 
معمللاری و معاون مالللی و اقتصاد شللهری صادر کرده 
اسللت. شللهردار تهران از معاون شهرسازی و معماری 
خواسللته اسللت موضللوع تخلفللات سللاختمانی ملللک 
حسللینیه بررسللی شللود. همچنیللن از معللاون مالی و 
اقتصللاد شللهری نیز خواسللته شللده اسللت بللا توجه به 
دیگللر،  اولویللت موضوعللات  و  منابللع  کمبللود شللدید 
مشخص شللود چطور هشللتاد درصد اعتبار این پروژه 

در شللش ماه نخسللت سللال پرداخت شللده اسللت.
  پرس�پولیس از طارمی ش�کایت کرد

باشللگاه پرسللپولیس از مهاجم پیشللین خللود به دلیل 
اظهللارات خاف واقع به فدراسللیون فوتبللال و کمیته 
اخاق شللکایت کرد. در پی اظهللارات غیر واقع مطرح 
شللده از سللوی مهدی طارمللی در رسللانه های جمعی 
کلله باعث تشللویش اذهللان عمومللی، تنش و حاشللیه 
در فوتبللال ایللران و نگرانللی عمیللق و ناراحتی شللدید 
هللواداران شللد، از طارمللی بلله فدراسللیون فوتبللال و 
کمیتلله اخاق شللکایت کرد. باشللگاه پرسللپولیس در 
این شکایت خواهان رسیدگی به این موضوع در اسرع 
وقت شللده اسللت و نام بللرده باید بللرای اثبللات ادعای 
خللود مدارک لازم را ارائه دهد. حمیدرضا گرشاسللبی 
سرپرسللت باشللگاه پرسللپولیس نیز در تمللاس خود با 
مهدی تاج، رئیس فدراسیون فوتبال ایران، خواستار 

تسللریع در روند رسللیدگی به این پرونده شللد.

میز خبر

امام علی )ع( فرمودند:
علم گنج بزرگی است که با خرج کردن تمام نمی شود. اس�امی ک�ردن عل�وم در تغیی�ر اساس�ی در نگاه ب�ه عل�م و طبیعت و 

تدوی�ن مت�ون درس�ی س�رآمد و صاع�د و هماهن�گ دی�دن ح�وزه های 
معرفتی و بازگش�ت طبیعیات به دامن الهیئت است تا هنگامی که علوم 
و دانشگاهها از سیر  محدود و افقی خویش دست بر نداشته و در مسیر 
صع�ودی گام برندارن�د هر گونه کار و اقدام ش�کلی و ظاه�ری تغیییر 

ماهوی در ساختار معیوب علوم ایجاد نمی کند. 
منزلت عقل در هندسه معرفت دینی ص136  
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  حاج�ی دلیگان�ی: ام�روز کاری مانن�د برج�ام در مجل�س ص�ورت گرف�ت
حسللین علی حاجی دلیگانللی نماینده مردم شاهین شللهر در مجلس شللورای اسللامی در جلسلله علنی دیروز چهارشللنبه 4 
بهمن پس از تصویب لایحه الحاق دولت جمهوری اسللامی ایران به کنوانسللیون سللازمان ملل متحد برای مبارزه با جرائم 
سازمان یافته فراملی در صحن علنی مجلس ضمن مخالفت با این اقدام در مجلس با فریادهای بلند، گفت: آینده این کاری 
را که امروز در مجلس صورت گرفت، خواهند دید. وی همچنان که با صدای بلند فریاد می زد، اظهار داشت: کاری که امروز 

صورت گرفت همانند کاری اسللت که در برجام انجام شللد و آیندگان نیز اثر این کار را خواهند دید.
  س�ردار نقدی: نژاد اروپایی در حال انقراض اس�ت

معاون فرهنگی و اجتماعی سللپاه با بیان اینکه باید از شللرایطی که برای انقاب اسللامی در دنیا ایجاد شده است، استفاده 
کنیم، اظهار داشللت: امروز جای وزارت امور خارجه ما در آفریقا و آمریکای لاتین خالی اسللت و باید از فرصت بسیار ممتاز 
و اقبال کشللورهای جهان برای ایجاد رابطه با جمهوری اسللامی ایران استفاده کرد. سردار نقدی با اشاره به منصوب شدن 
وزیللر تنهایللی در انگلیس، گفت: می خواهم به نخسللت وزیللر انگلیس بگویللم ای کاش بجای وزیر تنهایللی، وزیر خردگرایی 
منصللوب می کردید تا مشللخص شللود چرا به این مرحله رسللیده اید. معللاون فرهنگی و اجتماعی سللپاه دنیا فقللط آمریکا و 
اروپای ورشکسللته و در حال فروپاشللی نیستند، ادامه داد: امروز اغلب کشورهای اروپایی با رشد منفی جمعیت مواجه اند و 
نژاد اروپایی در حال انقراض اسللت. سللردار نقدی در پایان گفت: سرزمین اروپا رفته رفته در حال تسلیم شدن به نژادهای 

آسللیایی و آفریقایی اسللت و در قرن آینده باید نژاد اروپایی را در موزه ها یافت./تسللنیم
  پاس�خ روزنامه جمهوری اس�لامی به س�خنگوی ش�ورای نگهبان

روزنامه جمهوری اسللامی به اظهارات اخیر سللخنگوی شورای نگهبان پاسخ داد. به گزارش ایسنا، در متن این پاسخ آمده 
اسللت: »با این که روزنامه جمهوری اسللامی در ستون جهت اطاع خود اشتباه مربوط به رقم بودجه پیشنهادی سال 97 را 
تصحیح کرد، آقای عباسللعلی کدخدائی سللخنگوی این شللورا در کانال تلگرام خود نوشللت: »آیا می توان انتظار داشت مثل 
اون قدیما هرجا سخن از انقاب و اسام هست، روزنامه جمهوری اسامی حجت باشد؟ آیا جهت اطاع آن، جهت انقاب 
را اشللتباهی نگرفته اسللت؟ من چرتکه ندارم اما آن ها که اهل چرتکه اندازی هسللتند و ایضاً دارای سللوابقی، محاسبه کنند 
آیللا مطالللب آن جهت اطاع اسللت و در جهت انقاب و یا در جهت؟... هر چه باشللد فکر نمی کنم این گونه تشللویش اذهان 
عمومی ارزشی داشته باشد، حتی برای آن هایی که تومان ها و صاحبانش را رها کرده اند و به ریال ها متشبث شده اند، شاید 
سللبویی بشللکند و...«. روزنامه جمهوری اسامی لازم می داند اعام کند وقتی آقای کدخدائی با آن سوابق درخشان! خود 

را معیار انقاب و اسللام می داند، طبیعی اسللت که روزنامه جمهوری اسللامی در جهت دیگری باشللد.«


